
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 11:28:05) 
 
 Uvažene koleginice i kolege poslanici i poslanice, uvaženi predsjedniče Vlade i članovi Vlade,  
 Otvaram Drugu - posebnu sjednicu Drugog redovnog zasijedanja u 2021. godini Skupštine 
Crne Gore 27. saziva. 
 Kao što znate dnevni red sjednice je Premijerski sat i poslanička pitanja u vezi sa određenom 
temom. 
 Prvi dio sjednice posvećen je Premijerskom satu u okviru kojeg pitanja predsjedniku Vlade 
postavljaju predsjednici klubova poslanika, odnosno ovlašćeni predstavnici klubova  poslanika. 
 Vrijeme za postavljanje pitanja predsjedniku Vlade iznosi najviše pet minuta, a predsjednik Vlade 
odgovara najviše pet minuta. Poslije datog usmenog odgovora predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik 
kluba poslanika koji je postavio pitanje ima pravo da komentariše odgovor u trajanju najviše tri minuta, a 
predsjednik Vlade da odgovori na komentar u trajanju najviše tri minuta. Predsjednik, odnosno ovlašćeni 
predstavnik kluba poslanika koji je postavio pitanje, nakon što predsjednik Vlade da odgovor na komentar, 
ima pravo da iznese stav na odgovor predsjednika Vlade u trajanju najviše dva minuta. 
 Podsjećam da su predsjedniku Vlade pitanja postavili sljedeći poslanici: Boris Bogdanović, 
predsjednik Kluba poslanika Demokrate - Demos - Mir je naša nacija; Jevto Eraković, ovlašćeni predstavnik 
Kluba poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore i Liberalne partije; Branko Radulović, 
predstavnik Kluba poslanika Demokratski front Pokret za promjene; Ivan Brajović, predsjednik Kluba 
poslanika Socijaldemokrata Crne Gore; Dragan Ivanović, predsjednik Kluba poslanika Socijalističke 
narodne partije Crne Gore; Ervin Ibrahimović, predsjednik Kluba poslanika Bošnjačke stranke; Suada 
Zoronjić, ovlašćena predstavnica Kluba poslanika Crno na bijelo i Raško Konjević, predsjednik Kluba 
poslanika Socijaldemokratske partije Crne Gore i Albanske koalicije  „Jednoglasno“. 
 Kolege poslanici, pitanja predsjedniku Vlade postavljaće naizmjenično predsjednik, odnosno 
ovlašćeni predstavnik kluba poslanika parlamentarne većine, a potom predsjednik, odnosno ovlašćeni 
predstavnik kluba poslanika parlamentarne opozicije. 
 Prelazimo na postavljanje pitanja saglasno utvrđenim rasporedu.  
 Izvolite, poslanik Papović, proceduralno. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (29.10.21 11:30:33) 
 
 Uvažene dame i gospodo,  
 Na osnovu člana 50 Poslovnika Skupštine u julu uputio zahtjev Vladi Crne Gore da dostavi Nacrt 
teksta temeljnog ugovora između Crne Gore i Srpske pravoslavne crkve. Podsjećam da je premijer 
Krivokapić 12. jula u obraćanju medijima rekao da je Vlada usaglasila temeljni ugovor i da ga je proslijedila 
Srpskoj pravoslavnoj crkvi. Ja sam na osnovu toga i koriteći poslovničku mogućnost tražio od Vlade da 
dostavi taj temeljni ugovor. Obaveza Vlade je da u roku od 15 dana odgovori. Prošlo je više od tri mjeseca 
nijesam dobio odgovor. Takođe, prema stavu 3 člana 50 Poslovnika Služba Skupštine je obavezna da 
podsjeti Vladu na to da je obavezna da dostavi ovaj ugovor. Takođe, nemam odgovor ni od Službe 
Skupštine, pa bih molio da se ovaj moj zahtjev riješi i da se u skladu sa Poslovnikom uputi odgovor od 
strane Vlade. Hvala Vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 11:31:39) 
 
 Zahvaljujemo i Vama. Naravno, uobičajeno je da imamo proceduralne intervencije u odnosu na 
poštovanje člana 50 i u ovom, a i u svim prethodnim sazivima Skupštine Crne Gore. Naravno, mogućnosti 
koje stoje pred Skupštinom, kako ste ukazali, jesu da generalni sekretar obavijesti o onome o čemu ste 
govorili, bilo da je Vaš slučaj u pitanju ili od nekog drugog poslanika, a tiče se člana 50 generalnog 
sekretara Vlade. Naravno, na Vladi je obaveza da odgovori, o sadržaju odgovora ona odlučuje vodeći 
računa o pozitivnim propisima. Definitivno da kao i mnogo puta do sada afirmišem i pozivam na poštovanje 
člana 50 Poslovnika Skupštine Crne Gore, jer Poslovnik Skupštine Crne Gore je, kao što sam više puta 
rekao, ustavna kategorija i donosi se glasovima najmanje 41 poslanika u ovom visokom domu.  
 Poslanik Konjević, izvolite proceduralno. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (29.10.21 11:32:35) 
 
 Zavhaljujem. 



 Bili su odmori, pa sticaj nekih okolnosti.  
 Želio bih, takođe, da apelujem prema Vama, ja sam dva pitanja predsjedniku Vlade po članu 50 
uputio još krajem decembra prošle godine. Nekoliko puta koristeći ovu priliku premijerskog sata sam 
proceduralno reagovao i Vi i ja znamo tu proceduru, ovo sada što ste rekli. Generalni sekretar i ustavni 
elementi Poslovnika u smislu neke većine, na kraju krajeva načela transparentnosti. Već ponavljamo treći 
put, ne bih želi da ponavljam, ali sve to što Vi ponavljate i što ja imam upit prema Vama ne mijenja ništa. 
Molim Vas da nađemo način da dobijem odgovor na dva pitanja koja sam uputio krajem decembra 2020. 
godine predsjedniku Vlade, koristeći pravo 50 člana Poslovnika. Kao što ste Vi rekli, šta je sadržina 
odgovora manje je važno, to je pravo Vlade, odnosno predsjednika Vlade, ali institut pitanja po članu 50 je 
jedan od mehanizama nadzorne i kontrolne uloge ovoga doma, ovoga parlamenta, nas kao poslanika, a 
najgore je što nam se može desiti je da na materijale koje tražimo ili na upite koje imamo prema Vladi ne 
dobijamo odgovor. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 11:34:00) 
 
 Zahvaljujem i Vama da ne ponavljam ono što sam saopštio u komentaru na prethodno izlaganje, ali 
uvijek podsjećajući da su se mijenjale uloge u političkom životu, mijenjale su se i uloge u ovom domu u 
odnosu na poziciju vlasti i opozicije, mijenjale su se i javne funkcije koje su mnogi od nas pokrivali, bilo da 
su bili u ovom domu ili da su bili u Vladi, ali je ta problematika postojala i u ranijim sazivima i kada su moji 
prethodnici bili na ovom mjestu i kada ste Vi bili na nekim drugim ulogama. Međutim, saglasan sam da 
treba svi zajedno da se trudimo i da idemo ka tome da se to rješava ida ide na bolje, a ne uvijek da se 
vraćamo unazad i da negdje pravimo paralelu sa nekim prethodim vremenom. Tako da u tom dijelu ono što 
mogu, a to je ono šta mi daje za pravo Poslovnik ću definitivno uvijek isticati i afirmisati i afirmišem i 
podržavam to od prvog dana ovog saziva. Zahvaljujem. 
 Poslanik Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (29.10.21 11:34:58) 
 
 Predsjedniče, ovo se dešavalo i prije, Vi ste u pravu. U prošlom sazivu Parlamenta sam vrlo često 
ovo radio i imao proceduralne tada prema gospodinu Brajoviću, koji je bio predsjednik Parlamenta, jer se 
Vlada u nekim segmentima ponašala slično. 
 Molim Vas, niti kažem šta sam pitao, namjerno da ne bih unosio politiku koja je elemenat ovoga, 
dakle, ja Vas samo molim kao predsjednika Parlamenta koji je prvi među nama, da još jednom snažnije 
javno apelujete da od Vlade poslanici dobiju odgovore. Dva odgovora gotovo godinu dana i da zamolimo, 
evo ako je bilo propusta i tako dalje, sve je u redu, ali da barem do narednog premijerskog sata dobijemo 
taj spektar odgovora koji jedan dio poslanika nije dobio. Hvala Vam još jednom. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 11:35:53) 
 
 Zahvaljujem i Vama. 
 Tačno je, dešavalo se to u prethodnom sazivu, dešavalo se i kad ste Vi bili dio vlasti, bilo na poziciji 
ministra ili predsjednika Parlamenta iz redova vaše partije i tu su definitivno fakti, to su činjenice. Kažem 
Vam, ja ću afirmisati i afirmišem i više puta u prisustvu premijera na premijerskom satu i javno sam 
apelovao i podsjećao da je to kada govorimo o Poslovniku ustavna kategorija i da očekujem da idemo 
naprijed, a ne da se uvijek vraćamo nazad i pravimo paralele sa nečim što nije činjeno dobro u prethodnom 
periodu.  
 Idemo na postavljanje poslaničkih pitanja i krećemo sa poslanikom Borisom Bogdanovićem.  
 Izvolite, poslaniče Bogdanoviću. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (29.10.21 11:36:30) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine. 
 Poštovani predsjedniče Vlade, poštovane ministarke i ministri, koleginice i kolege, poštovani građani 
Cnre Gore, 
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Cme Gore, predsjedniku Vlade postavljam sljedeće 
pitanje:  



 Srpskim državljanima Veljku Belivuku i Marku Miljkoviću, optuženim za izvršenje najtežih krivičnih 
djela u više zemalja, uključujući i Crnu Goru, skinuta je zabrana ulaska u našu zemlju, od strane bivše 
vlasti. Prema informacijama dostupnim javnosti, zaključujemo da je prethodno pomenuta radnja izvršena 
28. decembra 2020. godine, na dan kada je opozicija i više državnih organa i institucija pokušalo da 
izazovu ustavnu krizu i blokiraju Skupštinu Cme Gore. S tim u vezi pitam:  
 1. Ko je naredio skidanje zabrane ulaska pomenutim regionalnim kasapinima?  
 2. Da li, prema informacijama sa kojima raspolažete, u bezbjednosnom sektom, na visokim 
pozicijama, imamo Ijude bliske nalogodavcu skidanja zabrane ulaska Veljku Belivuku i Marku Miljkoviću?  
 3. S obzirom na datum skidanja zabrane ulaska, da li skidanje zabrane ulaska ima veze sa 
planiranim aktivnostima organizatora neuspješnog parlamentamog puča?  
 Dakle, poštovani predsjedniče Vlade, poštovani građani Crne Gore, u našoj zemlji postoje riječi koje 
se smiju izgovoriti i riječi koje smiju izgovoriti samo neki. Veljko Belivuk su očigledno dvije riječi koje svi ne 
smiju izgovoriti. Zamislite sada da postoje riječi i ime koje se ne smiju izgovoriti, a lice sa tim imenom može 
slobodno da uđe u Crnu Goru i da pod budnim okom bezbjednosnih službi ubija i kasapi po Crnoj Gori. Taj 
čovjek optužen za najmonstruoznije zločine u više zemalja uključujući i našu zemlju je, kao što smo i 
informisani od strane Specijalnog državnog tužilaštva, u ovom trenutku najmanje bitan iz razloga što je 
lišen slobode i što se pred nadležnim državnim institucijama Republike Srbije vodi sudski postupak i dok je 
pod ključem nevolje se neće dešavati. Tako da možemo konstatovati da je Velja otišao, ali da je Crnoj Gori 
ostala nevolja. Nevolja koja ga je i dovela u Crnu Goru. Sada je najbitnije da shvatimo kako je lice kojem se 
na teret stavljaju najteža krivična djela, najkrvavija ubistva, zločinačko udruživanje, otmice, zataškavanja, 
ušlo u Crnu Goru pod budnim okom bezbjednosnih službi i kako i na koji način je skinuta zabrana ulaska 
pomenutim licima. 
 Slušajte ovo, poštovani građani Crne Gore, regionalnom kasapinu, srpskom državljaninu skinuta je 
zabrana ulaska u Crnu Goru i to od strane onih koji se busaju u crnogorska prsa, a dozvoliše jednom 
srbijanskom kasapinu da kasapi crnogorske državljane. Dakle, za njih su očigledno građani Srbije 
neprijatelji, ali ovaj građanin Srbije samo zato što umije da kasapi crnogorske državljane on je prijatelj. 
Međutim, to prijateljstvo se naziva jednim jedinstvenim imenom - klasično saučesništvo. Sada, koje su to 
strukture koje su dale nalog uhapšenim pripadnicima Uprave policije da skinu zabranu ulaska Marku 
Miljkoviću i Veljku Belivuku, čovjeku koji se hvalio da je dva svoja kuma lično ubio. Pa sve ovo, poštovani 
građani, podsjeća na jedan loš mafijaški film, jeftin i jednostavan i već viđen scenario u kojem mafijaši iz 
državnih struktura brane mafijaše iz podzemlja. To je za Crnu Goru, za sve građane Crne Gore i za naše 
međunarodne partnere porazno i sve ovo, naravno, radi krvave moći i bahaćenja. I mi sada, nakon krivične 
prijave Specijalnog državnog tužilaštva saznajemo da su ta lica tokom boravka u našoj zemlji očigledno 
ubila više lica. Dakle, Veljku Belivuku je to omogućeno, a možda i naređeno. Ako je tako, onda su bivši 
režim i bivše bezbjednosne službe klasični saučesnici ovih krvavih smaknuća. I za tako nešto nije bilo 
dovoljno oružje, automobili, jataci i štekovi Velje Nevolje. Za tako nešto je bila potrebna politička odluka 
najviših bezbjednosnih struktura bliskim bivšem režimu ili bolje rečeno za tako nešto je bila potrebna 
politička nevolja koja je zadesila Crnu Goru. Vi razumijete da je birokratija jedne države predata u ruke 
jednom kriminalcu. U tom trenutku država ne postoji, postoje samo kriminalci. Dakle, to je napad na sve što 
državnost znači, a državnost je u tom trenutku predata Veljku Belivuku, predata drugoj državi, predata 
srbijanskim kasapinima i kriminalcima i to od strane bivše vlasti. Patriotski, nema šta. Zamislite, kakva 
slučajnost, ispostaviće se da je zabrana ulaska u Crnu Goru ovim licima skinuta na dan usvajanja Zakona o 
slobodi vjeroispovijesti, na dan kada smo zadali konačan udarac pokušaju privatizovanja svetinja. Na dan 
kada su strukture bivšeg režima pokušale da izazovu sukobe, a pojedine strukture iz podzemlja i krvave 
sukobe po ulicama i trgovima Crne Gore sa namjerom da nasilno preuzmu vlast. Međutim, znali ste i vidjeli 
ste i jasno nam je i vama i građanima Crne Gore da ovo ne može biti slučajnost, jer mi u slučajnosti ne 
vjerujemo. I ovakve organizovane kriminalizovane radnje su sve osim slučajne.  
 Ovim završavam, gospodine predsjedniče, da podsjetimo da Belivuk i Miljković u Crnu Goru dolaze i 
bivaju srdačno dočekani od strane Zorana Lazovića, samo što im nije so i pogaču dao. Prije nego što je na 
konferenciji za štampu jasno saopštio da ova lica nijesu nikakva opasnost po građane Crne Gore i po 
državu Crnu Goru. Jezive su ovo stvari, gospodine predsjedniče, još jezivije, jer se radi o životu i smrti. U 
pravu je, naravno, narod kada kaže da ne pada snijeg da prekrije brijeg nego da svaka zvjerka pokaže svoj 
trag, a svoj trag krvav do koljena ova lica su pokazla onog trenutka kada im je skinuta zabrana ulaska u 
Crnu Goru i onoga trenutka kada su boravili u Crnoj Gori. Zbog toga je jako bitno da kažemo da ih se ne 
plašimo, da ih se ne bojimo i da ćemo učiniti sve što je u našoj moći da ispravimo sva zlodjela bivšeg 
režima. To vam obećavamo poštovani građani, pomjerit se nećemo pa makar nas pronašli u lokvi krvi, jer 
su ovdje najgori ubice dovođeni iz Srbije da im pomognu u borbi za njihovu jedinu svetinju, vlast nad 
građanima Crne Gore. Jer njima, očigledno životi nijesu svetinje, institucije nijesu svetinje, građani nijesu 
svetinje. Njima ni država nije svetinja. Njima ni svetinje nijesu svetinje. Oni žele, gospodine predsjedniče, 
moć, krvavu moć i ništa više od toga. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 11:44:34) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Bogdanoviću. 
 Sada pravo odgovora predsjednik Vlade.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 11:44:44) 
 
 Uvaženi narode Crne Gore, dragi građani i građanke, divni predsjedniče Skupštine i predstavnici 
Vlade Crne Gore,  
 Uvaženi poslanici, vi na svaki kompliment časti i poštenja odgovarate upravo tako, a trebate da se 
zapitate zašto je slučaj Belivuka toliko značajan, ima mnogo veze sa vama. 
 Mjera zabrane ulaska u Crnu Goru državljanima Repulike Srbije Veljku Belivuku i Marku Miljkoviću 
ukinuta je, kao što je i uvaženi poslanik Bogdanović i kazao, 28.12. 2020. godine. Tada je Upravu policije 
držao menadžment koji je pripadao isključivo i samo DPS-u. Tada se desilo da je neko jednim klikom, bar 
tako kažu oni koji su ispitivani, promijenio status lica kojem je bio zabranjen ulazak u Crnu Goru. Zamislite, 
da li je to hajdučija, šta je to? Da li jedan službenik može da uradi nešto bez naloga svoga 
pretpostavljenog? Zahvaljujući državnom sekretaru u Ministarstvu unutrašnjih poslova, Radu Miloševiću, 
pokrenuto je istraživanje koje je na kraju konstatovalo da su dva službenika koja su ispitivana ukazivali na 
usmeni nalog određenih starješina u Upravi policije. Ako mislite da je to priča koja treba Crnoj Gori, onda 
ste na pravom putu. Gdje to u komandnom sistemu, pogotovo kršeći zakon, postoji usmena naredba? Da li 
je ta naredba trebala da bude usmena ili pismena? To je prvi odgovor. Drugi odgovor - ko je mogao i s 
kojim pravom da suprotno zakonu napravi tako nešto? To su sva pitanja koja istražuje Specijalno državno 
tužilaštvo. 
 Ono što pouzdano znam da sam prilikom, kao što sam sinoć u „Argumentima“ konstatovao, sazvao 
to jutro tadašnjeg vršioca dužnosti direktora Uprave policije, jer po tadašnjem zakonu niko nije mogao da 
bude vršilac dužnosti ako nije već postojeći pomoćnik, a vi ste postavili takve betonske ograde da je 
trebalo, ne tri mjeseca, nego mnogo više da bi se bilo šta promijenilo u Upravi policije. Vi znate dobro da je 
na tom sastanku bio i bivši v.d. direktor Uprave policije, gospodin Damjanović i direktor ANB-a gospodin 
Vukšić. Imate najčudniju situaciju, jer ste vi definisali po vašim miljeima i dogovorima i prostore i 
nadležnosti i to upravo u najosjetljivijem dijelu, a to je bezbjednosni sektor. Direktor ANB-a ne zna do 
trenutka dok se nije osvjedočio u Kotoru da je ta dva čovjeka koja predstavljaju ne kriminalni milje Crne 
Gore nego mnogo šire, nije znao niti imao informaciju, o čemu vi pričate, komunikacije, koordinacije, 
razmjene informacija. To je nešto što je svugdje u svijetu prirodno.  
 Gospodin Damjanović je tada rekao - molim vas, mi do sada to nijesmo tako radili. Uprava policije je 
nad svim sistemima. Zar je moguće u jednoj državi da su informacije išle na tri nivoa. Jedan mafijaški, drugi 
politički blisko i treći koji je išao naravno jedino u pravom smjeru. To je bila predstava Crne Gore. I pričate 
da ovdje ovaj dio naroda koji je glasao i promijenio vlast, nije napravio zaokret. Apsolutno zaokret, jer je to 
lako napraviti u odnosu na tu politiku.  
 Ne postoje, gospodine Bogdanoviću, saznanja koja se mogu dokazati za Vašu tvrdnju da u Upravi 
policije postoje ljudi koji su bliski ovoj kriminalnoj grupi. Može se samo praviti pretpostavka o tome. Nadam 
se da će Tužilaštvo, koje vjerovatno u ovom trenutku nema kapaciteta da to uradi,  napokon privesti pravdi i 
ovaj slučaj. U okviru bezbjednosti to nije jedini slučaj. Postoje mnoge krivične prijave koje su upućene ka 
Tužilaštvu i koje nijesu pomjerene sa mrtve tačke, a najvažniji trenutak je podnošenje krivične prijave za 
odnošenje dokumentacije na određene lokacije gdje je vjerovatno uništavana. Zar se tako odnosi prema 
svojoj državi? Šta ste vi to krili? Od koga ste krili? Kome vi to podnosite račune? Ovo je država svih 
građana i jedino tako možemo da idemo dalje. Isto tako ako pogledate samo aferu prisluškivanje, mislim da 
je to nešto što bi u svakoj državi svijeta izazvalo mnogo veće potrese od sazivanja Odbora za nacionalnu 
bezbjednost i ispitivanje koje je na tom odboru urađeno.   
 Vi znate što se dešavalo u državama koje su uređene za slične slučajeve. Morate da znate da je taj 
prislušni uređaj postavljen 2017. godine. To je činjenica koja se može iznijeti, sve ostalo ne mogu da 
kažem. Ako mislite da idemo dalje dajte da rješavamo sve probleme u interesu građana, ne nijedne 
politike, ne nijednog političara. Ovo je bezbjednost svih nas. Znam, nemam dokaze da su tada ušla još 
dvojica ljudi koji su profesionalni iz Srbije možda sa nekim namjerama koje ne mogu da dokažem. Sada 
ovdje ovaj slučaj treba da zaboravimo, da ga preskočimo, da zažmurimo i ne vidimo kao što smo na mnoge 
slučajeve koje ste nam ostavili u nasljeđe. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 11:52:23) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
 Pravo komentara, poslanik Bogdanović.  
 Izvolite, poslaniče Bogdanović. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (29.10.21 11:52:32) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče Vlade.  
 Eto to je očigledno razlog zašto se ime Veljka Belivuka javno ne spominje i zašto se očigledno ne 
smije ni spomenuti kum Zorana Lazovića koji je visoko pozicioniran u bezbjednosnom sektoru. Dakle, 
strah, veze, saučesništvo zato se ćuti, ali i to ćutanje, poštovani građani, mora prestati. Da je on i njegov 
klan dolazio ovdje da se kupa i da pije espreso ne bi se toga bojali, ali kada svi znamo da oni znaju da je 
dolazio ovdje u Work and travel aranžmanu i da ga tadašnje bezbjednosne službe nijesu pratile nego 
obezbjeđivale svima su usta začepljena. Zato je sada tišina, ali tu tišinu budite sigurni nećemo dozvoliti sve 
ćemo iznijeti na svijetlo i sve ćemo iznijeti na vidjelo.  
 Građani Crne Gore, treba da znaju ko se kocka sa njihovom bezbjednošću i sa njihovom 
sigurnošću. Građani Crne Gore, treba da znaju da ako podržavaju one koje smo smijenili da ujedno 
podržavaju i kriminalce i ubice koji se šetkaju Crnom Gorom i ne samo šetkaju nego prolijevaju krv do 
koljena i to ne po Beogradu, po Ritopeku, po Čačku, po Užicama nego po Podgorici, po Cetinju, po 
Mojkovcu, po Danilovgradu i drugim gradovima Crne Gore. Jedino što moramo ovdje da ustanovimo da li 
se boje spomena imena Veljka Belivuka, da on ne bi propričao ili da neko drugi ne bi propričao i da li se tu 
zapravo krije razlog zbog čega su pohapšeni samo najobičniji operateri i operativci Uprave policije, a ne 
njihovi nalogodavci. Da li vi mislite da smo svi mi budale, da ćemo da prihvatimo da za ovakve gnusne 
zločine i pomaganju u najkrvavijim ubistvima u ovakvoj regionalnoj kasapnici odgovaraju samo monitori, 
tastature i miševi i najobičiniji operateri. Mi tražimo da se kazne nalogodavci oni koji su sve osmislili, oni koji 
su sve zakuvali i oni koji su tražili od operatera da urade ono što su uradili oni sarađuju sa nevoljom i 
vrijeme da se oni nađu u nevolji. Znamo ko je te ljude čuvao prije, ali ko te ljude čuva sada u novom 
sistemu, ko su njihovi prijatelji među nama i kako je moguće da su oni toliko moćni toliko mračni toliko 
povezani da su nedodirljivi i da im niko ništa ne može. Koliko još ubistava i samoubistava treba da se desi 
da bi stali na kraj svemu ovome što se dešava posebno otimanju države.  

Ono što se dešava u Crnoj Gori gotovo svakog dana poštovani građani toga nema nigđe, to je 
sramota kojoj samo mi možemo stati na put, a smjenom bivšeg režima samo smo otpočeli isceljenje ove 
države. Mi moramo da nastavimo da čistimo sve njihove kriminalne repove koji se bore da prežive i da rade 
ono što su radili. Ne smijemo dozvoliti novom sistemu da se približi tim kriminalnim strukturama, da 
uspostavi veze konekcije, dilove, lične poslove jer onda ništa nijesmo uradili, tada nikakva promjena nije 
moguća, nikakva promjena neće nastupiti. Kome je do kockanja neka ide u Splendid neka se kocka sa 
svojim novcem, a ne za sitan ćar, da se kocka tuđim životima. Znamo da jedan broj javnih funkcionera ne 
izlazi iz Splendida, pa možda tamo sprovodi istragu o ubistvu onog mladića ispred Kliničkog centra Crne 
Gore, kome je do dila neka diluje sa kriminalnim klanovima, a ne u naše ime i za naš račun. 
 Još jedna stvar, gospodine predsjedniče i poštovani građani Crne Gore, neću koristiti posljednja dva 
minuta. Mi smo ovdje da postavimo institucije na noge, institucije koje su godinama i decenijama bile u 
ropstvu bivšeg režima, te institucije moraju biti u službi građana Crne Gore i na temeljima vladavine prava 
ne smiju biti lične, privatne, prijateljske, ne smiju biti kumovske, nego državne institucije, ne smiju biti 
Ljubove, Branove, Zoranove, Petrove, Markove nego crnogorske institucije. Dosta je ova država bila čip za 
kockanje i čip za lične poslove, ali dosta je ona i bila sigurna kuća za kriminalce, kako domaće tako i 
poligon za sve regionalne, balkanske i evropske gangstere. Mi smo ovdje na braniku države, mi tražimo, 
zahtijevamo, borimo se za dubinsko čišćenje od strane svih kriminalnih parazita i smatramo da je 
građanima Crne Gore jasno, sve im je jasno, znaju građani Crne Gore gdje su živjeli, znaju građani Crne 
Gore gdje žive i mi smo od njih dobili mandat da čistimo, od njih smo dobili mandat da zaustavimo pljačku, 
da zaustavimo otimanje, da zaustavimo sve ono što se dešavalo svih ovih 30 godina. Da li je neko od nas 
na to zaboravio, da li neko od nas smatra da treba da se ponaša suprotno od onoga zašto je dobio 
mandat? Ima li sada razlike između bivšeg režima i nekih naših koji su počeli da se ponašaju kao bivši 
režim? Ko je peta kolona u Crnoj Gori, mi smo dužni da kažemo građanima Crne Gore onima koji su nam 
dali mandat da čistimo institucije suštinski, ali i kadrovski od kriminalne hobotnice. Zato istragu moraju da 
vode nadležne državne institucije i niko drugi, ako istragu vodi bilo ko drugi to za nas otvara set drugih 
pitanja da li se još neko povezuje sa kriminalnim klanovima i da li još neko ima motiv da se sve ne sazna. 
Tako da se pritisak mora napraviti pritisak da bi svi propjevali, pritisak da bi vidjeli koliko su odani jedni 



drugima i da li će zaštititi i dalje štititi svoje nalogodavce. Priča se mora ispratiti do vrha, da svi mi ovdje, ali 
i građani  Crne Gore saznamo do koga vrha ova priča doseže. 
 Eto toliko i hvala predsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 11:59:40) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Bogdanoviću. 
 Predsjednik Vlade neće odgovarati na komentar, tako da možemo samim tim preći na narednog 
poslanika, a to je poslanik Jevto Eraković. 
 Izvolite poslaniče Erakoviću, sa postavljanjem Vašeg pitanja. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.10.21 12:00:01) 
 
 Hvala, predsjedniče Skupštine. 
 Uvažene poslanice i poslanici, predsjedniče Vlade, 
 Apsolutno vjerujem da ste na čitavoj planeti jedini predsjednik nekog nacionalnog tijela za borbu 
protiv kovida koji se nije vakcinisao, jedini na čitavoj planeti. Podsjetiću tijelo na čijem ste čelu zove se 
Savjet za sprovođenje aktivosti na odstranjivanju i iskorenjivanju zarazne bolesti izazvane novim 
koronavirusom na teritoriji Crne Gore. Rezultati su vam u suzbijanju bolesti katastrofalni. Kompletno nam je 
vakcinisano samo 39,1% stanovništva, građana. Na 98. smo mjestu u svijetu po broju vakcinisanih. 
Poređenja radi u zemljama Evropske unije je dvije trećine vakcinisanih građana ili oko 66%. Od 1.oktobra 
nijesmo imali niti jedan dan u kome je dato više od 1.000 vakcina. Od 20. maja imali smo samo tri dana u 
kojima je dato više od 2.000 vakcina. 
 Naslijedili ste vlast u Crnoj Gori koja je bila posljednja država u Evropi u koju je virus ušao, ne 
slučajno nego zbog sveobuhvatne hrabre i pametne odbrane. Naslijedili ste vlast u Crnoj Gori koja je 
zajedničkim radom svih u sistemu i predsjednika i Vlade i bolnica i svih drugih institucija postala prva 
korona free država u Evropi i kao takva odolijevala je, a sada se vidi koliko je to vanserijski 42 dana. Za to 
vrijeme u našu državu kontrolisano i organizovano od strane Vlade ušlo je preko 20.000 građana ove 
države, a da se zaraza nije proširila. Naslijedili ste od prethodne vlasti ugovor za Kovaks (COVAX) svjetski 
program za nabavku vakcina i avansnu uplatu od skoro 800.000 dolara kako bi vakcine tada još u fazi 
ispitivanja što prije stigle u zemlju.  
 Naslijedili ste vlast u Crnoj Gori koja tada ni u jednom momentu do parlamentarnih izbora nije bila ni 
na jednoj crnoj statističkoj listi. Počeli ste traljavo, da podsjetim, odbijanjem donacije vakcina potencijalnih 
150.000 vakcina i to samo zbog toga što je u posredstvo u donaciji tih vakcina imao predsjednik naše 
države. Potom ste imali još jedan sličan skandal kada je obezbijeđena donacija od Slovačke Republike, 
odbili ste tu donaciju zato što je tada predsjednik bio u posjeti Slovačkoj i poklopila se ta donacija sa tim. 
Kasnije pod pritiskom javnosti prihvatili ste tu donaciju, stigla je u Crnu Goru sa zakašnjem, znate koliko 
prije uništenja, tri dana prije isteka roka. To je ta vaša politika. Zbog ovoga će neko morati da odgovora.  
 Nastavili ste još gore. Vi lično i vaši ministri Borovinić-Bojović i Milatović obećali ste narodu  Crne 
Gore da će do sredine juna biti 35% vakcinisanih i da će zbog toga sezona biti sigurna. To se nije dogodilo. 
Neko bi rekao slagali ste javnost. Uprkos tome granice ste tokom sezone bez ikakvih ograničenja držali 
potpuno otvorenim za razliku od drugih turističkih država koje su imali potpuno drugi protokol. To što ste 
uradili mnogi su platili životom. Nijesu morali. Mogli su da nastave da raduju svoje porodice, da doprinose 
svojim familijama i svojoj zemlji. Danas više nijesu živi. Skoro svakodnevno imamo dvocifren broj umrlih, 
35% vakcinisanih dostigli smo tek 2. septembra.  
 Na kraju o još jednom Vašem neispunjenom obećanju, onom da ćete izgraditi modularnu bolnicu za 
kovid pacijente. Ne samo da se to nije dogodilo nego ste oboljele od kovida počeli da smještate u zgrade 
koje su bile namijenje za rušenje. Takav primjer imamo danas, primjer stare medicinske škole. Da li ste 
otišli tamo da vidite te uslove, da li ste vidjeli tu sramotu Crne Gore u 21. vijeku? Znate zbog čega to samo 
opstaje? Zbog ogromnog entuzijazma i rada ljekara i zdravstvenih radnika ne samo njih nego i onih vozača, 
portira‚ higijeničarki svih zaposlenih u zdravstvenom sistemu. Samo zbog toga opstaje, a ne zbog uslova 
koje ste im pripremili u vašim modularnim bolnicama koje sad su stare napuštene zgrade koje su trebale da 
se ruše. Vrijeme je da se za ovu katastrofu preuzme odgovornost, vi prvi jer ste na čelu nacionalnog tijela 
koji koordinira borbu protiv zaraze. Zato Vas pitam da li osjećate odgovornost kao predsjednik Savjeta za 
iskorjenjivanje i odstranjivanje korona virusa na teritoriji Crne Gore, za katastrofalne rezultate koje ste 
postigli. Da li ćete zbog toga podnijeti ostavku ili opet smatrate da je za ovo neko drugi odgovoran? Dodao 
bih uz ovo pitanje nešto o čemu ste i sinoć govorili na jednoj od televizija. Da li smo Vas dobro razumjeli 



kakoVvas je navodno ljekar savjetovao da se ne vakcinišite, jer pripadate jednom posebnom fenomenu 
kolektivnog imuniteta? 
 Molim Vas da nam objasnite o čemu je riječ? 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:06:06) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Erakoviću. 
 Sada pravo odgovora predsjednik Vlade. 
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 12:06:19) 
 
 Gospodine Erakoviću slušajući Vas mislim da sam se za trenutak preselio u Luksemburg ili 
Njemačku, jer ovo što Vi pričate nema nikakvog utemeljenja. Vi se igrate kao uobičajeno sa podacima. 
 O rezultatima Crne Gore u borbi protiv pandemije koronavirusom najjasnim jezikom govore lična 
posjeta predsjednice Evropske komisije, Ursule fon der Lajen (Ursula von der Leyen), Institutu za javno 
zdravlje. Upravo, bio sam svjedok kakav je njen bio stav po tom pitanju, da Crna Gora ulaže maksimalne 
napore i prati vrlo dobro proces epidemije. Crna Gora je za razliku od vas obezbijedila do današnjeg dana 
milion vakcina, a procenat umunizovanih je viši nego u drugim zemljama Evropske unije. Vi ovdje narod 
obmanjujete činjenicom šta je bitno, da li je bitan ukupan broj stanovnika ili onaj koji ima punoljetstvo. 
Ukupno vakcinisanih će biti onako kako je definisala Svjetska zdravstvena organizacija, a to je 40% od 
ukupnog broja stanovništva do kraja ove godine. Ne znam šta je tu sporno. Od ukupnog broja zaraženih 
građana oporavljeno je 98,5%, hoćete da kažete da je ispod prosjeka koji imamo bilo gdje u okruženju ili 
smo negdje bolji? To uporedite sa Slovenijom i Hrvatskom.  

Vi i dalje u euforiji opčinjenosti vašim vođom postavljate pitanje koje je trebalo da se postavi toj 
adresi. Vi postavljate pitanje šta ću ja da uradim da li ću da podnesem ostavku, kakva je moja odgovornost 
itd. Da li ste se ikad sjetili da ovaj narod nikad nije zaboravio ni jednu jedinu aferu, a vaš tridesetogodišnji 
rad prati svake godine po jedna afera. Najznačajnije su afera Telekoma, afera Limenka, afera Koverta‚ 
afera Snimka, da ne kažem Abu-Dabi fond i Možur. Šta sa tim? U svim državama svijeta neko bi osjećao 
odgovornost i znao šta da uradi, ali ovdje nije bilo demokratije, ovdje je bilo izigravanje demokratije. Zar se 
ostavka ne podnosi kada međunarodni konzorcijum istraživačkih novinara sa partnerima iz preko 117 
zemalja objavi bazu podataka sa najmanje 12 miliona dokumenata u kojima se krije vaš predsjednik i 
njegova porodica koji imaju ofšor kompanije i trastove. Stoga gospodine Erakoviću preporučujem Vam da 
svoje pitanje i želje u vezi ostavke uputite na pravu adresu, ali Vi nemate snage za to. 
 Ono što je činjenica da u trenutku kad je došla ova vlada imali smo nula vakcina i nula vakcinisanih. 
O tom ugovoru o kome vi pišete pogledajte kad su vakcine došle. Ovdje govorite o privatnim vezama vašeg 
predsjednika sa vrlo značajnim konzorcijumom koji je Crnu Goru pretvorio u očaj na dijelu najljepše i bisera 
crnogorskog turizma, a to je Sveti Stefan. Vi pričate da je on nešto obezbijedio, a zaboravljate stav Vlade 
da Vlada nije željela ni od jednog privatnika da dobije ništa nego da to može da bude isključivo direktno, to 
je odluka Vlade, sa proizvođačem ili sa nekojim državnim autoritetoma. Vi kao uvijek u svojim sistemima 
koristite privatne veze, vaša poznanstva koja su Crnu Goru dovele do ovog stanja. Imate pravo da kažete 
kako ste vi bolji od nekoga drugoga. Zapitajte se jednom šta ste vi radili. VIdite trn u oku brata svoga a 
vaše brvno je otišlo neđe đe se ne može niko sa njim susresti. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:11:07) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade. Sada pravo komentara poslanik Erakovića. 
 Izvolite, poslaniče Erakoviću. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.10.21 12:11:14) 
 
 Hvala Vam. 
 Ja ću umjesto bajki i poslovica o konkretnim stvarima. 
 Predsjedniče Vlade, inicirajte sjednicu ili već koju god hoćete formi debatu o tome o stanju o 
zdravstvu o tome da li smo vam ostavili katastrofu, o tome kako je Crna Gora sa vama živi bajke. O svim 
tim bajkama možemo, ali nekom ćemo drugom prilikom. 



 Sada govorimo o rezultatima Savjeta za borbu protiv kovida na čijem ste Vi čelu i koji su 
katastofalni. To je tema našeg dijeloga. Da smo prva država na svijetu po broju zaraženih, da smo peta 
država na svijetu po broju umrlih na milion stanovnika, da imamo 50.000 više oboljelih nego Kina i kada 
već pominjete Luksemburg da imamo 1.200 više umrlih nego u Luksemburgu, 1.200 smrti više nego u 
Luksemburgu. 
 Ovo što pričate o cilju Svjetske zdravstvene organizacije morate prvo da imate podatke zašto je 
takav cilj. Zato što se vodi računa o afričkim zemljama gdje vakcinacija manja od 10% zbog toga je taj 
globalni cilj i ako Vi želite Crnu Goru  da svrstate u red afričkih zemalja i ako su vam to parametri i podaci 
onda ste na potpuno pogrešnom putu. Naravno, da nam je bilo zadovoljstvo da imamo posjetu uvažene 
gospođe Ursula fon der Lajen i vi znate zbog čega je došla u Institut za javno zdravlje - da promoviše 
nabavku aparata za  PCR testitanje koji je mnogo prije toga ugovoren. 
 Mi sada ovdje pričamo o tome da ste vi izgubili kontrolu nad epidemijom i da nam ljudi umiru u 
nerazumnom broju, sada pričamo o tome da bi bilo elementarno časno da Vi zbog toga podnesete ostavku. 
Meni je jasno zašto Vi bježite sada od priče o kovidu i zašto pokušavate da pričama o svemu drugom i 
svima drugima skrenete temu. Bježite, jer ste i sami svjesni razmjera katastofe. Nije časno bježati, 
gospodine Krivokapiću ni u životu ni u politici, ali nema više bježanja. Došlo je vrijeme za suočavanje. 
 Od 5. avgusta svakodnevno je udio pozitivnih nalaza na kovid veći od 5%, to znači da se od tada 
prema kriterijuma Svjetske zdravstvene organizacije ne kontroliše epidemija. Vi lično i vlast koja predvodi 
odgovorni ste za to.  
 Da se krizom upravljalo bolje, da je vakcinacija masovnija, da nije izgubljena kontrola nad širenjem 
bolesti imali bismo mnogo manje umrlih.  
 Kakav je odnos vaše vlasti prema ovoj temi ilustrovaću još jednim podatkom. 
 Na računu Nacionalnog koordinacionog tijela ostavo je novac, opredijeljen za izgradnju klinike za 
mentalno zdravlje i centra za hematologiju. Nijeste u tom pogledu mrdnuli ni milimetar. Zašto ništa nijeste 
uradili po tom pitanju? Zar vam to nije važno i zar to nije bio i vaš prioritet? Ljekar sam, dakle ja vjerujem u 
ljude, zato apelujem na Vašu savjest, podnesite ostavku na mjestu predsjednika Savjeta za sprovođenje 
borbe protiv kovida na teritoriji Crne Gore. Ta funkcija zahtijeva stručnost i autoritet koji iz njega proizilazi, 
ako to izostaje cijenu plaćamo životima članova porodica, bližnjih i sugrađana. Ustupite mjesto onima koji 
će bolje i uspješnije upravljati ovom krizom. Neko je izračunao, od kovida je od početka vašeg mandata 
umrlo osam puta više ljudi nego što je izginulo u Mojkovačkoj bitci - ravno osam puta više. Situacija postaje 
sve gora. Sada se primičemo broju žrtava opsade Skadra. Ova izgibija se mora zaustaviti. Prvi korak je 
Vaša ostavka i ostavka svih onih koji su pokazali da ne mogu i ne umiju da se nose sa ovom kovid krizom. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:15:37) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Erakoviću. 
 Pravo odgovora na komentar predsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 12:15:44) 
 
 Ja sada mogu da uočim ono što je činjenica da ste Vi bolji političar nego ljekar. Jer kao ljekar treba 
da se služite činjenicama, a Vaše činjenice su uvijek statistika, izigravanje statistika, a Vi se dobro smijtee, 
brzo ćete se smijati tamo đe treba. 
 Ono što je činjenica je sljedeće da od trenutka kada se pojavila korona u Crnoj Gori do onoga 
trenutka kada smo mi preuzeli vlast mi smo imali jedan nevjerovatan slučaj da ste vi imali samo 130.000 
testiranih, a od trenutka kada smo mi preuzeli vlast taj broj testiranih je povećan najmanje pet puta, jesu li 
to činjenice ili igra brojkama? Dalje, od trenutka kada ste vi radili svoj posao vi ste pare države davali 
drugoj državi, a nijeste vodili računa da napravite laboratoriju. Vaši dnevni testovi su bili najčešće od 300 
do 400, a danas deset puta više i Vi pričate zašto nema neke klinike, jer ste im ostavili pare. Vi ste napravili 
najsramniji čin da ne možete da se borite koronom, budžetom Crne Gore, nego se borite parama dodatno 
građana, to je vaš model u svemu tome i svaki put. Ono što je apsolutno tačno, a to je da u trenutku kada 
ste vi preuzeli upravljanje koronom, vi ste napravili genijalnu stvar, zaključali ste Crnu Goru. Tim 
zaključavanjem Crne Gore naprvili ste nekoliko nezakonitih aktivnosti. Prva aktivnost koja je nezakonita dali 
ste spisak ljudi koji su zaraženi, javno objelodanili spisak, je li to ljekarska etika, da ne govorimo o drugoj. 
Je li to ustavno, je li to zakonito? To su radili samo još nacisti. 
 Druga stvar, vi ste za minut kašnjenja djece koja su sjeđela u parkovima vi ste ih privodili. Mislite da 
je to humano? Đe su vam ljudska prava? Vi samo pričate o jednoj kategoriji koja vas interesuje i koja želi 
da pokaže kako smo mi toboš nesposobni. Vi znate dobro da ono što se dešava za dio koji vi sada izvrćete 



i vežete za afričke države, a šta vi hoćete da kažete time, je li ti ljudi nemaju pravo da žive, nemaju pravo 
da se vakcinišu, da oni ne ulaze u statistiku, šta hoćete da kažete? Što ne napravite poboljšanje te 
statistike i date predlog Svjetskoj zdravstvenoj organizaciji kako bi to trebalo napraviti za tri nivoa zemalja? 
Dokle ćemo da idemo na selekciju i da sve što ste selektovali prikažete kao vaš uspjeh? Vi ste ti ljudi koji 
ste napravili igru brojeva i to baš u satistici i zato postoje brojni dokazi. Ono što je sigurno najznačajnije da 
ta smrtnost o kojoj vi pričate nije tačno i vi ovdje dramatizujete stvari. Nikada nijeste ni krenuli u ispitivanje 
da li je neko umro od korone ili sa koronom. Meni ovdje pričate zašto nijesam vakcinisan i baš taj odgovor 
ne zadovoljava, zašto  ne zadovoljava? Ja jednostavno moram da vam kažem u trenutka kada smo mi 
došli, a to je 4. decembar ništa u Kliničko-bolničkom centru gdje ste Vi bili direktor nije funkcionisalo. Koliko 
je ljudi čekalo? Vi nijeste prepolovili Kliničko-bolnički centar da bude korona i ostatak. Jesmo li tada umirali 
od drugih stvari? Šta se dešavalo sa ljudima koji su imali teška oboljenja? I sada predstavljate sebe kao 
heroja Crne Gore. Dajte molim vas da oformimo jedan odbor gdje će to da preispita da li gospodin Eraković 
treba da bude heroj. Vjerujte, ja sam zbunjen, ja sam čovjek iznenađen. Ako želite da sarađujemo, 
saradnja se ne radi na ovaj način.  
 Ono što je najvažnije da se baš od trenutka o kojem Vi govorite i u koji niko nije vjerovao desilo to 
što se desilo 30% vakcinisanog punoljetnog stanovništva i stalno to isticano. Vi sad govorite meni da ja 
lažem.  Zapamtite to što ste izgovorili i nemojte u ovom parlamentu tako da se meni obraćate. Rekao sam 
istinu i to se desilo i zato je turistička sezona vas sve dovela u beznađe jer ste očekivali da će vaš dio 
odgovora koji se desio 2020. biti kao i 2021. godine. Nažalost, to se nije desilo jer je pet puta veći prihod 
tada nego sada. Uporedite brojke iz septembra mjeseca prošle godine sa brojkama iz septembra mjeseca 
ove godine nemojte da igrate podacima od danas do sjutra. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:21:39) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
 Pravo stava na odgovor predsjednika Vlade, poslanik Eraković.  
 Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.10.21 12:21:47) 
 
 Predsjedniče Vlade, ne želim da komentarišem nešto što nije dostojno mog intelektualnog stava i 
mog ljudskog kapaciteta. Ako imate potrebu da debatujete o tim temama apsolutno sam spreman i otvoren 
gdje god želite i kada god želite. Ono što je suština da je moralo i moglo mnogo bolje. Prestanite da krivite 
sve drugo i sve druge, pogledajte malo u svoje dvorište. Samo ću se jednom rečenicom osvrnuti na ove 
manipulacije koje ne danas i ne samo Vi iznosite u pokušaju da opravdate svoje tragične učinke. Ako je 
stanje bilo kako kažete katastrofalno kada ste preuzeli vlast kako to da su nam ljudi umirali manje nego u 
periodu vaše vlasti i kako to da za vrijeme naše vlasti Crna Gora nije imala ovakve podatke da bude crna 
epidemiološka tačka svijeta? Takođe, kako to da su u naše vrijeme cijene bile niže i nezaposlenost manja 
nego tokom ovih kako ih Vi zovete brutalnih sezona i uspjeha? Brojke su da se upoređuju, Vi to znate i Vi 
biste trebali prvi to ovdje da promovišete. Treba da budu jedan od načina da se analizira kvalitet rada ove, 
kao i prethodnih i budućih vlada. One, brojke i činjenice, ostaju na savjesti i obrazu prošle i ove vlasti. 
Svakoj onako kako je zaslužila.  
 Mi smo se sa kovidom borili na početku pandemije kada se i o virusu i o bolesti znalo neuporedivo 
manje, kada su i obične hiruške rukavice i maske imale status suvog zlata u cijelom svijetu jer ih nije bilo 
dovoljno. Vakcine su bile tek san čovječanstva i naučnika koji su na njihovom stvaranju grozničavo radili. 
Imali smo pored toga da vas napomenem i litije, izbore i tranziciju vlasti koja je trajala toliko kolko je trajala 
da se vi dogovorite i da formirate vladu. Vi se sa kovidom borite u vrijeme sa mnogo više podataka o 
bolesti, sa više vrsta dostupnih vakcina, sa potpuno stabilizovanim tržištem ljekova opreme i pomoćnih 
materijala u svijetu. Sa svim tim imate tri puta lošiji rezultat od nas. U neuporedivo povoljnijim uslovima 
300% vam je učinak lošiji nego naš. Pritom ne govorimo ni o pijesku, ni o novcu nego o najvećem blagu 
svake zemlje ljudskim životima, zato odstupite. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:24:48) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Erakoviću.  
 Naredno poslaničko pitanje premijeru postaviće poslanik Branko Radulović.  
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 



 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (29.10.21 12:25:00) 
 
 Pozdravljam sve.  
 Molio bih predsjedniče Bečiću da me malo tolerišete sa vremenom. Mislim da će biti jedna 
sadržajna razmjena mišljenja sa predsjednikom, a i zbog toga što još nijesam zdravstveno konsolidovan, 
možda ću biti malo rasijan.  
 Građani Crne Gore, postavio sam gospodinu Krivokapiću sljedeće pitanje:  
 Gospodine Krivokapiću, vjerujem da ste svjesni da je ovo stanje neodrživo, sa svakog aspekta i u 
svakom segmentu, bilo da je u pitanju etički sklop ili materijalna supstanca. Dovedena je u pitanje 
demontaža totalitanog i kriminogenog režima, profesionalizacija zatočenih i politizovanih institucija, 
sektorske reforme, uslovi za slobodne i fer izbore i suštinski progres. Čak postoji mogućnost da se sve više 
devastirana, osiromašena, konfliktna i demoralisana Crna Gora vrati pod okrilje glavnih krivaca za ovakvo 
stanje. Krajnje je vrijeme da se prekine ovo ludilo i stanje apsurda, da se zaustavi proces dalje degradacije 
i nazadovanje u integracijama, da se urazumimo, da počnemo da komuniciramo na demokratskim 
osnovama, da se saberemo oko izgradnje bezbjedne, demokratske, prosperitetne i evropske Crne Gore, 
da preuzmemo odgovornost za ostvarenje tog istorijskog cilja, da iskreno pozovemo da nam u tome 
pomognu manjinske partlje bez kojih nema ni Crne Gore.  
 Gospodine Krivokapiću, da li ste spremni da po bilo koju cijenu ostvarimo taj uzvišeni cilj? 
 Oslovljavaću Vas ubuduće sa kolega Krivokapić jer to kolega mnogo znači kod nas. Prvo se 
zahvaljujem na odgovoru i na sadržajnosti tog odgovora.  
  Kolega Krivokapiću, budućnost Crne Gore zahtijeva i pošten i znaven i odgovoran vizionarski 
odnos. Biću krajnje konkretan, uostalom dosta mi je više crnogorskog licemjerstva, prevrtljivosti i lažnog 
morala. Potvrda za ono što ću reći leži, bez tog crnogorskog prikrivanja, leži u kompententnosti i 
potvrđenom znanju i praksi mene i mojih kolega sa kojima sarađujem. U višedecenijskim predlozima i 
rezultatima koje smo nudili i koje danas nudimo u saglasju svega što smo rekli sa onim što je najnaprednije 
u svijetu, u dubokom razočarenju većine građana i sve više građana u nas, u novu vlast, u onakav izvještaj 
Evropske komisije, u potrebi i mogućnosti da nađemo najbolje rješenje u postojećem crnogorskom i 
međunarodnom kontekstu.  
 U prvom dijelu ću samo o ovome što smo dosad uradili, a u drugom dijelu, molim vas, da me 
pažljivo saslušate ponudiće, po meni, optimalno rješenje.  
 Kada su u pitanju dosadašnji naši, vaši i moji, neću vas da izdvajam, tada smo trebali da učinimo 
mnogo, mnogo više. Prvo osnovno - to je demontaža totalitarnog režima, profesionalizacija institucija, 
suočavanje sa prošlošću i tranziciona pravda koji su osnov svakog progresa, nedovoljno, minimalno, 
selektivno. Abazović se trudio, ali mala je to ruka trebali smo zajedno više, složno, junački, crnogorski, s 
petljom, s vizijom trebali smo uraditi ono što sam  predlagao godinama i ono ovdje što piše, a to je da 
napravimo taj demokratski blic krik. Rasformiramo taj ANB, tu udbu, to zlo, da reformišemo Upravu policije, 
da izvršimo taj tzv. viting. Metla, metla za one koji su ubijali koji su pljačkali, koji su bili sluge režima, da 
izvršimo lustraciju, da otvorimo tajne dosijee. Evo sad je i Savjet Evrope priča o tome. Da vidimo ko je 
špijao, ko je ubijao, da obnovimo moral Crne Gore, da izvršimo lustraciju. Evo sad se kaže ono što stalno i 
što smo ponudili preispitivanje imovine trebalo vam je godinu dana, a mi smo to davno napravili. Mogli smo 
to mnogo brže i mnogo kvalitetnije, puna reforma pravosuđa. Ovo s Tužilačkim savjetom nije dobro 
rješenje. To sam rekao na onom sastanku kod predsjednika Bečića, vidjećete za to, da vratimo oteto i 
opljačkano.  
 Zdravlje o kojem sada pričam, gospodine Krivokapiću, treba mnogo više da damo za zdravlje nacije 
jer je to prioritet. Oni ništa nijesu davali 30 godina ili su minimalno davali. Trebalo bi da se popnemo s 
400,500 eura na 3.000 eura koliki je prosjek u Evropskoj uniji za zdravlje ili 5.000 koliko je u Luksemburgu. 
Dobri su prilozi, ali pare mi treba da stvorimo i da damo. Što znači to, kolega Krivokapiću. Četiristo miliona 
u budžetu iduće godine za zdravlje. Nema bez toga. Toliko nas košta. Da vidimo, ali o tome ću sa Spajićem 
u ponedjeljak, da li ćemo stvoriti i kako te pare bez doprinosa.  
 Nešto ću sada iskreno reći. Bio sam nedjelju dana u Kliničkom centru. Operisan sam. Specifična 
operacija. Bio sam kukavica prije dvije, tri godine kada mi je Pero Kavarić rekao hajde to sada profo, a ja 
sam rekao ima vremena, i to sam uradio. Javno zahvaljujem Urološkoj klinici na profesionalnosti prema 
svima isto. Ti ljudi zaslužuju dostojanstven život.  
 Kada je u pitanju masovna vakcinacija, podržavao sam. Ponovo ćemo da pričamo o tome. Sve 
dokaze imam. Prošle godine od marta mjeseca borio sam se da se napravi predugovor, lagali su me i 
premijer i Krapović. Znate i sami da imam sve dokaze. /prekid/ Krivičnu prijavu što nisu ni predugovor 
napisali nego su to tek kasno u jesen. Kažite ko je odgovoran za to? Trudili su se da nabave vakcine. 



Dijelim isto mišljenje. Ljudska prava onamo gdje ne ugrožavaš drugog. Ali, ako ugrožavaš drugoga kroz 
ljudska prava, druže, pomakni se malo.  
 Zašto nema masovne vakcinacije? Prvo, određene struke obavezno moraju da se vakcinišu, prije 
svega ljekar, policajac, administracija, da ne pričam dalje. Drugo, antivakseri, ne može u pozorište, ne 
može ovamo, ne može onamo pa će oni da se vakcinišu. Tako mislim. Treće, kao učena nacija, znavena 
nacija, proces degradacije kompetentnosti je strmoglav, lažnih diploma koliko hoćete, malo slobodnih i 
profesionalnih medija, više instrumentalizovanih. Ono što se dešava po tzv. društvenim mrežama i 
komentarima ne zaslužuje ljudski osvrt, to treba zakonom ukinuti. Ime i prezime i javna debata tamo. 
Polarizacija društva, kolega Krivokapiću, nije izvana, nije iz Srbije, nije iz Rusije, to je domicilno, to je 
instrumentalizovano, to je reakcija na slabu državu. Tada bi se dijelili na lopove i ubice i poštene ljude. 
Socijalno stanje je potpuna degradacija, sve gore i gore, mnogo građana je u zoni apsolutnog i relativnog 
siromaštva, napokon taj socijalni karton i egzistencijalni minimum. Sektorske reforme, prvo industrija. Sada 
sam pričao sa ministrom za ekonomiju. Ni ja koji sam najkompetentniji danas u Crnoj Gori iz industrije 
nemam rješenje za Željezaru. Imao sam ga kada su oni dolazili, rekao sam rascijepaću diplomu ako 
/prekid/... Danas iskreno nema budućnosti Željezare, treba reći i priznati, zahvaljujući njima. Turizam, kapa 
dolje za mnoge stvari, ali je dug put do održivog i cjelogodišnjeg turizma. Finansijski sektor ću sa Spajićem.  
 Samo da vas nešto naučim oko Maršalovog plana. Polarizacija političkog, bruka i sramota naša. Daj 
da se okupimo. Kolega Krivokapiću, o tome rješenju ću, ali zbog toga što me opominje, moram poštovati 
predsjednika Skupštine i skratiću. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:36:27) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Raduloviću.  
 Pravo odgovora predsjednik Vlade. Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 12:36:37) 
 
 Uvaženi kolega Raduloviću, Vlada na čijem sam čelu i ja lično činimo sve da dovedemo crnogorsko 
društvo do željenog konsenzusa i sabiranja svih potencijala koje država Crna Gora ima. Pokazao sam ličnu 
odgovornost i saopštio da ću razmotriti svaku inicijativu za unapređenje rada Vlade iza koje stoji najmanje 
41 poslanik. Takođe sam izrazio želju da dio rekonstruisane Vlade budu i predstavnici manjinskih stranaka. 
U svakoj prilici pozivam predstavnike parlamentarne većine da što prije izglasaju Tužilački savjet. Tužilački 
savjet je preduslov za mnoge prijeko potrebne aktivnosti rešavanja stanja u pravosuđu. Stanje u kojem se 
nalazimo ne zavisi samo od Vlade. Sve partije u Parlamentu se zalažu za evropske integracije. Ako je tako 
i ako se u izvještaju Evropske komisije jasno kaže da je reforma pravosuđa jedan od preduslova za 
intenziviranje evropskih integracija naše države, pozivam Skupštinu da inicira i taj proces. Vlada je 
nedavno prezentirala ekonomski program Evropa sada. Nadam se da će u sljedećem vremenskom periodu 
taj projekat koji je jedan od tri projekta biti propraćen podrškom u okviru Skupštine Crne Gore prilikom 
izglasavanja seta zakona i Zakona o budžetu.  
 Ono što je sigurno, da će svi građani Crne Gore imati zdravstveno osiguranje koje će pokrivati 
država. Naravno, mi želimo da ovaj proces pokrenemo onako kako su željeli građani Crne Gore. Građani 
Crne Gore su željeli da poslije promjene ta vlast traje do sljedećih izbora. To je nešto što svi treba da 
imamo na umu. Svi oni koji bi se opredijelili za prelaznu ili manjinsku vladu direktni su saučesnici sa svim 
onim što je prethodni režim odradio. Svaki put treba podsjetiti na iste afere čiji su tvorci upravo oni. Zbog 
toga, svima onima koji bi se opredijelili za takvu avanturu želim političku sreću, ali sigurno to građani Crne 
Gore ne bi prihvatili.  
 Želim da Vam kažem, cijeneći Vašu divnu ideju, a to je nešto što čitavoj Crnoj Gori nedostaje, to je 
jedan strategijski institut koji bi se bavio razvojem čitave države, sada Vam garantujem, institut za razvoj 
Crne Gore će biti formiran, finansijski elementi koji omogućavaju rad tog instituta biće prepoznati u 
budžetu. Vi kao tvorac te ideje volio bih da okupite ljude koji mogu da izvedu Crnu Goru na putu koji svi 
želimo, a to je put budućnosti za naše potomke. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:39:57) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
 Pravo komentara poslanik Radulović. Izvolite. 
 



 
 BRANKO RADULOVIĆ (29.10.21 12:40:04) 
 
 Kolega Krivokapiću, ovo je put iz ludila u racio, u kojem se sada nalazimo.  
 Prvo, moramo sačiniti program za izgradnju demokratske, prosperitetne i evropske Crne Gore. 
Mislim da ste i Vi sinoć bili na fonu toga.  Program koji bi sadržao sljedeće, slušajte me manjine prije svega, 
tranziciju od autokratije ka funkcionalnoj demokratiji, demontažu totalitarnog sistema, tranzicionu pravdu, 
sučeljavanje sa prošlošću, reviziju prošlosti, izgradnju profesionalnih institucija, reformu pravosudnih 
organa, krivičnu odgovornost, borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije posebno visoke, zatim novu 
finansijsku socijalnu politiku, reindustrijalizaciju od onoga što nam je ostalo, zelenu energiju, moderan 
saobraćajni sistem, održivi turizam, samodovoljnost u hrani i ekološka poljoprivreda, inkluzivno 
obrazovanje, inovaciona nauka i razvoj, održivi zdravstveni sistem, dinamične evropske integracije. Kruna 
svega to je Maršalov plan održiv, inkluzivan, inovativan, dinamičan, efikasan. Program mora biti u saglasju 
sa novim politikama Evropske komisije i preporukama iz Izvještaja Evropske komisije. 
 Drugo, funkcionalna organizaciona struktura, liderski kolegijum, vi koji ste vođe vi se dogovarate i vi 
odgovarate, programska komunikacija unutar same Vlade, Vlade i Skupštine i unutar same Skupštine. Ja 
sam Vama, ali nijesam ga posalo zato što Dritan nešto traži dopunsko, ali i njega ćemo ucjenjivati kao što 
smo ministre, poslao Vama odmah kakva treba da bude organizacija, slično kao što ste Vi rekli, ali zato što 
hoće i manjine malo sam dopunio. Znači, premijer, Vi, dajemo vam podršku sad za sad. Zamjenjik 
premijera, ne znam Dritane da li ti, četiri potpredsjednika, jedan potpredsjednik za demokratsku tranziciju, 
drugi za politički sistem, ekonomska pitanja i regionalni razvoj. Jedan vama, 18 ministarstava da ne 
govorim sad koja su i što su.  

Personalna rješenja od ovoga što nas najviše Crnogorci pate ko je serdar ko je vojvoda, mora biti ta 
vlada u prvom redu lidersko ekspertska‚ uistinu ekspertska i lideri u njoj da odgovaraju, a ne nikako da 
neke druge privilegije imaju. Tada ćemo dobiti super jaku i refomsku Vladu. Znate li ko neće biti u toj Vladi? 
Neće biti oni koji se boje pravde, koji imaju lični interes, koji su sluge spoljašnjih centara moći. Svi oni koji 
vole Crne Goru trudiće se i doći u tu Vladu, a sad ću nešto i o Demokratskom frontu. Slušajte me ovako. 
Iskreno vam govorim to je moja izvorna ideja, ja sam izvorni autor cijelo ljeto sam potrošio na tome da bih 
pomirio Crnu Goru, da bih stvorio i veću snagu da bi njih srušili, jer da nije bilo Demokratskog fronta nikad 
oni ne bi pali i pali su i prethodne izbore i sad su pali zbog toga.  

Znajte nešto, sve programe sam ja sastavio u draftu. Znajte još nešto, bio sam profesor Andriji 
Mandiću i znam dobro i procjenjujem ljude, on je dobar čovjek i veliki radnik, a sad ću pitati sve. Gospodo, 
zar treba Srbe da izopštimo iz društvenog života, zar trebamo da Srbima biramo vođe, zar trebamo Srbima 
da kažemo možete li ili ne možete, zar Srbima trebamo da rečemo da vi ne možete biti u Vladi, vaš vođa 
ne može biti u Vladi. Što je to, to je fašizam i bolest. Ja sam se od devedestih godina borio protiv svakog 
velikonacionalizma, ali najviše me boli crnogoski velikonacionalizam, jer moramo da smo stub koji 
objedinjavamo sve i manjine i sve konstituente koji su se rodili ovdje. Prosta jedna matematika da li mogu 
taj dio Srba koji niko neko naziva sramno radikalna desnica, da li oni mogu što da odlučuju van nas? Znate 
li koji su autori te radikalne desnice? Oni se boje radikalnih reformi i otvaranje tajnih dosijea. Znam sigurno 
da pojedine moje kolege, profesori imaju tajni dosije i ... Imao sam određenu vezu, znam i o sebi tajni 
dosije, u njemu stoji prepiska moja u Monitoru s Miškom Perovićem, mojim kolegom oko budućnosti Crne 
Gore. Na vama je lopta. Okupite ponovo sve ljude. Nemojmo da izopštavamo pravimo fašizam u Crnoj 
Gori, ti ljudi, ti Srbi imaju posebni senzibilitet, zato što su bili možda jedni od glavnih žrtava onog bezočnog i 
svakakvog drugog bratoubilačkog rata, zato što su bili diskriminisani kao što sam i ja. Kažem ja sam, mislim 
moja porodica i ja, 30 godina, jer oni najviše mrze izvorne Crnogorce koji su protiv njih ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:46:46) 
 
 Poslaniče Raduloviću,  zaključujte. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (29.10.21 12:46:55) 
 
 Molim vas kolega Krivokapiću, napravite te ocjene, a o svemu Dritana, iako je on jedan od najboljih, 
i njega da ocijenimo. Okupimo se svi, napravimo jaku i reformsku vladu, nemoj da smo sluge međunarodne 
zajednice, nego da smo partneri. Ovdje se gradi Crna Gora, ne sa strane, ali ćemo poštovati njihove 
demokratske principe, jer oni kažu ovdje stanuju demokratski principi, reforme, sve to stanuje u 
Demokratskom frontu, biće Vlada mnogo jača. 



 Kolega Krivokapiću, jednom u životu se daje prilika, Vama se dala. Ja ću sve učiniti da je Vi 
iskoristite.  
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:47:44) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Raduloviću. 
 Predsjednik Vlade neće koristiti pravo odgovora na komentar tako da možemo preći na narednog 
poslanika.  
 Poslaniče Raduloviću, Vama sam dozvolio zbog zdravstvenih i drugih razloga najveće 
prekoračenje. Dozvoliću Vam naravno jedan minut, samo Vas molim da bude jedan minut. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (29.10.21 12:48:12) 
 
 Kolega Krivokapiću, kada zaoremo brazdu duboku ka Briselu i Evropskoj uniji povićiću se odavde. 
Odlazim, pozdrav! Idem u institut za koji sam rođen, kojim najbolje znam da koordinišem i da okupi svu 
pamet Crne Gore i regiona, da vam nudim rješenja, puteve, strategije da ih usvajate, jedanput godišnje ću 
dolaziti ovdje da vam raport podnosim i vama i Vladi Crne Gore. Kao što ja kažem da mi nije važno moje 
mjesto i ovo ovdje tako tražim i od Vas i od Dritana, vi ste najbolji i od ostalih lidera da javni interes im bude 
na prvom mjestu, jer će tako ostatiti u istoriji Crne Gore. Ko zna da nabroji posljednjih pet premijera. Ajde 
odmah, ko je najpametniji da reče. Ne zna niko, znaju samo za Mila Đukanovića, ne znam da li po dobru 
neću da pričam o tome. Ali ako si reformator tada ćeš ostati u istoriji Crne Gore. Nadam se da ćemo 
zajedno sarađivati i zajedno s njima, oni su moji drugari manjina i ova mjesta ćemo zajedno i nudim se da 
napišem draft programa. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:49:43) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Raduloviću. 
 Prelazimo na naredno poslaničko pitanje koje je će postaviti poslanik Ivan Brajović. 
 Izvolite, poslaniče Brajoviću. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (29.10.21 12:49:54) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče Skupštine. 
 Gospodine Krivokapiću, moje pitanje je proizašlo iz ocjene o katastrofalnom stanju u kom se nalazi 
država Crna Gora. Mislim da to misli i većina građanki i građana Crne Gore. 
 Naravno, potpuno je jasno da Vi i ja ne možemo imati isti pogled na to. Vi ste premijer ove države, 
ja sam opozicioni poslanik, ali čini mi se da zaista je prisutno saznanje kod većine naših građana da ovako 
dalje ne ide. Nažalost, i u Vaši istupima se pokazuje da Vi tako ne gledate aktuelnu stvarnost. Razumijem, 
to može biti iz razloga zaista mišljenja da radite najbolje stvari u interesu države ili iz želje da ostanete na 
toj poziciji što duže. Ono što ću sada pobrojati su pokazatelji koji govore o tome da mi se čini da je ova 
većina građanki i građana u Crnoj Gori u pravu, a ne Vi. 
 Prvo, Crna Gora se nalazi u insitutucionalnoj krizi koja nikad nije do sada zabilježena. Vašu Vladu 
podržavju tri - četiri poslanika u ovom parlamentu, od 81. Iz toga proizilazi nemogućnost da Skupština radi 
u plenumu, jer za takav plenum nema kvoruma. Nema usvajanja zakona i nikada nije bilo ovako duge 
pauze u nemogućnosti da se Skupština sazove u plenumu i održi sjednicu i u stvari radi na onome što je 
njen prevashodni zadatak, a to je donošenje zakona.  
 U trećoj grani vlasti stanje je takođe veoma, veoma loše. Nemamo izabran Sudski savjet, nemamo 
izabran Tužilački savjet - onaj dio Tužilačkog savjeta koji bira Parlament, u Ustavnom sudu već nedostaje 
nekoliko sudija, ne možemo nove sudije izabrati jer trebaju 2/3. Ustavni sud je praktično paralisan i ne 
može donijeti ni jednu odluku, jer vidimo da na neke naše zahtjeve nije reagovano već godinu dana, 
praktično.  
 Tužilaštvo je u v.d. stanju, vrhovnog državnog tužioca ne možemo izabrati ovdje bez dogovora 
našeg i imamo potpunu blokadu u svim segmentima. Ako je to nešto što može zaslužiti prelaznu ocjenu, ja 
se onda pitam kakvo je naše mjerenje stanja.  
 Takođe, u svom ekspozeu ste naveli priču o transparentnosti, o eliminisanju podjela u društvu, sve 
ono što se uradilo ide u suprotnom pravcu, podjele su nikad veće, transparentnost je, čini mi se, nikad 



manja. Imamo situaciju da jedan jedini zakon koji je Vlada predložila da je neko iz opozicije glasao za njega 
je bio Zakon o unutrašnjim poslovima. Vi tražite smjenu ministra unutrašnjih poslova. Nezakonito ste,  kao 
što dobro znate, na Vladi izabrali direktora Agencije za nacionalnu bezbjednost i direktora Uprave policije. 
Direktor Agencije za nacionalnu bezbjednost nije imao ni mišljenje odbora, niti je održana rasprava na 
odboru o njemu, a direktor Uprave policije je imao pozitivno mišljenje Odbora za bezbjednost i odbranu, ali 
Skupština se nije sastala da to mišljenje usvoji i uputi Vladi. 
 Iz svega ovoga govorim Vam da Vaša odgovornost kao predsjednika Vlade je najveća, Vlada vodi 
unutrašnju i spoljnu politiku. Neću ovdje da govorim, o kovidu je bilo već dosta riječi u pretkodnim pitanjima, 
ali je tačno da ste jedini premijer u Evropi koji nije vakcinisan. Tačno je da smo u svjetskom vrhu po broju, 
na žalost, preminulih i inficiranih. To su brojevi i to niko ne može da negira. Imamo paničnu situaciju u 
našem okruženju, preduzimaju se mjere, a ovdje nemamo nikakvo reagovanje povodom toga. Postoji više 
koraka da se izađe iz ove situacije. Najpošteniji i najispravniji put su vanredni parlamentarni izbori. Kako do 
njih da dođemo? Ovdje se i onu čiju podršku nemate, a dolaze iz većinskog dijela Parlamenta plaše ili za 
sada neće da pokrenu pitanje Vašeg povjerenja. Možete Vi to da uradite, da postavite povjerenje Vladi i 
ako ga dobijete u ovom parlamentu nastavite da funkcionišete, a možete da napravite i lični čin, da 
podnesete ostavku za šta sam Vas pitao da li ste spremni. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 12:55:23) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Brajoviću. 
 Pravo odgovora predsjednik Vlade.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 12:55:36) 
 
 Prije nego što odgovorim poštovanom gospodinu Brajoviću, moram da kažem jednu činjenicu, da 
sam na jedno pitanje koje je došlo od novinara jedne vrlo ugledne televizijske kuće, kako doživljavam 
politički sistem u Crnoj Gori, konstatovao jednu činjenicu koja je u najvećem dijelu iskaz i političke kulture i 
političkog rada u Crnoj Gori, a to je da svi politički lideri ostaju po principu komunizma do kraja na svojim 
pozicijama. Jedino imate odvajanje neke frakcije koja preraste u novu političku partiju. Taj princip 
komunističkog sindroma najbolji svjedok ste Vi, jer ste Vi od mladih dana krenuli tim omladinskim putem i u 
toj Vašoj biografiji se jasno vidi kako ste školovani i odgajani.  
 Vi mene pitate da li ja treba da podnesem ostavku kao lični čin ili da tražim, to je Vaša pusta želja, 
jer ako bi bili pravi demokrate, Vi bi pitali kako to mogu izbori da se odigraju, da budu potpno demokratski 
bez izmjene izbornog zakonodavstva, kako mogu da se dese izbori sa istim Tužilaštvom, kako bi vi željeli, 
koji sve afere koje se tiču političke korupcije drže u fiokama ili ih pogreško procesuiraju. Mislite li da ovi 
građani ne znaju i ne pamte duže od tri dana? Da li Vas treba stalno podsjećati šta ste Vi to radili u 
prethodnom vremenskom periodu, a ovdje govorite o ličnoj odgovornosti. Gdje je Vaša lična odgovornost 
bila kada ste iz ove sale, kao jedinstven slučaj u Evropi, hapsili poslanike da bi diktat jednog čovjeka 
sproveli u djelo? Je li to demokratija, gospodine Brajoviću, o kojoj Vi ovdje pozivate nas? Demokratija je 
upravo i ova smjenjivost, jer kad nema ni smjenjivosti lidera, a ne da kažem smjenjivosti vlasti, gdje smo mi 
to krenuli, kojim putem učimo našu djecu? Da je Vaš stav jedini i apriori tačan, zašto bar jednom ne kažete 
ono što svi znaju, da je ova Vlada radila i nije stajala, a sada sve krivice za dešavanja u čitavom sistemu 
prepisujete Vladi i premijeru. Nemojte me optuživati da sam ja krivac zato što Skupština ne radi, jeste li Vi 
poslanik ili ja? Da li ste Vi saučesnik u tome što imamo takvo Tužilaštvo i stanje u Tužilaštvu ili ja? Da li ste 
Vi ostavili nasljeđe pravosudnog sistema koje je potpuno u v.d. statusu zahvaljujući političkim igrama i 
političkim izborima na funkcije isključivo i samo vaših ljudi? Vi govorite o toj depolitizaciji, kada ste na 
svakom koraku, u svakom segmentu društva djelovali poltički. Vi ste se odvojili od vašeg jezgra onoga 
trenutka, ne zbog ideologije, nego zbog interesa. Ideologija je jača od svakog interesa, ali kod nas 
ideologija i programi se ne poštuju, poštuju se trenutne interesne i veze koje vi ostvarujete i po dubini i po 
širini. To smo svjedoci.  
 Da li se Crna Gora nalazi u katastrofalom stanju zato što je ova Vlada obezbijedila finansijsku 
stabilnost kada je u trenutku, znači, decembar 2020. godine bruto dug iznosio 103% bruto nacionalnog 
dohotka, a u ovom trenutku i na kraju godine će biti 78%. Da li se ikada u istoriji Crne Gore desilo da imate 
ekonomski rast koji nadilazi i najjače države svijeta i on će biti po projekciji Svjetske banke, najvjerovatnije 
između 12 i 14% jesu li to bajke ili su to pokazatelji. Je li se desila turistička sezona koja je oporavila i dala 
snagu čitavoj crnogorskoj privredi, gdje je pet puta veći prihod bio nego prošle godine. Da ne nabrajam 
naše socijalne kategorije, vama djeca nijesu bila bitna, nijedan dječji dodatak vam nije bio bitan. Imali ste 



drugačiju logiku ko ne glasa za vas nema nikakva prava, a pošto oni ne mogu da glasaju onda su oni bili 
obespravljeni. Izdvojili smo za udžbenike sve ono što treba da bi kao u svim normalnim državama svijeta 
osnovci imali besplatne udžbenike i na taj način doprinijeli boljem i kvalitetnijem djelovanju onog 
roditeljskog iskaza u tom dijelu. Zar je to malo, zar je malo sve ovo što sam nabrojao? Vi ste htjeli ulcinjsku 
Solanu da utopite tajkunima i to je zamalo trebalo, 14 i po miliona kvadratnih metara, vi ste željeli da 
podijelite vašim prijateljima. Je li to odnos prema ovoj državi? Da li je odluka da se prekine jedan 
dogovoreni dio dobijanja prava na korišćenja obnovljivih izvora? Je li to vaš odnos prema Crnoj Gori, jeste 
li vi to definisali kao sistem sa članom koji nikako da bude poništen povlastica i privilegija onih koji su 
sinovi, kumovi, prijatelji, a ovdje meni držite predavanje, đe je vaša odgovornost? Zašto nikad nijeste Vi 
potraživali ličnu odgovornost to se radi ličnim primjerom da pokažete možda meni koji ne zna kako to da 
uradi. Kad ste toliko bili dobri zašto nijeste uradili sve da stabilnost ove države ne bude ugrožena ni na 
jednom njenom metru nego ste podsticali da se desi sunovrat ove države. Vi pričate o stabilnosti o kojoj 
stabilnosti, o kojoj to stabilnosti meni možete da pričate? 
 Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:03:12) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Pravo komentara, poslanik Brajović.  
 Izvolite. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (29.10.21 13:03:30) 
 
 Jedan sasvim korektan predlog.  
 Vjerujte mi bilo bi vrlo korisno da preslušate ovo što ste govorili na primjer sada jer bi iz toga  morali 
da zaključite da upravo Vi pričate bajke, gospodine Krivokapiću. Da ispričate priču i da saslušate što ste 
sve ispričali danas ne samo tokom odgovora na ovo moje pitanje, nego i tokom odgovora na pitanje drugih 
poslanika. Ponekad se zaista postavlja pitanje ima li svrhe polemisati sa Vama, ima li svrhe postavljati Vam 
pitanje. Govorite tu o nekom komunističkom sindromu jesam ja dugo na političkoj sceni, javno prisutan na 
političkoj sceni, gdje kao što vidite svaki izbori daju mogućnost da imate mandat ili da nemate mandat. 
Najubjedljivije se to vidjelo 30. avgusta, učestvovali smo vrlo jasno, ostvarili smo uspjeh kao partija, kao 
Socijaldemokrate, povećali smo naš broj glasova za 35%, ali nijesmo u vlasti i to je normalno. Normalne su 
promjene, samo ne promjene koje nas strmoglavo vuku na dolje, nije moj problem što ste Vi prvi put 
prepoznati u javnosti u 63. godini. Jeste bili na tim nekim funkcijama koje vam je DPS dominantno 
omogućavao kroz akreditaciona tijela itd. itd. Tako da nemojte govoriti o tome kako je ko radio. Molim vas 
da o tome dobro povedete računa.  
 Molim Vas, predsjedniče hoćete li mi omogućiti da pričam? 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:05:05) 
 
 Molim vas da uvažimo poslanika Brajovića i da čujemo njegovo izlaganje.  
 Izvolite. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (29.10.21 13:05:11) 
 
 U svim ovim Vašim nastupima i potezima Vi ste rekli da sam ja hapsio ovdje. Ne, ne hapsim ja, ali 
Vi ste imali očiglednu želju da hapsite, jer ste očiglednu želju imali da dajete nezakonite naloge ministru 
unutrašnjih poslova. To je jasno saopšteno na sjednici Odbora za bezbjednost i odbranu koja je bila vrlo 
javna. Vi ste na vašoj Vladi formirali preduzeće „Montenegro works“ koliko sam čuo samo jedan razuman 
glas je bio protiv toga. Vi ste tim preduzećem oduzimali ingerencije ministarstava želeći da imate sve pod 
vašom kontrolom. Vi se dičite ovim pokazateljima  sezone i bilo čega drugoga. Slušajte, tih 700 miliona 
jeste dobijeno, možda je bilo prerigidno ono zatvaranje prošle godine, ali ćemo još sabirati negativne 
posljedice tih 700 miliona jer je bar do sada, nažalost, jedan od tih rezultata i 450 preminulih. Morate biti 
svjesni toga, predsjedniče Vlade. To je jednostavna priča i mislim kad saberete pluseve i minuseve postoji 
možda, ne ulazim ja u to, sigurno je Vaša želja da uradite najbolje što možete. Ali, shvatate li Vi da vas 
ovdje gotovo niko ne podržava? Shvatate li Vi da ste zbog toga što Vas niko ne podržava blokirali ovaj 



parlament i ovaj parlament zbog toga ne može da funkcioniše? Postavite pitanje povjerenja, evo ne 
podnosite ostavku, postavite pitanje povjerenja, ako hoće kolege da Vas podrže šta ćemo mi ćemo trpjeti i 
dalje. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:06:47) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Brajoviću. 
 Pravo odgovora na komentar, predsjednik Vlade.  
 Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 13:06:56) 
 
 Ko hapsi, a ko podstiče. Vi ste u ovom parlamentu bili predsjednik Skupštine Crne Gore. U vašem 
parlamentu ne može da uđe policija. Na Univerzitetu Crne Gore ne može da uđe policija i Vi meni držite 
priču kako ja pričam o bajkama, to su notorne činjenice koji svaki građanin Crne Gore zna. Vi ovdje stalno 
skrećete pažnju na priče i besposlice. Šta ste vi uradili, da li je Ramada bila dovoljna opomena za Vas 
lično? Da li je zaboravljena petlja od 100 miliona Vaš najbolji doprinos Vašeg inžinjerskog školovanja? Da li 
ste vi Crnu Goru ojadili ili nijeste sudiće istorija i o meni i o Vama, ali ono što je apsolutno tačno da ste bili 
od početka u saradnji sa DPS-om i nije vam bio krivi dio. U tom krivom dijelu u kome ste vi učestvovali 
nekada kao SDP, a sada kao SD se vidi i kako ste se odnosili u situacijama sličnim Cetinju. Tada vam nije 
bilo prekomjerne upotrebe hemijskih sredstava, tada je hamer mogao da pogazi pola poslanika, tada je 
pretučen jedan sigurno vrlo dobar čovjek koji je skoro doveden do smrtne opasnosti njega je progonila 
jedinica koja je najbolje obučena. Na kraju dobio je da bude manje od šest mjeseci u pritvoru, jer to mu 
garantuje da može i dalje da obavlja svoje službe. Vi pričate da mi treba sve da zaboravimo, da zažmurimo 
da se pravimo da ništa ne znamo. Da u Zlatarskoj ulici presrijećete momke ni krive ni dužne, samo zato što 
su bili na neke skupove. To je vaša partija, nemojte da sada nama ovdje držite predavanje, a zaboravljate 
šta ste do sada radili. Da nijesam ja saučesnik afere Limenke, da nijesam ja? Da nije ovaj dio pozicije sada 
imao bilo kakve dodirne tačke sa time? To su stvari koje ovaj narod neće zaboraviti. To što vi imate 
određenu podršku glasača, to je poštovanje građana koji su se opredijelili za vas. Ali, bez obzira na vaš 
impresivan rezultat, ja bih se pitao šta dalje. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:09:47) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade. 
 Pravo komentara, poslanik Brajović. Izvolite. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (29.10.21 13:09:53) 
 
 Gospodine Krivokapiću, nažalost i nevaspitano i nepristojno i vjerujte mi mislim da su kolege 
poslanici od najstarijeg do najmlađeg koji su vam upućivali sve one riječi koje ja zaista ne želim da 
pomenem bili u pravu, baš bili u pravu.  
 Ja sam Vam rekao da ništa ne znate o stvarima o kojima pričate pominjući auto-put i neću trošiti 
vrijeme sad o tome.  
 Za Limenku ste, e reći ću vam odgovorni taman toliko koliko i ja. Mislim da nijeste odgovorini 
uopšte, taman toliko koliko i ja. Zaista neću da upućujem takve kvalifikacije koje su se čule, kažem, od 
najstarijeg poslanika ovog parlamenta do najmlađeg poslanika ovog parlamenta, ali reći ću vam nešto ja sa 
mojom partijom učestvujem na izborima, mjerim se, dobijam podršku ili je ne dobijam. Vi ste bili na čelu 
grupe partija, na čelu koalicije koja Vas je za Vas potpuno neočekivano dovela na to mjesto gdje jeste, prvi 
dan kada ste sjeli na tu fotelju Vi ste im okrenuli leđa. Dovoljan razlog da podnesete ostavku je priča o 
Vašoj demohrišćanskoj stranci koju planirate da ostvarite. Napustite, podnesite ostavku, formirajte partiju, 
formirajte, pokušajte bar jednom da čujete što misle ljudi o Vama tim glasom. Ne, sakriveni iza energije 
Demokratskog fronta, kakva god da je. Pdosjetio bih vas nešto bio sam najljući protivnik DPS-a od 1990. 
do 1998. godine, a Vi ste, nažalost, tih godina imali ono što imate i danas istu ideološku matricu srpskih 
radikala. O tome treba da vodite računa.  



 Predsjedniče Vlade, na kraju volio bih da se jednom izmjerite vidjećete šta misle građani o Vama. 
Jedna je stvar oko koje bi se mogli složiti, rekli ste u vašem nastupu da ste fenomen medicinski i da ne 
želite baš marketinški da u tome pokazujete, iskazujete želju, ali da bi dobro bilo da se posvete istraživanju, 
izučavanju, Vašoj analizi. Tu se potpuno slažemo samo što mislim da bi ta analiza morala da bude mnogo 
sveobuhvatnija i duža. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:12:27) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Brajoviću.  
 Prelazimo na naredno poslaničko pitanje koje će postaviti, poslanik Dragan Ivanović.  
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (29.10.21 13:12:37) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Poštovana Skupštino, poštovani predsjedniče Vlade, poštovane ministarke i ministri, poštovani 
građani,  
 Koristim pravo da premijeru postavim sljedeće pitanje:  
 Da li Vlada na čijem ste čelu ima plan da riješi gorući problem građana Crne Gore, a to je 
nezaposlenost?  
 Šta me je navelo da postavim ovo pitanje je to što mi za ovu godinu dana koliko ste na njenom čelu 
Vi, gospodine predsjedniče i ova vlada imamo zajednički problem - kako da zaposlimo veliki broj građana 
koji se 30 godina pod onom neodgovornom vlašću nije mogao zaposliti samo zato što je pripadao nekim 
drugim partijama, a ne onima koje su držale vlast u Crnoj Gori. Zaista veliki broj njih dolazi svaki dan i traži 
jer su čitave porodice ostajale bez posla i sada se odjednom pojavila potreba i želja i nada da ova nova 
vlast koja ne ucjenjuje i koja ne traži članske karte i onaj osnovni zahtjev koji je imala stara vlast članska 
karta i onda zapošljavanje. To me je navelo da Vas pitam, a evo za 30 dana će biti godina dana od kako 
ste na vlasti.  
 Šta sam htio da kažem, pojavila se priča i kod vas u vladi da postoje investitori koji su spremni da 
investiraju u Crnu Goru određene projekte i mislim na njih jer znam da su institucije crnogorskog društva ne 
po pravilniku o sistematizaciji popunjene nego mnogo više pa neke koje imaju, po pravilniku o 
sistematizaciji, 60 radnih mjesta tamo je nova vlast i novi ljudi koji su došli na čelo te institucije zatekli 120 
radnika. Možete misliti u kakvoj smo situaciji da u tim institucijama zapošljavamo neke mlade ljude koji su 
završili odgovarajuće škole itd. Mislio sam da bi otvaranje novih pogona, kao što evo ministar poljoprivrede 
je tu, prije neki dan je najavljen pogon za proizvodnju čipsa i zapošljavanje nekih 200 radnika, ali ako bih tih 
više pogona na sjeveru Crne Gore ili po čitavoj Crnoj Gori bilo više zapošljavali oni 50 ili 150, pa i 200 to bi 
značilo da bi se stvorio jedan preduslov da zaposlimo što više ljudi onih koji zaista toliko godina su čekali i 
čekali taj momenat da se desi 30. avgust i da vide tu životnu šansu da dobiju posao.  
 Zahvaljujem se na odgovoru koji ste dali, mada u tom odgovoru, gospodine predsjedniče Vlade, ne 
vidim ovo o čemu sada pričam. Vjerovatno ste se uzdržali od nekih unaprijed odgovora koji bi pokazivali 
ovo o čemu pričam da će se zapravo desiti da određeni investitori dolaze i kod nas nude neke projekte, 
dolaze i kod vas u Vladu, znam koliko ste pritisnuti ovih dana time. Očekujem konkretno da se pred 
crnogorskom javnošću izađe koji su to projekti i koje su to investicije koje u ovom trenutku imaju prednost i 
koje će omogućiti da Crna Gora tj. Vlada na čijem ste čelu zaposli veći broj građana. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:17:02) 
 
 Zahavljujemo, poslaniku Ivanoviću.  
 Pravo odgovora, predsjednik Vlade.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 13:17:15) 
 
 Poštovani poslaniče Ivanoviću,  
 Pošto nijesam bio možda konkretan do kraja u ovom odgovoru ovaj odgovor neka bude ovakav 
kakav jeste. Pokušaću da se okrenem ka onome što je vezano za investicije.  



 Naravno da 2022. godina, od strane ove vlade, je godina reforme. Imamo jedan dio o kome je 
možda i uvaženi kolega Radulović govorio, a to je kapitalni budžet koji će sigurno biti najmanje 
450.000.000 eura.  
 Ovdje kada govorite o investicijama ukazaću sada na nekoliko problema. Ovo što ste spominjali za 
ovu fabriku koja treba da bude u Tuzima, koja će zaposliti najmanje 150 radnika je sigurno projekat koji će 
brzo biti realizovan. Osvrnuću se na probleme da bi javnost bila upoznata sa tim. Gorući problem koji smo 
zatekli je „Vektra Jakić“. Ta „Vektra Jakić“, vrlo vještom igrom sa Privrednim sudom i stečajnim 
upravnicima, kao i taman kad dođete do rješenja neko vas blokira. Blokira vas Privredni sud. To se desilo. 
Imali smo tri investitora koji su bili zainteresovani da obnove „Vektru Jakić“, da od nje naprave ono što je 
tehnološki bilo moguće, da preuzmu kompletno sve dugove koje ima „Vektra Jakić“ i da krenu sa 
proizvodnjom. Uvijek imate blokadu. Blokada je vezana vrlo jednostavno za šumsku mafiju koja preko 
milion kubika drveta koje se notira u Monstatu ono što završi u Upravi za šumarstvo iznosi 36,5%. To je 
priča razlike. U toj razlici vrlo vješto zahvaljujući koncesijama i produžetku koncesije koju smo mi željeli da 
suzbijemo gospodari čovjek koji je na čelu „Vektre Jakić“. Vrlo je jednostavna računica, zašto bi neko 
zapošljavao 200 radnika kada može mnogo više da zaradi na osnovu razlike koju ostvaruje sa 10 eura u 
prosjeku po m³, a ima koncesije koje se ne mogu opisati ni slovima, ni brojevima. U tom jednom 
vremenskom periodu neko je zaboravio da u tom ugovoru postoji klauzula koju niko nije radio i to je za 
odgovornost. Koja je to klauzula? Da se cijena usklađuje na osnovu Monstat informacija koja prati tržište i 
na osnovu tržišta definiše realnu cijenu, a ne dogovorenu. Zato mi na svakom koraku podstičemo takve 
ljude i takve ljude protažira prethodna vlast, a mi ne možemo ništa.  
 Građani, da li treba ukinuti Privredni sud ili ne,  ja ne znam, ali to je jedan od najgorih sudova u 
Crnoj Gori. On je leglo korupcije, jer je on u saučesništvu sa svim ovim o kojima pričamo. Pogledajte imena 
stečajnih upravnika pa će vam sve biti jasno. Ko se vrti? Zašto ste baš te isti vrte? Zato što oni završavaju 
posao koji je dogovoren. Ta „Vektra Jakić“ je „Vektra Boka“, gdje takvo blago je bilo umjetnost uništiti od 
hotela Tamaris do hotela Boke, pa do hotela Plaže i ostavite radnike na cjedilu kao što ste uradili u KAP-u, 
kao što ste uradili u Željezari, kao što ste uradili u čitavom privrednom ambijentu Crne Gore od privrednih 
mi smo postali isključivo samo uslužna država, što može da bude u jednom dijelu dobro. Međutim, time 
smo napravili preraspodjelu postojećih snaga koji su se školovali za nešto drugo, a nijesu mogli da rade i to 
nije jednostavan put. Ima još dva primjera ali nemam vremena da ih elaboriram do kraja. Ova vlada želi 
prevashodno da pažnju posveti mladima i zato u ovom odgovoru najveći akcenat je upravo na 
zapošljavanju mladih, kompetentnih koji će imati priliku i da se doškoluju u inostranstvu.  Intezivno radimo 
na  potpisivanju bilateralnih sporazuma koji će to moći da obezbijede za mnoge aktivnosti pogotovu u dijelu 
digitilizacije i novih tehnologija, nanotehnologija, mi nemamo kadar. Taj kadar treba iškolovati na dobrim 
univerzitetima svijeta, to je budućnost Crne Gore i zato svi treba da damo maksimalni doprinos da se ta 
budućnost i desi. Može se desiti samo ako budemo zajednički radili i taj parni valjak bar jednom zaokrenuli, 
a onda će poslije po inerciji valjak da ide, ali ne može na način sve ovo nečije i na moju korist. Ovo je 
jedino moguće, ako ovo bude i dalje zajednički posao i zajednička briga o državnoj imovini. 
 Na zadnjoj sjednici Vlade, poštovana gospodo koji sve divno mislite Crnoj Gori pogledajte kako se 
koriste prirodni resursi Crne Gore na Morači, pogledajte kakva je to devastacija životne sredine, kakav je to 
udar na regionalni vodovod, kakav je to benefit vašim firmama. Što ih nijeste osnovali kao državne pa da 
država ima koristi od toga, koristite milione i milione kubnih metara šljunka iz Morače nelegalno, 
nelegitimno i to kažete mi radimo. To je nasljeđe koje ste nam ostavili, to je bruka, to nije nasljeđe, to je 
zastiđe svakog čovjeka koji normalno prolazi tim putem i zapita se odakle tolike količine pijeska. Šest 
metara, svi bunar imaju niži nivo, ko je to korito uništio? Da nijesam ja i moji prijatelji?  

Molim vas vratimo se ovoj državi na pravi način. Država treba da čuva državnu imovinu, a ne da je 
dajete da je svi zloupotrebljavaju i nije to samo Morača to je svaka rijeka. Od svake rijeke ste napravili 
jedan, ja ne mogu da kažem, najveći udar na zaštitu životne sredine. Samo što dirate rijeke vi ste takli sve 
nas, jer voda je najveće blago Crne Gore, a zamislite Regionalni vodovod, možda sljedeće godine nećemo 
imati kapacitete da obezbijedi vodu onim privrednim subjektima koji trebaju da  prime naše turiste. Je li to 
briga ove vlade - jeste, ali ne možemo ništa da uradimo. Znate zašto? Zato što sve, kad krenete stopira 
jedna grana vlasti, četvrta - tužilaštvo, podnijeli smo krivične prijave. Šta nijesmo radili, pokušali da 
sinhronizujem akcije Uprave policije, Uprave inspekcijskih poslova, Ministarstva poljoprivrede i sada vi 
pričate ko koristi blago Crn Gore? Blago Crne Gore treba da čuvamo za naša buduća pokoljenja. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:26:18) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
           Pravo komentara, poslanik Ivanović. Izvolite. 



 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (29.10.21 13:26:24) 
 
 Gospodine predsjedniče, 
 Iz Vašeg izlaganja vidim da ste u potpunosti u toku svega onoga što se dešavalo za vrijeme bivše 
vlasti. To je taj problem o kojem ja pričam i sa problemima sa kojima se susrijećete vi i  mi, svi zajedno. 
Problem od velikog značaja za Crnu Goru, ali ako se 30 godina nije vodilo računa o nečemu, znam da je 
teško za godinu i očekujem ovo što ste rekli da ćete u sljedećoj godini prioritet biti baš u ovom pravcu. To je 
i ministar poljoprivrede i ovih dana vidim te aktivnosti koje se sprovode. Crna Gora ima mogućnosti da 
proizvodi hranu barem za sebe, ako ne za izvoz. Međutim, nemam tačan podatak koliko mi sad više 
uvozimo nego izvozimo, ali je to pokazatelj da se na tome mora raditi pod hitno i da ti pogoni o kojima ja 
pričam i nijesu neki veliki i da mnogo koštaju i da se ne bi mogli realizovati u narednom periodu. Znači, 
poznata nam je problematika i sa njom se treba očito borit i stvorit uslove da veliki broj tih mladih i 
obrazovanih, a bogami i onih drugih koji su ostali na određeni način bez posla, ipak moramo voditi računa o 
građaninu koji je doveden voljom države u takvu situaciju da za sebe nađe adekvatan posao da preživi da 
održi porodicu i da normalno jedno društvo ima koristi od svega toga. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:28:08) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Ivanoviću.  

Predsjednik Vlade je već najavio da neće koristiti pravo odgovora na komentar, jer je imao 
prekoračenje u prvom izlaganju. Sada prelazimo naredno poslaničko pitanje koje će postaviti poslanik Ervin 
Ibrahimović. 
 Izvolite, poslaniče Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (29.10.21 13:28:27) 
 
 Zahvaljujem poštovani predsjedniče sa saradnicom, predsjedniče Vlade sa saradnicima, koleginice i 
kolege poslanici, poštovani građani, draga dijasporo, 
 U skadu sa Poslovnikom Skupštine Crne Gore postavio sam pitanje uvaženom predsjedniku Vlade 
Zdravku Krivokapiću. 
 Kako ocjenjujete ili kako komentarišete ocjene iz Izvještaja Evropske komisije o kadrovskoj politici 
vaše Vlade i kako ocjenjujete implementaciju manjinskih prava? Svjedoci smo svi da Izvještaj jasno 
ukazuje zabrinutost o ostvarivanju reformi o javnoj upravi i upravljanju javnom upravom, isto kao na izazove 
implementacije regulative o manjinskim pravima. Vidio sam Vaš odgovor koji sam dobio prije dva sata i 
poslije ću pričati o Vašem odgovoru. Naravno, očekivao sam drugačiji odgovor. Nijesu to moje želje, nego 
mislim da će i građani o tome suditi. Zato ću i citirati navod iz Izvještaja Evropske komisije: „Promjena vlasti 
i  parlamentarne većine ozbiljno je pogodila državnu službu. Izmjenama Zakona o državnim službenicima i 
namještenicima sniženi su uslovi za kompetentnost, nezavisnost i zapošljavanje državnih službenika 
zasnovano na zaslugama. Štaviše nedavna reorganizacija javne uprave dovela je do značajnih kadrovskih 
promjena, uključujući i na višim nivoima, ugrožavajući kapacitet Crne Gore da zadrži iskusan kadar kada je 
riječ o pitanjima vezanim za proces pristupanja Evropskoj uniji u mnogim sektorima. 
 Potrebna je snažna volja za efikasnu depolitizaciju javnog sektora, optimizaciju državne uprave i 
sprovođenje principa odgovornosti rukovodilaca“. U svakom drugom segmentu izvještaja se navodi 
sljedeće, citat: „Ostaju, međutim, izazovi u pogledu efikasne implementacije regulative o ljudskim pravima. 
Ranjive grupe, uključujući Rome i Egipćane, te osobe s invaliditetom i dalje se suočavaju s više oblika 
diskriminacije i poteškoćama u ostvarivanju svojih prava u upravnim i sudskim postupcima. Žene i dalje 
doživljavaju nejednakost u učestvovanju u političkom i javnom životu i pristupu u zapošljavanju i 
ekonomskim mogućnostima. Slučajevi etnički i vjerski motivisanih napada, zločina iz mržnje i govora 
mržnje nastavili su da se povećavaju".  
 Predsjedniče Vlade, nimalo nije slučajno da je Evropska komisija u izvještaju iskazala zabrinutost o 
Vašem kadriranju i aktuelne većine. Vi ste uspjeli kroz vaše zakonske akte, ali i vašom politikom u javnom 
diskursu da smanjite standarde kada pričamo o stručnosti kadrova koji treba da rade u javnoj upravi. To 
nije samo moje mišljenje nego stoji u Izvještaju Evropske komisije, gdje jasno kažu da ste ugrozili 
zadržavanje kvalitetnih kadrova u javnom ustanovi. Isto tako, nije to samo jedini problem iako je veliki.  
 U Izvještaju Evropske komisije, vjerujem da ste Vi to detektovali jasno se kaže da nije pokazana 
dovoljna politička volja za depolitizacijom javne uprave, iako ste Vi i prije godinu dana rekli da ćete se 



snažno boriti protiv depolitizacije javne uprave, da ćete dovesti referentne kvalitetne kadrove i da ćete se 
boriti za optimizaciju javne uprave. Nažalost, rezultati vas demantuju. Moram podsjetiti da vašim Zakonom 
o državnim službenicima i namještenicima, na koji smo mi iz Bošnjačke stranke upozoravali da može biti 
poguban i da će stvoriti uslove politizacije i partitokratije, Vi ste ostali dosljedni tome i imamo čak vaše 
priznanje da ste rekli da su partije većine po dubini ostvarile sve što su željele. Kratko ću se osvrnuti, kada 
pričamo o pojedinim ekspertima u vašoj vladi. Vaš ekspert se odlučio da ne bude u vašoj Vladi, zbog izjave 
zbog koje Vas je posvađao sa civilizovanim svijetom da se nije desio genocid u Srebrenici. Vrlo kratko, 
dozvolićete mi, kazaću još par riječi. 
 Kada pričamo o manjinskim pravima, implementaciji, moram jasno ovdje istaći, premijeru, da ste 
uspjeli kao do sada niko, ni 90-ih nije bila takva čistka predstavnika manjinskih naroda kao od kada ste Vi 
došli. Argumentovaću Vam. U Vašem odgovoru sam iznenađen i kao čovjek od nauke, očekivao sam tačne 
činjenice, a ne samo pojašnjenja, ali to ćemo poslije u odgovoru. Uspjeli ste sa skoro svih rukovodećih 
mjesta da promijenite predstavnike manje brojnog naroda kao da vam je to bio prvi zadatak, uz 
obrazloženje da je to bilo iz političkih razloga. Dalje, uspjeli ste da skoro sve direktore smijenite u 
obrazovnim ustanovama. Sada idete još na toj vertikali. Sada smjenjujete na rukovodećim mjestima sve 
predstavnike manje brojnih naroda na načelničkim i drugim rukovodećim mjestima.  
 Uvaženi predsjedniče Vlade, sami kažite da ste za evropske integracije. Evropski put je vrlo jasan. 
Nema evropskog puta nijedne države bez aktivne i prave uključenosti manje brojnog naroda u proces. 
Završavam, samo još jedna rečenica. Evropska komisija vam je jasno naznačila i upozorila vas da moramo 
ne samo deklarativno nego i politikantski da kreirate ambijent u kojem ćemo jačati institucije države, u 
kojima ćemo jačati ljudska prava i slobode, u kojima se očekuje, to ovi građani zaslužuju, oni koji su vas 
barem glasali, da smanjite ove političke razlike i ovolike podjele u društvu. Ovakvim ponašanjem vaše 
vlade i ovim kako ste mi odgovorili, bojim se da niste spremni za to. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:34:49) 
 
 Zahvaljujemo i Vama, poslaniče Ibrahimoviću.  
 Pravo odgovora predsjednik Vlade.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 13:34:57) 
 
 Poslaniče Ibrahimoviću, 30.08. ako se ništa nije desilo, desila se sloboda, i to sloboda u svakom 
smislu riječi. Desila se i demokratija. Sve je to nešto što treba zajednički da prođemo. Naravno, ne ovako 
kao što je možda iskazano u Vašem stavu. Tvrdim Vam da nikada nijedan revanšizam nemam prema 
nikome, da je moje načelo i vaspitanje izvan bilo kakvog revanšizma. Ne gledam ko je iz koje partije, ko je 
koje vjere, ko kojem narodu pripada. Mene interesuje profesionalac. Vi sada u ovom izvještaju nalazite 
tačno jedan dio tog izvještaja u kojem se ukazuje netačnim podacima. Ova vlada je napravila prigovor 
Evropskoj komisiji za taj dio. Ono što je sigurno tačno, da je za vremenski period od prethodnih 30 godina 
napravljena depolitizacija po principu dogovora ko će iz koje partije na koje mjesto. To je depolitizacija. Ne 
postoji veća politizacija ili partizacija nego u prethodnom vremenskom periodu.  
 Znate dobro da je Zakon o državnim službenicima i namještenicima napravljen kako bi se dala 
šansa onima koji nikada ne bi tu šansu dobili da je DPS zajedno s vama i dalje bio na vlasti. To je sigurno 
tako. To govore brojke koje sam Vama dostavljao prošli put. Ono što je, takođe, značajno, da se u sistemu 
javne uprave pravi nova strategija koja ide upravo na onoj priči koju stalno ponavljam - pravi čovjek na 
pravom mjestu s optimizacijom i, naravno, vrlo jasnom indikacijom ko je kakav uspjeh postigao. U ovom 
trenutku nemam spisak 33 čovjeka jedne uprave koji nikada u četiri godine nijesu kročili u tu upravu, a 
redovno su dobijali plate. To je depolitizacija. Ono što je jasno istaknuto u ovom izvještaju mi smo primili k 
znanju, napravićemo akcioni plan i shodno tom akcionom planu željeli ubrzanim koracima da prvo 
privremena mjerila privedemo završna, a onda sve ono drugo što ne možemo ni bez vas u Parlamentu, a 
pogotovo ne bez pravosuđa.  
 U dijelu u kojem ste mi postavili pitanje, a tiče se zaštite prava manjinskih naroda, molio sam vas da 
mi svaki put ukažete gdje je to ova vlada bila diskriminatorska, gdje je ugrožavala prava manjina. Vjerujte 
da sam to svaki put, u razgovoru s rejsom, protežirao da li igdje ima povrede bilo čega, da li je neko 
smijenjen ili nije. Mislim da je to prirodni proces. U prirodnom procesu smjene valjda treba da imamo tu 
obavezu da i druge ljude poštujemo.  
 Ne znam kako se ko osjeća, to je u nečijem srcu, ali znam da niko iz ove vlade nema ništa protiv 
bilo koje manjine. Naprotiv, svi želimo da napravimo taj iskorak, ali treba i druga strana. Pružavam vam 



ruku, valjda ne očekujete da ću vječito da pružam ruku i da držim u vazduhu. To je nemoguće. Molim vas, 
sve što imate kao problem notirajte, dostavite Ministarstvu pravde koje je zaduženo za ljudska i manjinska 
prava. Ne postoji čovjek u ovoj vladi koji se neće založiti da bilo čije pravo koje je ugroženo ne bude 
dovedeno na mjeru zakonskog osnova. Ovdje nema diskriminacije, nema selektivnosti, nema revanšizma. 
To se možda Vama čini. Nudio sam Vam, vrlo dobro znate, da uđete u ovu vladu. Vaš izbor je ono na šta 
ste navikli. Mislim da je tako. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:40:00) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
 Pravo komentara poslanik Ibrahimović.  
 Izvolite, poslaniče Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (29.10.21 13:40:07) 
 
 Kao što sam i rekao, ovo nije iskreni put za saradnju i za dijalog. Meni je žao da Vi, predsjedniče 
Vlade, ne shvatate da je na vama najveća odgovornost. Vaša ovakva priča danas u ovom visokom domu 
ne doprinosi onome što Vi deklarativno kažete. Rekao sam da ću činjenicama ne kao vi deklarativno.  
 U Vašem odgovoru ste rekli da nazadovanja nema za šest mjeseci od kad ste vi. Dozvolite da vas 
podsjetim da, na žalost, nijeste u pravu. Saglasićete se da ovaj izvještaj rekao da nova vlada nije donijela 
očekivanja, ovo nisam ja pisao, da nova vlada nije donijela očekivani napredak posebno u evropskim 
integracijama na polju ekonomije i vladavine prava, ali neka to ostane građani će suditi. Žao mi je što uvijek 
ono što pokušavam zbog svog ličnog vaspitanja da ne budem maliciozan mogao bih vam na deset strana 
odgovoriti. Da sam maliciozan pitao bih vas da li Vi ovakvu kadrovsku politiku radite je li vam neko iz 
Beograda ili Republike Srpske od prijatelja preporučuje, ali to nije moj način konverzacije. Činjenicama ću, 
uvaženi predsjedniče Vlade. Vi ste predsjednik Vlade trebalo bi svih građana, a ne samo jednog dijela i 
kome je referenca glavna za prijem u javnoj upravi pripadnost jednoj religiji. Morate shvatiti da mi imamo 
sekularnu državu. Pošto kažete da vama nije poznato da se radi čistka manje brojnog naroda vrlo ću vam 
činjenično reći.  
 Reći ću vam primjer u Baru, sigurno znate da u Baru jedna trećina čine manje brojni narodi. Vaša 
vlada ili vaše ministarstvo je očistilo sav rukovodeći kadar u Baru koji je pripadao manje brojnom narodu, 
provjerite to. Ovdje javno kazujem. Je li to put za dijalog, je li to put za saradnju? Idemo dalje. Skoro ste i 
sami čuli za slučaj za nečuveni slučaj u Pljevljima gdje od 300 primljenih radnika samo jedan je Bošnjak. U 
onim Pljevljima đe je vjekovima rađen multietnički sklad.  
 Znači ja ovdje govorim o činjenicama i vjerujte stvara se utisak da smo nepoželjni, da plaćamo neku 
cijenu nijesmo uplašeni nikad nego sad smo jači i više da vjerujemo i sami sebi. Okrenuti smo prije svega 
sami sebi znajte, kao lider jedne partije koji je jedini autentični predstavnik Crne Gore gledam i kažem 
morate shvatiti da su Bošnjaci i druge manjine  srce i duša ove Crne Gore, ne deklarativno. To smo 
pokazali kod najtežih trenutaka u ovoj državi i kod referenduma i kroz sve one procese koje je pozdravila 
Evropska unija i nemojte očekivati da ćete nas uplašiti i prekoriti. Mi smo izabrali da budemo sa onima 
kojima vjerujemo, Bošnjačka stranka radi samostalno. Vi za zadnjih 10 mjeseci ničim, a evo i danas 
odgovorom nijeste nas udostojili da nam kažete jasno zašto ste očistili javnu upravu od pripadnika manje 
brojnog naroda.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:43:26) 
 
 Zahvaljujemo i Vama. 
 Razumio sam da predsjednik Vlade ne želi pravo odgovora na komentar, tako da možemo da 
pređemo na naredno poslaničko pitanje koje će postaviti uvažena poslanica Zoronjić. 
 Izvolite poslanice Zoronjić. 
 
 
 SUADA ZORONJIĆ (29.10.21 13:43:43) 
 
 Poštovani, predsjedniče Skupštine.  
 Predsjedniče Vlade, uvaženi ministri, poštovane kolege i poštovani građani Crne Gore, 



 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, predsjedniku Vlade gospodinu Zdravku 
Krivokapiću, postavljam sljedeće pitanje: 
 Poštovani, predsjedniče Vlade,  
 Da li je za Vas pihvatljivo da izglasavanje Tužilačkog savjeta bude uslovljeno dogovorom o 
rekonstukciji Vlade? 
 Imajući u vidu važnost postizanja rezultata za poglavlja 23 i 24 gdje su primarni vladavina prava, 
borba protiv korupcije i organizovanog kriminala držimo do toga da su nasušno potrebne reforme u 
tužilaštvu i pravosuđu, samim tim i izglasavanje Tužilačkog savjeta.  
 Planirane reforme u sudstvu i imenovanja u oblasti pravosuđa su garant ka ispunjenju zadatih 
ciljeva koji će nam olakšati zatvaranje određenih poglavlja i sigurno integrisanje u EU. Vlada Crne Gore je 
naravno dala određene rezultate. Konkretno pomenuću bezbjednosni sektor, istorijska zaplijena kokaina, 
hapšenje vođa kriminalnih klanova, zaustavljanje šverca cigareta, ali na žalost, ovi rezultati bivaju 
ograničeni kada dođu do određene istance do tužilaštva. 
 Takođe, pomenuću i Izvještaj Evropske komisije za Crnu Goru, koji nas upućuje na činjenicu da se 
Vlada u određenom periodu bavila nekim sporednim pitanjima, a ne reformama koje smo obećali 
građanima i ne agendom koja nam je zacrtana na putu ka evropskim integracijam.Imajući u vidu srednju 
ocjenu koju smo dobili iz nekih poglavlja koja je nešto niža u odnosu na prethodni period jasno je da treba 
svi da damo doprinos i da nam prioritet  nad svim prioritetima bude izglasavanje Tužilačkog savjeta. To je 
ono na što smo se obavezali i što će dati rezultate i naravno u dogovoru sa opozicijom treba voditi širi 
dijalog i stvarati mogućnost za dobijanje konsenzusa kako bi imali dvotrećinsku većinu.  
 Postoji hiljadu razloga da reforma u Tužlaštvu i pravosuđu krenu. Međutim, neko pokušava da 
opstruira kompletan proces i izglasavanje samog tužilačkog zakona. Time naravno opstruira i sprovođenje 
evropske agende i integrisanje u Evropsku uniju.   
 Ko god odlaže izglasavanje Tužilačkog savjeta zasigurno ima za cilj opstrukciju u borbi protiv 
korupcije i organizovanog kriminala, a samim tim i blokadu Crne Gore na putu ka evropskim integracijama. 
Za nas iz Građanskog pokreta URA i koalicije Crno na bijelo, prioritet je svakako izglasavanje Tužilačkog 
savjeta. Mi tu nemamo dilemu, bićemo istrajni na tom putu. Međutim, bez obzira na spremnost svih nas koji 
želimo promjene očekuje se da u ovim promjenama budu učesnici i ostali akteri društvenog života i da se 
protiv korupcije i organizovanog kriminala vodi beskompromisna borba.  
 Nedopustivo je to što još uvijek imamo zloupotrebljene institucije i pravosuđe koje je pod političkom 
kontrolom određenih ličnosti. Navešću nekoliko primjera. Primjer, djelovanja puštanja na slobodu onih ljudi 
koje su istražni organi doveli u vezu sa najvećom zaplijenom narkotika u istoriji. U aprilu ove godine takođe 
sudija Višeg suda u Podgorici odbio je predlog Tužilaštva da se vođi Kavačkog klana i još pet osoba odredi 
pritvor. Sve ih je pustio na slobodu nakon čega je ta odluka preinačena od strane istog suda, ali su naravno 
bile određene posljedice. Za direktora Uprave za nekretnine je raspisana potjernica jer je nestao nakon što 
je izašao iz Istražnog zatvora. Osumnjičeni za zloupotrebu službenog položaja pušten je na slobodu nakon 
što mu je istekao pritvor koji mu je ranije odredio sudija za istragu podgoričkog Višeg suda.  
 Pomenuću još nekoliko slučajeva. Bivši direktor Agencije za nacionalnu bezbjednost Dejan 
Peruničić pušten je da se brani sa slobode odlukom specijalnog državnog tužioca zbog zloupotrebe 
službenog položaja i prisluškivanje. Slučaj Svetozara Marovića koji je potpisao čak dva puta sporazum o 
priznanju krivice. Nikada ta priča nije dobila zasluženi epilog. Aktuelni Pandora papiri zbog kojih se 
Evropski parlament oglasio čini se još nijesu dovoljno zabrinuli naše nadležne da adekvatno reaguju i da ne 
obesmisle kompletan proces, a nepobitno pokazuju zbog čega je neophodna apsolutna reforma Tužilaštva.  
 Ako posmatramo istraživanje javnog mnjenja jasno je da građani nemaju povjerenja u sudstvo i u 
tužilaštvo u odnosu na druge institucije. Građani očekuju i zaslužuju što prije da praktično osjete efekte 
borbe protiv korupcije i organizovanog kriminala. Ovaj proces pored uspostavljanja pravde u društvu 
neminovno dovodi do stabilnijeg ekonomskog razvoja, vjerujemo i do povećanja plata, penzija i svakako 
poboljšanja životnog standarda. Neophodno je u svim institucijama prepoznati i afirmisati sposobne ljude i 
profesionalce i njihovu želju da se bore protiv šverca, kriminala i korupcije. Svi ti ljudi koji žele da naprave 
pomak i koji hoće predano da rade i učestvuju u svim ovim procesima imaju našu podršku. Građanski 
pokret URA i koalicija Crno na bijelo, /prekid/ podržava u ovim aktivnostima.  
 Apsurdno je da smo svi zajedno došli u situaciju da je crnogorsko pravosuđe u v.d. stanju, a da 
pojedini sudovi, kao što je Ustavni sud svjesno ignorišu Ustav i zakon. Mi moramo izglasati Tužilački savjet 
i omogućiti onim profesionalcima koji žele i spremni su da rade i da se bore da konačno krenu u obračun sa 
kriminalom i korupcijom. Ovakva situacija demotiviše građane.  
 Takođe, pomenuću i situaciju oko rekonstrukcije vlade, znači, deprimira sve građane, a naravno i 
sve nas. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:50:32) 



 
 Zahvaljujemo poslanici Zoronjić. 
 Pravo odgovora predsjednik Vlade. 
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 13:50:38) 
 
 Uvažena poslanice Zoronjić, 
 Hvala Vam na ovom pitanju. Reći ću Vam moj lični stav i stav ove vlade, da kao što sam Vam 
napisao u odgovoru koji Vam je prezentiran, lično smatram da ne možemo povezivati donošenje odluke o 
formiranju Tužilačkog savjeta sa rekonstrukcijom Vlade, to je moj lični stav, a i stav većine ministara u ovoj 
vladi. To nijesu dva ista elementa, jedan ne može da uslovljava drugi. To je potpuno prirodno i jasno. Imate 
i stav dvije najveće grupacije koje na tome insistiraju i u takvoj jednoj poziciji vi treba da se odnosite onako 
kako je odgovorno. Sve sam uradio što je u mojoj moći da doođem do potrebnog nivoa jedinstva. 
 Vraćam se na ovo krucijalno pitanje koje je pitanje svih pitanja. Juče sam obišao Vrhovni sud Crne 
Gore i išao sam da čestitam Dan pravosuđa koji je upravo danas i to radim za sve one koji se bave tim 
poslom, jer je to časan, odgovoran i prijeko potreban pogotovo u dijelu onoga što je suština, a to je 
nezavisnost i nepristrasnost pravosuđa i da odluke budu donesene u razumnom roku. Radi javnosti, ne 
zbog toga što Vi to sigurno ne znate, moram da kažem nekoliko činjenica koje sam istakao pripremajući se 
za taj sastanak.  
 Postoji organizovana kriminalna grupa koja je skoro tri godine u pritvoru, za tri mjeseca može da 
izađe na slobodu, jer niko iz pravosuđa nije se usudio da obavlja svoju aktivnost. To je slika koju treba 
građani da znaju. Druga slika, na osnovu podataka iz januara 2021. godine imate 128 specijalnih krivičnih 
prijava pri čemu svi stručnjaci tvrde da proces ne može biti završen od tri do pet godina. Ni jedan nije 
pokrenut sa mrtve tačke. Imate druge brojne primjere, da imamo sudije i tužioce koji ne ispunjavaju 
kriterijume, ali su postali to što jesu. Zato je formiranje Tužilačkog savjeta i Sudskog savjeta broj jedan 
aktivnost i ona nema kad da čeka, vrijeme je već prošlo. Ako se te dvije vrlo značajne grane ne aktiviraju mi 
smo svi u problemu. Onda se dešava inverzija, da krivične prijave se upućuju premijeru, ministrima, a do 
tada kriminalci leže bezbijedno u svojim hotelskim sobama ili su otišli izvan Crne Gore. Ako želite to da 
imamo, poštovani poslanici, onda ćete i vi kao i mi, jer vi ste sljedeći na koje će udarati i to krivičnim 
prijavama u kojima najčešće nema nikakvog krivičnog djela. Ako je jedan premijer nešto rekao to ne znači 
da je kriv i da krivično odgovara, može prekršajno. Zašto se krivične prijave podnose nama, a ne onima za 
koje svi znamo kakvi su, šta rade i čime se bave? Crna Gora nije Amerika, pa da je to ogroman prostor i 
ogroman broj ljudi. Mi se svi znamo i znamo ko je ko, i znamo ko se čime bavi, i znamo ko sa kim sarađuje. 
Ako želimo da našoj djeci ostavimo državu pravde, mi moramo da pokrenemo ove dvije institucije. 
Pravosuđe nam je u Izvještaju proglašeno kao nazadovanje. Nije bitno što je proglašeno, nego što ono ne 
funkcioniše. Tamo ima časnih sudija, časnih tužioca, ne mogu da dođu do izražaja. U Izvještaju je posebno 
akcenat stavljen na priznavanje krivice. Ja priznam pa sam od 300 miliona tri miliona ostavio državi. Koje je 
to priznanje krivice? Priznanje krivice je dobar element ubrzanja procesa, ali ne nikako zloupotrebe. Zato 
imamo slučajeve koje ste Vi sami naveli.  
 Ako želimo da sve preokrenemo dajte da najbolji dođu na najbolja mjesta, da više nema politike u 
Tužilaštvu i sudstvu, to je mjera. Neka ljudi koji su stručni, kvalitetni definišu te potrebne kriterijume, a ne 
imamo iznad evrospkog standarda kriterijume za izbor predsjednika Vrhovnog suda, zato što to ne može ili 
mali broj unaprijed definisanih ljudi može da konkuriše. Dajte evropske standarde u pravosuđu, to nam 
treba. To je jedini način da pobijedimo. Ne zbog mene, nego zbog naših potomaka. Ko razmišlja o njima? 
Kakav će ovo prostor da bude ako ne preporodimo pravosuđe?  
 Već sam Vam rekao za Privredni sud, ne zna se, gdje god uprete imate problem, Vi znate i sinoć 
ste čuli kako Upravni sud se odnosi prema nekoj prijavi. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 13:57:02) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
 Pravo komentara poslanica Zoronjić. Izvolite. 
 
 
 SUADA ZORONJIĆ (29.10.21 13:57:08) 
 
 Poštovani predsjedniče Vlade, 



 Drago mi je što dijelimo isto mišljenje i poštujem Vašu spremnost da podržite reforme vezano za 
izglasavanje Tužilačkog savjeta i promjene u pravosuđu i Tužilaštvu. Ono što ja uočavam kao suštinski 
problem sve ovo vrijeme je izostanak širokog dijaloga i loša saradnja između izvršne i zakonodavne vlasti. 
Takođe, još uvijek imamo zarobljene institucije i čini mi se još uvijek imamo prisutno ono što smo naslijedili 
od prethodnih kolega, a to je revanšizam i smjenu jednog klijantelizma drugim. To nikako ne podržavam. 
 Stiče se utisak da čak oni koji su dali i koji daju veliki doprinos ne pristaju više. Pomenuću samo 
slučaj gospodina Damjanovića koji je postigao izvanredne rezultate u borbi protiv korupcije i kriminala, 
zaplijena ogromne količine narkotika, te zasluge pripadaju njemu zajedno sa kolegama iz bezbjednosnog 
sektora. Međutim, on je danas smijenjen ili kako Vi kažete nije smijenjen nego mu je istekao mandat. U 
redu, eto da prihvatimo i to, ali očekujemo gospodina Damjanovića na čelu neke izuzetno važne institucije. 
Sa druge strane, na čelu nekih institucija lično vidim ljude koji nijesu dali neki doprinos, a i dalje su tu i čak 
imenovani na četiri godine. Neću pojedince imenovati, ali prema pojedinim ja lično nosim gorčinu.  
 Izgleda da ko god učini nešto dobro za Crnu Goru biva zaustavljen ne bi li se sve ovo obezvrijedilo i 
što više štete nanijelo Crnoj Gori i ovom napaćenom narodu. Naša je obaveza, gospodine predsjedniče 
Vlade, da zajedno damo doprinos, Vi kao predstavnik izvršne vlasti i ja i sve ostale kolege kao predstavnici 
zakonodavne vlasti i da zajedno dođemo do rješenja, da što prije dođe do izglasavanja Tužilačkog savjeta. 
Naravno, tu je još jedan zakon veoma bitan, a to je Zakon o porijeklu imovine.  
 Građanski poekret URA i koalicija Crno na bijelo u svakom trenutku spremni su da daju glas 
podrške ovim zakonima i to je zapravo ogroman napredak na putu ka Evropskoj uniji, mi od tog puta 
nećemo odustati. Ne smije se dozvoliti da pravosuđe bude kočnica u Crnoj Gori na putu ka Evropskoj uniji, 
jer mi nemamo drugu alternativu, Crnoj Gori je alternativa Evropska unija, a pravosuđe treba da bude samo 
stub u svim tim procesima. Evropska, građanska i ekološka Crna Gora okrenuta evropskim integracijama 
kao najvećem prioritetu države, to ostaje naša polazna osnova, a ko ne prihvata takav koncept ne može 
naći sagovornika u nama. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 14:00:24) 
 
 Zahvaljujemo i Vama poslanice Zoronjić. Predsjednik Vlade neće koristiti svoje pravo, tako da 
možemo sada nastaviti i čuti posljednje poslaničko pitanje koje će postaviti poslanik Raško Konjević.  
 Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (29.10.21 14:00:41) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine. 
 Poštovani predsjedniče Vlade, članovi Vlade, 
 Mislim, predsjedniče Vlade, da biste Vi u jednom skorijem vremenskom intervalu možda čak i 
naredne nedjelje mogli da ovako prikupite aplauze na ukupnoj političkoj sceni. Ako sam ja dobro razumio Vi 
naredne nedelje ćete ići u zvaničnu posjetu Beogradu i kao neko ko je afirmisani borac za borbu protiv 
korupcije, sa čim sam ja saglasan, da o tome često govorite imajući u vidu da ćete imati posjetu na 
visokom državnom nivou, očekujem da ćete izdejstvovati nešto što ste obećali u Vašem ekspozeu prije 
negdje desetak mjeseci. To je da visoki funkcioner Demokratske partije socijalista koji je priznao da je bio 
na čelo organizovane kriminalne grupe koji danas boravi u Beogradu i odatle nas obavještava da ćete Vi 
iskoristiti svoj ukupan politički kapacitet i da ćete dogovoriti sa državnim organima Srbije da postupe po 
Interpolovoj potjernici i da to lice bude izručeno Crnoj Gori i da se zadovolji pravda i da ćemo se oko toga 
gotovo svi složiti ovdje. Ja Vas ohrabrujem da prilikom te posjete to bude jedna od Vaših ključnih tema, 
dakle jedna od tema sa kojom ćete se vratiti iz zvanične posjete Beogradu, odnosno Srbiji sa vrlo jasnim 
stavom. Nemojte zaboraviti, upravo negdje takođe prije desetak mjeseci i vaša Vlada je osnažila rekao bih 
tu proceduru sa slanjem zamolnice ili dodatnog zahtjeva, manje je sada važno, prema izručenju gospodina 
Marovića. Tako da mi se čini da bi to bio da ne pričam o opštim stvarima, o opštim mjestima bio 
najkonkretniji doprinos do sada vaše Vlade u borbi protiv korupcije i organizovanog kriminala i zadovoljenju 
pravde kao nečemu što bismo svi mogli u tom segmentu da težimo.  
 Vi ste predsjedniče Vlade, primjećujem iz ovoga što je do sada bila rasprava na Premijerskom satu, 
osjetljivi negdje kada Vas neko pozove na bilo koju vrstu odgovornosti, ja ću to pokušati da izbjegnem u 
mom pitanju. Ja ću Vas, kao nekoga ko je nesporno najznačajnija politička figura u Crnoj Gori, imajući u 
vidu da pokrivate „Najmoćniju političku poziciju predsjednika Vlade“ upitati za onaj dio izvještaja Evropske 
komisije koji se odnosi na političke kriterijume, a gdje je Vlada dominantan činilac političkog života u tom 
segmentu. 



 Dakle, neću davati svoju ocjenu, predsjedniče Vlade, jer vrlo često imate manir kad neko da 
političku ocjenu o Vašem ili o radu vaše Vlade ili da pravite različita svrstavanja ili da negdje pokušavate da 
spočitate političku pristrasnost,  ja ću Vam govoriti o citatima iz Izvještaja Evropske komisije. Jer godina 
dana jeste negdje pristojan vremenski interval gdje Vlada mogla u tako značajnoj oblasti kao što je 
pristupanje Evropskoj uniji da da određeni segment rezultatima.  Jedan od citata kaže: „Razdor između 
izvršne i zakonodavne vlasti je usporio reforme“. Predsjedniče Vlade, Vi ste u odgovoru na moje pitanje 
oko izvještaja za Evropsku komisiju o Parlamentu se izjasnili na sljedeći način. Dakle,  o tom Parlamentu u 
kojem Vi nemate podršku, moguće da ste iz tog razloga ljuti, a o Parlamentu kažete sljedeće: „Na kraju 
osjećaju li predstavnici ovog doma (misli se na Parlament) odgovornost za činjenicu da se više desetina 
vladinih prijedloga zakona koji su važni u evropskoj agendi nalaze na čekanju za usvajanje. Zašto ovaj dom 
nije uradio više da stvori politički ambijent u kojem ništa ne može biti važnije od usvajanja reformskih 
zakona“. Predsjedniče Vlade, to je jednako Vaš neuspjeh kao i neuspjeh ovoga Parlamenta. Znate zašto? 
Zato što, predsjedniče Vlade, Vi ste iskaz većine u ovom Parlamentu. Veza izvršne i zakonodavne vlasti 
dakle upravo jeste parlamentarna većina koja je većina u Parlamentu, a podržava Vladu koja je izabrana. 
 Dalje, u izvještaju Evropske komisije se kaže: „Vladajuća većina je često inicirala i usvajala zakone 
putem brze procedure isključujući neophodne javne konsultacije i bez stvarnog uzimanja u obzir zahtjeva iz 
procesa pristupanja Evropskoj uniji što je omelo reforme iz oblasti pristupanja uz rizik poništavanja ranije 
postignutih rezultata“ citat iz izvještaja Evropske komisije. Dalje citat pošto ste već  Vi u Vašem odgovoru 
tretirali Parlament pa da ga sad i ja tretiram u razgovoru sa Vama Evropska komisija kaže: „Saziv 
sadašnjeg Parlamenta je bez presedana u istoriji Crne Gore“. Dalje Evropska komisija u svom Izvještaju 
kaže: „Za sada Parlament nije obezbijedio dvotrećinsku većinu za važna imenovanja u sudstvu zbog čega 
su ključna postavljena u sudstvu još uvijek u v.d stanju“. Dalje citat: „Bilateralni odnosi sa Srbijom označile 
su tenzije, navodi o stranom uticaju za vrijeme izbornih kampanja u konekciji sa pitanjima i događanjima 
povezanim sa Srpskom pravoslavnom crkvom koju su dovele do povećanja nacionalističke retorike“. Dalje 
citat predsjedniče Vlade: „Reorganizacija državne uprave dovela je do suštinske promjene zaposlenih 
uključujući rukovodeći nivo ugrožavajući crnogorski kapacitet da zadrži iskusne zaposlene u različitim 
sektorima od značaja za proces pristupanja Evropskoj uniji. Parlamentarna zakonadavna inicijativa postala 
je pravilo slabeći ulogu Vlade kao predlagača zakona“.  
 Ovo, predsjedniče Vlade, o vašem radu u proteklih godinu dana je u onome dijelu u kojem Vlada je 
vezana, a kroz političke kriterijume dobrano je vezana za gotovo sve segmente društva Evropska komisija 
misli o radu Vlade. Šta misle ljudi iz nevladinog sektora? Dakle, ljudi koji su kritikovali sve prethodne vlade 
koji vrlo prate proces pristupanja ja sam izabrao dvije stvari da vam saopštim i rećiću o kome se radi. 
Dakle, radi kredibiliteta nevladinih organizacija koje se u kontinuitetu bave ovim poslom. Gospođa Uljarević 
iz CGO-a o izvještaju kaže sljedeće: „Ubjedljivo najgori rezultat u vladavini prava zabrinjavajući iz dva 
razloga, on je ukazao na stare boljke i na neke nove, a u vladavini prava je zabilježen ubjedljivo najgori 
rezultat u prethodnih nekoliko godina“.  
 Gospođa Bajramspahić koja je ujedno mislim i članica radne grupe za poglavlje 23 kaže: „Izvještaj 
Evropske komisije je najloši u posljednjih šest godina. Posljednji Izvještaj Evropske komisije o napretku, 
objektivno je najlošiji u proteklih šest godina“. Pazite što kaže. „Ono što je poražavajuće jeste da nova 
vladajuća većina u posljednjih godinu i po dana, koliko ima od izbora 30. avgusta nije uspjela da napravi 
pomak u smislu implementacije privremenih mjerila“.  

 Dakle, ništa od ovoga, predsjedniče Vlade, nijesam rekao ni ja kao poslanik ni partija kojoj 
pripadam. Rekla je Evropska komisija i rekli su ljudi iz nevladinog sektora koji se bave ovom oblašću i to je 
negdje rekao bih mjera rada u procesu pristupanja Evropskoj uniji koju je ova vlada imala u proteklih 
desetak mjeseci. Suštinski što je kritika uvažene ambasadorke Popa prema radu vaše Vlade činjenica da 
vaša Vlada i Vi lično nijesti ni jednim konkretnim činom pokušali da obezbijedite, imajući u vidu značaj 
funkcije koju obavljate, otpočinjanje inkluzivnog dijaloga koji bi neki od ovih stvari pokušao da razriješi. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 14:09:36) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Konjeviću. 
 Pravo odgovora predsjednik Vlade. 
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 14:09:44) 
 
 Poštovani, poslaniče Konjević,  



 Ja vjerovatno još jednom imam taj izazov da vas imenujem za svoga savjetnika za međunarodne 
odnose. Jer Vaša preporuka ide na fonu očekivanja koja su data i vjerovatno u toj političkoj trgovini onih 
vaših prethodnih stuktura imali ste naviku da odlazak premijera rješava neka bitna pitanja. Ja se ne bavim 
trgovinom. Mi smo uputili sve što je do nas i proslijedili blagovremeno, a da li neko osjeća odgovornost 
zašto je gospodin Marović otišao u Beograd to pitajte one koji su bili vaši saborci. Niko od nas nije pomislio 
da Svetozar Marović treba da bude bilo gdje nego ovdje i kao za slučaj Kovačević desio se i slučaj Marović, 
budete pušteni, a onda ne znate đe taj čovjek ide. To je vjerovatno moguće kada ste u nekim vezama sa 
Tužilaštvom i sudstvom. Vi ste dobro citirali Izvještaj i Vi ste željeli, kao i određene nevladine organizacije, 
da ovaj izvještaj predstavite u potpuno negativnom kontekstu i to je, mislim potpuno opravdano. Kad 
izvučete jedan dio koji je negativan i tačan onda vi imate jednu pogrešnu sliku. U svom profesorskom radu 
učio sam studente da se ne bave parcijalnim nego cjelovitim pogledom. Parcijalni pogled je pogled u kome 
svak iz svoje vizire može da kaže ovo je pozitivno, ovo je negativno. Izvještaj je takav kakav jeste. Vlada će 
vrlo odgovorno da bi unaprijedila svoj rad i postigla ono što je prioritet vrlo brzo imati akcioni plan.  
 Indikativno je da nigdje u Izvještaju Evropske unije ne stoji dinamički plan za poglavlje 23 i 24, koji je 
napravljen, jedinstven sa samoocjenjivanjem, naš model. Ja bih citirao i neke druge ambasadore, ali ne 
želim da zloupotrebljavam bilo koju ekselenciju koji su razgovarali  sa mnom. Zabrinutost koja je nametnuta 
u ovom dijelu da je poslije dešavanja i čitava Crna Gora se bavila institucionalno, kao što ste naveli 
Srpskom pravoslavnom crkvom, je nešto što nam je nametnuto, to je bio instrument koji je bio vrlo vješto 
iskorišćen da bi na taj način neko rekao da Mitropolija crnogorsko-primorska nije autonomna, je li? Da 
eparhije koja funkcionišu na prostoru Crne Gore nijesu autonomne? To samo ne može da kaže čovjek koji 
ne zna kanonsko pravo. Ovdje se desilo ono što je neko planirao 25 godina da projektuje partijsku crkvu, 
zaboravljajući na kakonsko pravo, mislim da je to veliki grijeh, ali o tome neka se sudi onako kao i treba. 
Što se Vas lično tiče, ja imam poštovanje i uvijek sam bio spreman da čujem Vaše preporuke i nadam se 
da će taj Vaš konstruktivni prilaz biti do kraja takav da možemo da očekujemo da sve bude bolje. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 14:13:31) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  

Pravo komentara poslanik Konjević. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (29.10.21 14:13:35) 
 
 Znate što, predsjedniče Vlade, s Vama je, to Vaši saradnici najbolje znaju, sve politički ništa lično, 
teško sarađivati. Vi jedan mjesec poštovanje, drugi mjesec optužbe za najteža krivična djela. Prisjetite se 
prošlog Premijerskog sata. To je prva stvar. Zaboravljate onda. 
 Drugo, predsjedniče Vlade, jednom ste mi nudili da budem u Vašoj partiji. Ja Vam čestitam što je 
formirate, najavu da ćete je formirati, jer ja mislim da Vi ipak držite riječ kako ste najavili građanima. Ja sam 
Vam se zahvalio, zahvaljujem Vam se, ne mislim da bih Vam mogao pomoći oko savjetništva o 
međunarodnim odnosima, a znate veliki broj vaših savjetnika i veliki broj vaših ministara najčešće dolazi u 
političke konflikte sa Vama. Vi ste rijetki predsjednik Vlade kome se dešava da Vam ministar Unutrašnjih 
poslova javno kaže da ste  izdavali nezakonita uputstva. 

 Ja s Vama danas polemišem predsjedniče Vlade, nemam ni jednu narodski rečeno svoju tezu. 
Koristim sve ono što je Evropska komisija i nevladine organizacije rekle o radu vaše Vlade. Ja, 
predsjedniče Vlade, nijesam spominjao kanonsko pravo niti se u njega razumijem moram Vam priznati, a 
iskren da Vam budem, mislim da ima dosta ljudi u ovom parlamentu i na javnoj sceni koji se bave tom 
temom i koji to bolje poznaju. Ja sam Vam govorio o Izvještaju Evorpske komisije u kojem je vaša Vlada 
ocijenjena na ovakav način.  

Pazite šta kažu predstavnici nevladinog sektora koji prate ovu oblast. Nadam se da prema njima 
nemate primjedbu koliko vas kritikuju. Citat: „To nije moj subjektivan osjećaj već činjenica“. Prema tome, 
predsjedniče Vlade, politika služi da nakon određenog vremenskog perioda neko neutralan da ocjenu o 
vašem radu. Ja o svom radu mislim dobro, Vi o vašem radu mislite dobro, to je subjektivni osjećaj i to je u 
redu. Vi ste nakon godinu dana dobili ocjenu Evropske komisije koje kako kaže nevladin sektor koji se bavi 
tom tematikom je najgori izvještaj u proteklih pet ili šest godina. To ne može da bude nešto što je pozitivno 
za ovu vladu. Znate zašto imate takav izvještaj? Imate, između ostalog, takav izvještaj zato što smo mi 
iščašili institucionalni okvir. Vi ste premijer Vlade koja u ovom domu nema parlamentarnu većinu. Zbog 
takvog odnosa jednog dijela parlamentarne većine prema toj Vladi mi imamo blokadu Parlamenta, pa 
predsjednik Bečić trpi kritiku iako bi on vjerovatno najrađe sazvao sjednicu, ali ne može kada nema 41 



poslanika. Mi zbog takvog odnosa u Parlamentu, što vam i kaže Evropska komisija, ne možemo da 
dođemo do dvije trećine da bismo ispoštovali ustavne odredbe koje se tiču reforme pravosuđa. I na sve to 
Vi nemate nikakav politički potez. Umjesto da pozovete i parlamentarnu većinu i opoziciju na ozbiljan 
inkluzivni dijalog to traži Evropska komisija od vas, što je put po kojem su išle sve zemlje koje su ulazile u 
Evropsku uniju, vi ste zauzeli stav može u ovom parlamentu da se dešava šta god, Vi ćete biti premijer dok 
neko iz parlamentarne većine „smogne snage“ da pokrene pitanje nepovjerenja vaše Vlade. Ali, šta je 
rezultat toga? Ne smeta nama predsjedniče Vlade to što ste Vi predsjednik Vlade,  mislim da je to odlično, 
ja bih volio da što duže ostanete kao predsjednik Vlade. Vjerujem da postoji dovoljno političke zrelosti u 
parlamentarnoj većini da će shvatiti da Vaše upravljanje Vladom nanosi njima štetu. Oni su racionalni 
politički ljudi. Ako Vam ne daju podršku prirodno je da Vam je uskrate, jer će platiti političku cijenu na 
narednim izborima.  

Oko Svetozara Marovića. Složiću se s Vama u jednom dijelu. Kako je gospodin Marović došao u 
priliku odlukama odgovarajućih pravosudnih organa da ne bude na teritoriji Crne Gore kada se desi 
pravosnažnost  sporazuma o priznanju krivice. I to stoji, te stvari treba u narednom  periodu raščlanjivati do 
kraja. 
 Predsjedniče Vlade, stekao sam utisak, možda pogrešan, kao da izbjegavate ovu temu. Sada ću 
Vam reći kako. Predsjedniče Vlade, Vi ste u obavezi prema pravdi na koju se često pozivate i prema 
građanima Crne Gore da jedina tema ili prva tema o kojoj budete razgovarali sa gospođom  Brnabić, a 
vjerujem i sa gospodinom Vučićem bude upravo Svetozar Marović. Uvreda je i za Vas i za Crnu Goru kao 
državu i za Vas kao premijera Crne Gore da budete u Beogradu, a da znate da lice koga vaši državni 
organi potražuju za izdržavanje kazne zatvora zbog najtežih krivičnih djela organizovanog kriminala vam je 
tih dana „sugrađanin po Beogradu“ slobodno šeće i daje medijski intervju. Prirodno je da Parlament ili neko 
od poslanika koristi priliku prije Vaše zvanične posjete državi Srbiji da se iz Srbije vratite sa jasnim 
odgovorom.  
 Zašto je Svetozar Marović tamo i zašto država Srbija ne poštuje međunarodne ugovore? Između 
ostalog ne poštuje zahtjev vaše Vlade iz decembra prošle godine. Da se pravda zadovolji, a Vi ste kao 
predsjednik Vlade u obavezi da pomognete, u skladu sa Vašim nadležnostima, ostvarivanju te pravde? 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 14:20:14) 
 
 Zahvaljujemo i Vama. 
 Pravo odgovora na komentar predsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (29.10.21 14:20:22) 
 
 Da je gospodin Marović u Beogradu, to bolje znate  Vi nego ja,  a ja ću pravno učiniti sve da pravda 
bude zadovoljena. Ne vidim razlog zašto Vi sada to pitanje izdižete, a u prethodnom vremenskom periodu, 
koliko je meni poznato, nikada nije aktuelizovano u ovom istom domu. Molim Vas, ako želite da budete 
konstruktivni, budite do kraja. Pošto imam obaveze, kasnim već 20 minuta, tražio sam od poštovanog 
predsjednika da sjednica Parlamenta počne u 10.00 sati da ne bih sastanak koji je zakazan prije ravno više 
od mjesec dana ugrožavao vremenski, sada se obraćam građanima, ne zbog toga što Vas ne poštujem 
nego zbog toga što nemam priliku ni za završnu riječ.  
 Dragi građani, čuli ste sve. Maske će spanuti do kraja, vrlo brzo. Crnoj Gori ne trebaju politike koje 
nemaju programski sadržaj. Crnoj Gori treba vrlo jasna programska reforma u kojoj će svi dati svoj 
doprinos, a ne voditi računa koliko će ko osvojiti glasova. Ako me pitate, a moram odgovoriti na taj dio 
pitanja, da sam nezadovoljan ovim ili onim, za razliku od prethodnog sistema u kojem se ispunjavao nalog 
jednog jedinog čovjeka i u Vladi i bilo gdje, svakom ministru sam dao slobodu da dostigne svoj domet. 
Neko je to uradio brže, neko sporije, neko kvalitetnije, neko manje kvalitetno. Neko je zatajio u kritičnom 
vremenskom periodu. Za razliku od prethodnog sistema, ne ispoljavam samovolju nego sam 
institucionalizovao šta treba da se ispita. Da se vratim na ono što je najvažnije.  
 Ova vlada svim građanima sprema tri projekta. Jedan projekat je Evropa sada, i o njemu ste najviše 
čuli. Drugi projekat je Evropa ovdje. U tom projektu je prevashodno jačanje svih administrativnih kapaciteta. 
Crna Gora odmah ono što prethodnici nijesu uradili, nijesu povezali infrastrukturno Crnu Goru putevima, 
nijesu izgradili nijednu bolnicu, bez obzira što se hvale da su ostavili sredstva u NKT-u. Od 1974. godine 
nema nijedne nove bolnice. Planirali smo veći broj škola koje ćemo izgraditi, vrtića i, naravno, Filološki 
fakultet u Nikšiću. Planirali smo da pokrenemo jedan dio energetskog potencijala koji može Vlada da uradi. 
Kroz ta četiri segmenta saobraćaj, prosvjeta, zdravstvo i dio energetike Crna Gora će se brzo preporoditi. 



Kada je u kapitalnom budžetu bilo više sredstava, odakle ta sredstva, zar se niko ne pita nego svi kažu to 
je misaona imenica, to je politikantstvo. Ovdje nema politike. Ovo je briga o svakom građaninu da bi 
njegovo dostojanstvo bilo izdignuto na nivo koji zaslužuje. Bukvalno svakom građaninu. Ova vlada ne vodi 
računa da, kada vodovode otvori u selima, pravi medijsku kampanju jer je to dobar znak političkog 
marketinga. To je ono što će ova vlada da uradi.  
 Građani, sve je na vama. Vi ste ti koji birate. Možda ova vlada vama nije simpatična, ali ona je 
okrenuta vama, nije okrenuta političarima. Zato je to problem svih političara. Zato ova tri projekta 
predstavljaju opasnost svih. To je mogao svako jednostavno da uradi prije toga. Neko nije želio jer je čuvao 
sivu ekonomiju. Drugi nijesu željeli jer je bio veći priliv privatnicima koji nijesu plaćali poreze. Oni su morali, 
radnici su obespravljeni, da rade i da ćute. Ovo je bila udbaška država. To je karakter koji najbolje opisuje 
prethodno stanje ovoga režima. Mi nećemo da kontrolišemo nikoga. Hoćemo slobodu i opredjeljenje 
građana po slobodi, a ne kroz političku korupciju koja je svakim izborima bila sve izvjesnija i izdašnija. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 14:25:50) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade.  
 Poslanik Konjević, završni stav. Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (29.10.21 14:25:56) 
 
 Predsjedniče Vlade, imao sam utisak da ste na osnivačkom kongresu demohrišćanske partije. Ako 
ste htjeli da date neku vrstu programske dimenzije vašoj novoj partiji, pokušaću da vam dam još nekoliko 
podataka koji Vam mogu biti od koristi. Za godinu dana broj nezaposlenih je veći za 27.000. Mislim da je 
posao ključna stvar koja treba svakom građaninu. Gorivo je 14 puta poskupilo od kada ste Vi premijer, 
gotovo 30%. Da su neke od osnovnih životnih namirnica kao što je ulje poskupilo 75%. Da je, predsjedniče 
Vlade, cijena brašna skuplja od 30% do 40%, a da su najave da će to biti novih 10% do 20% do kraja 
godine. To su stvari koje se tiču nekih važnih ekonomskih pokazatelja. 
 Predsjedniče Vlade, puno obećavate, a malo završavate. Podatak, takođe iz budžeta, 60 miliona 
eura kapitalnog budžeta koji je prispio, narodski rečeno, na izvršenje vi nijeste realizovali. Vi ovdje govorite 
o školama, o filozofskim fakultetima itd. Vi nijeste 60 miliona novca koji imate u budžetu stavili u promet, vi 
nijeste investirali kroz kapitalni budžet.  
 Prema tome, predsjedniče Vlade, ako mislite nakon godinu dana koliko su vas građani upoznali da 
novo obećanje može da potre staro obećanje, mislim da u tome griješite. Predsjedniče Vlade, ne može 
vaša vlada ni Vi prosto da uradi ništa. Znate li zašto. Vi da možete vi biste izabrali člana Vlade i ministra 
pravde peti mjesec. Vi, predsjedniče Vlade, člana Vlade za tako važno ministarstvo koje koordinira 
Poglavljem 23, gdje je oko četrdesetak privremenih mjerila, kada već pričamo o procesu evropskih 
integracija, Vi ne možete peti mjesec da izaberete ministra pravde. Vi pričate šta će Vlada da uradi. Vi da 
možete izabrali biste kolegu u Vladi. Znate zašto ne možete? Zato što nemate parlamentarnu većinu, ali to 
Vama ne smeta da śedite na mjestu predsjednika Vlade, koristite skupštinsku govornicu za političku priču, 
eventualno, kako vi kažete, osnivanje neke nove demohrišćanske partije i samo bi još to trebalo da uradite 
da ovo institucionalno ludilo ima svoj krešendo.  
 Zamislite vi političku situaciju u kojoj budete nosilac liste, koja je najjači konstituent parlamentarne 
većine, odmetnete se treći dan sa te liste, kada postanete predsjednik Vlade, i za godinu dana osnujete 
partiju. To bi stvarno, predsjedniče Vlade, bilo institucionalno ludilo u svakom smislu i ako se to Crnoj Gori 
desi, neka i to bude dio promjena i dio demokratije koju treba da naučimo. Kada to uradite, Vi ili neko od 
vaših saradnika, očekujem od parlamentarne većine da vas još zdušnije podrži da ove bajke o Evropi sad i 
Evropi odmah, naravno ne ispoštujete do kraja. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (29.10.21 14:29:35) 
 
 Zahvaljujemo i Vama.  
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade i članovima Vlade. Zahvaljujemo kolegama poslanicima i 
poslanicama. Završeni su odgovori na poslanička pitanja upućena predsjedniku Vlade. Time smo završili 
današnji radni dan. S radom ćemo nastaviti u ponedjeljak, u 12.00 časova saglasno dogovoru sa 
Kolegijuma predsjednika Skupštine.  



 Dnevni red, što se tiče plenarnog rada u ponedjeljak jeste tzv. ministarski sat ili poslanička pitanja u 
vezi sa određenom temom. Predsjednici poslaničkih klubova parlamentarne većine koji učestvuju u radu 
sjednica Skupštine dostavili su predlog s precizno navedenom temom -Kadrovska politika i reforme u 
Ministarstvu finansija i socijalnog staranja, tako da će na pitanja šefova poslaničkih klubova ili ovlašćenih 
predstavnika odgovarati nadležni ministar magistar Milojko Sajić. Zaključujem današnji rad i vidimo se u 
ponedjeljak. Zahvaljujem svima. 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:21:42) 
 
 Uvažene koleginice i kolege poslanici, uvaženi ministre sa saradnicom,  
 Nastavljamo Drugu posebnu sjednicu Drugog redovnog zasijedanja u 2021. godini Skupštine 
Crne Gore 27. saziva.  
 Prelazimo na drugi dio sjednice, koji je posvećen poslaničkim pitanjima u vezi sa određenom temom 
ili tzv. ministarskim satom.  
 Saglasno članu 193a Poslovnika Skupštine, predsjednici poslaničkih klubova parlamentarne većine 
koji učestvuju u radu sjednica Skupštine dostavili su predlog sa precizno navednom temom - Kadrovska 
politika i reforme u Ministarstvu rada i socijalnog staranja, o kojoj će postavljati pitanja ministru 
finansija i socijalnog staranja Milojku Spajiću, kao nadležnom ministru.  
 Saglasno članu 193b Poslovnika Skupštine, pravo na postavljanje pitanja nadležnom ministru 
povodom određene teme ima predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik poslaničkog kluba. Vrijeme za 
postavljanje pitanja nadležnom ministru iznosi najviše pet minuta, a odgovor na postavljeno pitanje se daje 
u trajanju od najviše pet minuta. Poslije datog odgovora, poslanik koji je postavio pitanje ima pravo da 
komentariše odgovor u trajanju najviše tri minuta, a nadležni ministar da odgovori na komentar u trajanju 
najviše tri minuta. Poslanik koji je postavio pitanje ima pravo da se izjasni odgovorima u trajanju najviše dva 
minuta.  
 Obavještavam vas da pored ministra sjednici prisustvuje i savjetnica ministra Ivana Gudović. 
Koristim priliku da ih pozdravim.  
 Prelazimo na postavljanje poslaničkih pitanja. U ime Kluba poslanika Demokrate, DEMOS, Mir je 
naša nacija pitanje će postaviti ovlašćeni predstavnik Kluba poslanik Momo Koprivica.  
 Izvolite, poslaniče Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (01.11.21 12:23:38) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi gospodine predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege poslanice i poslanici, uvaženi ministre sa sadradnicom, poštovani 
građani Crne Gore,  
 Kad je Vlada formirana, među ključnim prioritetima su bili stvaranje države socijalne pravde i 
poboljšanje demografske slike Crne Gore. Znate da je ona urušena zbog ekonomskih i socijalnih kretanja, 
koja nimalo nisu bila povoljna po građane Crne Gore.  
 Ono što je posebno važno jeste u kontekstu reformskih procesa, uvođenje reda, transparentnosti i 
unapređenje sistema budžetiranja. Posebo je i u Predlogu zakona o budžetu bila afirmativna kategorija 
programsko budžetiranje, što smo dodatno naglašavali, kao korak ka podizanju fiskalne discipline, 
transparentnosti i odgovornosti. Mislim da je to jedna od veoma značajnih novina u budžetskom sistemu 
Crne Gore, koja nas je približila savremenim budžetskim sistemima. To smo posebno potencirali i 
naglašavali i mislim da će efekti te reforme dati značajne rezultate i u budućem periodu. Međutim, reforma 
nije samo uvođenje reda, transparentnosti, odgovornosti - svakako je kvalitativna promjena i osiguranje 
pravde i uspostavljanje narušene pravne sigurnosti. Jedan od oblika nepravdi koja se desila u Crnoj Gori i 
oblika narušavanja pravne sigurnosti jeste oduzimanje stečenog prava i narušavanje legitimnih očekivanja 
svih onih žena, korisnica prava na doživotnu mjesečnu naknadu po osnovu rađanja troje ili više djece. One 
su dobile pravo. To pravo je definisano kao doživotna mjesečna naknada i po svim elementima i po prirodi 
tog prava ono je stečeno pravo. Proizvoljnim odlukama tadašnje, odnosno sad već bivše vlasti, i 
instrumentalizovanog Ustavnog suda, to stečeno pravo je ukinuto. Imali smo drugačiju situaciju kad su u 
pitanju penzije onim funkcionerima. Ukinut je tada zakon, odnosno proglašen za neustavan, s pravom i s 
razlogom, ali sve one stečene penzije su ostale na snazi. To nije važilo kad su u pitanju žene, odnosno 
majke.  
         Posebno nas obavezuje i član 73 Ustava Crne Gore koji glasi: Majka i dijete uživaju posebnu zaštitu, 
a država stvara uslove kojima se podstiče rađanje djece. Dakle, jasni su tu prioriteti ukoliko želimo 
stvaranje države socijalne pravde, ukoliko želimo ispraviti nepravde iz prethodnog perioda i ukoliko želimo 
poboljšati demografsku sliku Crne Gore. To su dva cilja: vratiti naknade onim majkama kojima je ukinuto to 
stečeno pravo i obezbijediti podršku majkama koje nijesu stekle to pravo. Svakako da u onim autoritarnim 



sistemima se ne želi popraviti socijalni i ekonomski položaj običnog građanina - zato što se on želi držati 
zavisnim i želi se "držati u šaci". Međutim, mislim da se nakon političkih promjena stvaraju ozbiljne 
pretpostavke da se obezbijedi to pravo; da se poboljša socijalni i ekonomski položaj svakog građanina; da 
imamo bogato prosperitetno društvo i da imamo građanina koji osjeća prava u odnosu na vlast, a ne strah 
u odnosu na vlast.  
 Nakon ovih afirmativnih ocjena u vezi sa reformskim procesom u pogledu promjena u budžetskom 
sistemu koje su nas pomjerile ka savremenim budžetskim sistemima (mislim na programsko budžetiranje) 
želim da postavim pitanje:  
           Zašto u sklopu tih reformskih procesa u Vladinom predlogu budžeta nijesu bila predviđena sredstava 
za majke? Zašto u Programu rada Vlade za 2021. godinu nije predviđena obaveza izrade predloga zakona 
kojim bi se stvorio pravni osnov da se majkama vrati to stečeno pravo, koje je proizvoljnim i nepravednim 
odlukama bivše vlasti i instrumentalizovanih institucija oduzeto?  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:27:55) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Koprivici.  
 Pravo na odgovor, ministar Spajić.  
 Izvolite, ministre. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 12:28:02) 
 
 Hvala, poslaniče Koprivica.  
 Kratko bih odgovorio. Mislim da samim uvidom u budžet za ovu godinu možete da vidite da postoji 
prostor za implementiranje jedne takve odluke. Obezbijedili smo sredstva i za ovu, obezbijedili smo 
sredstva i za sljedeću godinu. Znači, ubrzo ćete imati u Parlamentu prijedlog budžeta za sljedeću godinu 
gdje ćete se uvjeriti da takav jedan prostor postoji.  
          Naravno, on mora biti ustavno valjan. Takođe, takav prijedlog mora da bude pravičan, izbalansiran, 
mora da vodi računa o svim kategorijama majki i mora da vodi računa, generalno, o jednoj socijalnoj pravdi. 
Mi smo tu da razgovaramo sa Parlamentom i neće biti problema sa naše strane. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:29:02) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću.  
 Pravo komentara, poslanik Koprivica.  
 Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (01.11.21 12:29:05) 
 
 Zahvaljujem.  
 Mislim da je sad donekle jasnija situacija, ali, istine radi i radi potpunog informisanja javnosti, želim 
da povučem neke precizne linije koje ukazuju na to što se dešava i što treba da se desi kako bismo ispravili 
ovu nepravdu i kako bismo unaprijedili socijalni i ekonomski položaj građana.  
 U Vladinom Predlogu zakona o budžetu nijesu bila predviđena sredstva za majke. Čak nijesu ni 
prihvaćeni amandmani od strane Vlade koji su se ticali obezbjeđenja sredstava za majke. Mislim da je i 
tada bilo protivljenja i na Odboru da se predvide ta sredstva u budžetu za majke.  
         Međutim, parlamentarna većina nije bila lijena. Kao što smo /prekid/ predložili i usvojili u ovoj 
Skupštini i zakone kojima se obezbjeđuju dječiji dodaci, uvode besplatni udžbenici, povećavaju minimalne 
plate i povećavaju staračke naknade, na predlog klubova iz parlamentarne većine smo to podržali i usvojili, 
sredstva koja se tiču naknada za majke i vraćanja naknada za majke. Parlamentarna većina je insistirala 
da se obezbijede ta sredstva i ta sredstva su obezbijeđena. Tek su na taj način postala sastavni dio 
budžeta.  
 Pitanje vraćanja naknada majkama koje su bile u poziciji da ostvare stečeno pravo, da se okonča 
postupak sticanja prava je ne samo pitanje unapređenja ekonomskog i socijalnog položaja. To je pitanje 
pravde, prije svega, ali i jedna patriotska dužnost. Podsjetiću na neke od posljednjih riječi našeg velikana, 
velikog vladara, pjesnika, vladike Njegoša Petra II Petrovića Njegoša, koji je govorio, to su mu bile skoro 



posljednje riječi: "Ljubite Crnu Goru i sirotinji činite pravdu". Zato kažem da je vraćanje tih naknada nešto 
što je i patriotska dužnost, nešto što je dužnost prema onima koji su stvarali Crnu Goru. Crnu Goru čine 
ljudi ne zidine, kao što kaže jedna latinska izreka: "Država su ljudi, ne zidine." Ako je ko stvarao Crnu Goru, 
stvarale su te majke i njihov položaj moramo da unaprijedimo.  
 Želio sam samo da kažem i da napomenem dvije stvari, pošto ste Vi u jednoj javnoj izjavi na Vašem 
Instagram profilu kazali da moraju biti obeštećene one majke koje su napustile posao, mišljenja sam da 
treba da budu obeštećene sve majke zato što im je ukinuto stečeno pravo - zato što su izigrane, zato što su 
prevarene, zato što se nijesu mogle osloniti na državu, zato su sve dovedene u inferioran i težak položaj. 
Zato svaka zaslužuje vraćanje te naknade, ne samo one koje su napustile posao. Konačno, u odnosu 
prema državi svak mora biti načisto šta može da očekuje. Takođe, prethodni zakon jeste proglašen 
neustavnim, kako ste i Vi naveli na svom Instagram profilu, ali ipak moramo imati u vidu da je Ustavni sud 
pod dirigentskom palicom bivše vlasti proglasio taj zakon za neustavan. Tu činjenicu moramo imati u vidu.  
 Mi smo godinama pomagali da majke vrate to stečeno pravo, napisali smo preko sedam hiljada 
tužbi i žalbi. Mislim na Demokratsku Crnu Goru - pružili smo najviše besplatne prave pomoći u istoriji Crne 
Gore. Godinama smo se borili da se majkama vrati to stečeno pravo i kad su u pitanju ove partije koje čine 
Klub kojem pripadam i u ime koje govorim, i Demokrate i Demos, smo učestvovali u svim aktivnostima koje 
su afirmisale vraćanje tog stečenog prava majkama. To nam je bio politički prioritet, predizborno obećanje - 
i Demokratama i Demosu to je bila data riječ pred izbore. Evo pronašli smo model za vraćanje naknada 
majkama. Napisali smo zakon. Poštovane majke, poštovane bivše korisnice prava na mjesečnu naknadu 
po osnovu rađanja troje ili više djece, možete smatrati da su naknade vraćene. Zakon je napisan. Tu smo 
mi kao dio parlamentarne većine, kao poslanički klub koji odgovorno pristupa javnom poslu, koji je 
zaintresovan za ozbiljno vršenje javnog posla, a ne za prebacivanje odgovornosti sa jednog na drugog 
/prekid/ Predlog zakona o obeštećenju bivših korisnica naknada po osnovu rođenja toje ili više djece. Ovaj 
zakon se donosi u cilju uspostavljanja narušene pravne sigurnosti, kao i otklanjanja svih onih štetnih 
posljedica usljed ukidanja zakonskog prava na doživotnu naknadu po osnovu rođenja troje ili više djece. 
Smatra se da je ukidanjem ovog stečenog prava pričinjena šteta svim tim bivšim korisnicama i da je država 
dužna nadoknaditi nastalu štetu. To je jasno propisano ovim zakonom, a pravo na obeštećenje, prema 
članu 5 našeg Predloga zakona koji ćemo da procesuiramo - Pravo na obeštećenje u skladu sa ovim 
zakonom imaju korisnice mjesečne naknade po osnovu rođenja troje ili više djece kojima je to pravo 
pripadalo u periodu od 01. januara 2016. godine do 11. jula 2017. godine, u skladu sa Zakonom o 
dopunama Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti, koji je donijela Skupština Crne Gore 25. saziva na Petoj 
sjednici Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2015. godini, dana 16. jula 2015. godine ukoliko im je 
ovo pravo ukinuto. Obeštećenje će se izmirivati u gotovini po korisnici u jednakim mjesečnim iznosima do 
kraja života korisnice obeštećenja. Mjesečni iznosi su oni iznosi na koje su imale pravo one godine kad je 
ovaj Zakon usvojen.  
 Dakle, naša riječ je i zakon i svetinja. Ono što smo obećali građanjima - to i ispunjavamo. Ovo je 
pitanje pravde i mislim da će ovaj Zakon o obeštećenju bivših korisnica naknada po osnovu rođenja troje ili 
više djece vratiti povjerenje, ispuniti legitimna očekivanja, uspostaviti narušenu pravnu sigrnost, vratiti 
dostojanstvo i biti izraz proštovanja načela socijalne pravde, humanizma i, prije svega, poštovanja ljudskog 
dostojanstva svih ovih bivših korisnica naknada po osnovu rođenja troje ili više djece, kao i njihovih 
porodica.  
       Drage majke, zakon je napisan i ovim se vraćaju vaša stečena prava koja su proizvoljno, neustavno i 
nezakonito bila oduzeta od strane insitucija bivše vlasti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:36:41) 
 
 Zahvaljujemo i Vama.  
 Ministar Spajić ima pravo odgovora na komentar. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 12:36:47) 
 
 Vrlo kratko. 
 Meni je drago da se radi u tom pravcu i da imamo inicijativu skupštinske većine. Naravno da nemam 
ništa protiv toga. Samo bih naglasio, hvala Vam što ste spomenuli programski budžet koji je to omogućio, 
da imamo jako dobru fiskalnu situaciju i vrlo povoljnu finansijsku situaciju trenutno u trezoru naše države, 
kao i da smo u mogućnosti da razmatramo zakone koji su bitni za naše građane. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:37:23) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću.  
 Poslanik Koprivica ima pravo završnog stava. Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (01.11.21 12:37:31) 
 
 Upravo je usvajanjem Zakona o budžetu od strane ove Skupštine uz set amandmana stvoren i 
kreiran i pravni osnov za vraćanje naknada majkama. Na nama je dužnost da uradimo ono što je do nas i 
onoliko koliko možemo. Ova parlamentarna većina je dužnik samo građanima. Posebno želim da govorim u 
ime svoje partije i uopšte našeg poslaničkog kluba, koji čine i uvažene kolege iz Demosa - riječ nam je i 
zakon i svetinja. Želimo da na prvo mjesto stavimo građanina. Preuzeli smo obaveze samo prema 
građanima, prije svega, onim obespravljenim, ugroženim građanima. Ni prema jednoj interesnoj grupi, ni 
prema kom tajkunu nemamo obavezu i zato i predlažemo zakone koji su i interesu građana. Zato 
predlažemo one istitucionalne reforme kojima će se ustrojiti sistem po mjeri građana. Taj sistem će se 
zasnivati na načelima socijalne pravde, humanizma i poštovanja ljudskog dostojanstva. Nijesmo bili lijeni. 
Za sve ovo vrijeme i u prethodnom periodu i prije promjena političkih 30. avgusa 2020. godine trudili smo 
se onoliko koliko smo mogli u skladu sa našim mogućnostima - da se pišu tužbe, da se pišu žalbe, da ljudi 
zbog nemanja sredstava ne odustanu od podnošenja tih pravnih inicijativa, da im se vrati stečeno pravo. 
Danas kad smo u mogućnosti da vršimo vlast, na bazi povjerenja građana, uradili smo snažan korak 
naprijed. Napisali smo Zakon o obeštećenju bivših korisnica mjesečnih naknada po osnovu rođenja troje ili 
više djece. Na taj način smo stvorili osnov da se vrati osmjeh na njihovo lice, da prestane ona šikana kojoj 
su bile izložene svih ovih godina, a sve zahvaljujući tome što se, nažalost, nijesu mogle pouzdati u odluke 
države. Nema pravne sigurnosti tamo gdje se građani ne mogu pouzdati u odluke države, niti tamo gdje ne 
znaju šta ih može očekivati od države. Država mora snažno stati iza onoga što se usvoji i na taj način da 
budu ispunjena sva legitimna očekivanja i budu zaštićena stečena prava tih majki.  
         Još jedanput, i našem klubu predstavlja zadovoljstvo što smo ovaj jedan veliki proces borbi za 
vraćanje naknada majkama doveli do kraja i mislim da će se vrlo brzo to i formalizovati u Skupštini. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:40:23) 
 
 Zahvaljujemo i Vama, poslaniče Koprivica. 
 Idemo na naredno poslaničko pitanje. 
 U ime Kluba poslanika narodne Demokratske partije socijalista Crne Gore i Liberalne partije pitanje 
će postaviti ovlašćeni predstavnik kluba poslanik Ivan Mitrović. 
 Imate riječ, poslaniče Mitroviću.  
 Izvolite. 
 
 
 IVAN MITROVIĆ (01.11.21 12:40:38) 
 
 Uvaženi predsjedniče Parlamenta, uvažene kolege i koleginice poslanice i poslanici, uvaženi 
građani Crne Gore,  
 Bez želje da izazovem repliku, ali moram se zaista osvrnuti na sve ovo što smo čuli u prethodnih 
par minuta u Parlamentu Crne Gore. Pozivam građane Crne Gore da otvore portale, bilo koji portal i vidjeće 
da je najveći konstituent ove trenutne parlamentarne većine prije nepunih pola sata kazao da ova 
parlamentarna većina nema legitimitet. Taj konstituent je kazao da kreće u proces formiranja nove Vlade. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:41:27) 
 
 Molim Vas da se usmjerimo prema poslaničkom pitanju i resornom ministru. 
 
 
 IVAN MITROVIĆ (01.11.21 12:41:38) 
 



 Izvinite, predsjedniče, ovo je sve upućeno resornom ministru, jer se prosto postavlja i smislenim 
postavljati pitanje ministru finansija koji nema legitimitet. A tek koliko je besmisleno predlagati zakone, bilo 
koji zakon koji dolazi od Vlade ili bilo kog dijela parlamentarne većine u trenutku kada ta parlamentarna 
većina nema legitimitet.  
        Ali, zbog toga što je Demokratska partija socijalista uvijek bila odgovorna i odgovorno se ponašala u 
cjelokupunom periodu vršenja vlasti, i danas želi da bude odgovorna kada je opozicija, i mi ministra u Vladi 
Crne Gore moramo pitati nakon 11 mjeseci vršenja njegovog mandata ministra i godinu i dva mjeseca od 
završetka parlamentarnih izbora mislimo da je zaista i kredibilna vremenska distanca - da građanima Crne 
Gore odgovorite šta ste vi uradili do sada, a ne šta ćete uraditi. Jer, vidimo da nećete uraditi ništa imajući u 
vidu da nemate podršku 27 poslanika konstituenta parlamentarne većine.  
 Ja Vas moram konkretno pitati šta ste Vi uradili u prethodnih 11 mjeseci. Čuli ste da smo prije dva 
dana u okviru Demokratske partije socijalista organizovali krugli sto na temu "Socijalna politika - izgubljena 
godina", jer zaista mislimo da smo u resoru socijalne politike izgubili godinu dana, a to smo mogli i naslutiti 
kada je premijer u ovom Parlamentu imao ekspoze i kazao da spaja Ministarstvo finansija i Ministarstvo 
socijalnog staranja kako bi pratio samo budžetske rashode i prihode, misleći vjerovatno da je socijalna 
politika jedne zemlje praćenje samo rashoda jednog ministarstva.  
 Međutim, mislim da Vi ovdje u Parlamentu, imajući u vidu da se nakon našeg okruglog stola nijeste 
obratili javnosti, evo imate priliku sada da kažete šta ste učinili u prethodnih 11 mjeseci izuzev uvođenja 
dječijeg dodatka i besplatnih udžbenika za učenike osnovnih škola. Kažem Vam i kao čovjek i kao poslanik 
- pozdravljam tu odluku, ali socijalna politika se ne sastoji samo u tome. Šta ste uradili da se prosječan 
penzioner u Crnoj Gori osjeća bolje u prethodnih 11 mjeseci? Koliko ste u prethodnih 11 mjeseci pokrenuli 
inicijativa za rješavanje stambene problematike penzionera? Vi ste ministar za socijalno staranje. Ja znam 
da su ovo za Vas neugodna pitanja, ali  to je socijalna politika. Šta ste uradili da se žrtva nasilja u Crnoj 
Gori sada osjeća sigurnije nego što se osjećala prije 11 mjeseci? Vidjeli ste u Izvještaju Evropske komisije - 
to nije rezultat vašeg rada, to je sticaj okolnosti da u Crnoj Gori imamo 30% porast djece bez roditeljskog 
staranja. Koliko ste pokrenuli inicjativa u lokalnoj zajednici da bi stvorili preduslove da ta djeca nastave da 
žive u porodičnom okruženju?  
 Vi, komunicirajući sa javnošću, stalno govorite da je Demokratska partija socijalista na vlasti 30 
godina. Ja sam imao 9 godina pa ne možete kazati da sam ja bio u vlasti 30 godina. Stalno potencirate, a 
ipak nekih 14 godina iza nas od samostalnosti, kada smo počeli da se bavimo unutrašnjom politikom na 
pravi način, samostalno donosimo odluke - kazaću Vam šta je Demokratska partija socijalista sa svojim 
koalicionim partnerima uradila prethodnih eto tih desetak godina da biste lakše mogli da uporedite tu Vašu 
godinu dana rada u resoru sa rezultatima rada Demokratske partije socijalista.  
         Vi znate da smo 2013. godine donijeli novi Zakon o socijalnoj i dječijoj zaštiti, da smo 2014. godine 
implementirali Informacioni sistem socijalnog staranja - socijalni karton u sistemu socijalne i dječije zaštite. 
Znate da smo mnogo unaprijedili normativni okvir; osnovali Zavod za socijalnu i dječiju zaštitu; normirali i 
unaprijedili normativni okvir za implementiranje svih socijalnih usluga u lokalnim zajednicama; otvorili 17 
dnevnih boravaka za djecu sa smetnjama u razvoju, ne znam jesam li precizan, 14 dnevnih boravaka za 
odrasla i stara lica; otvorili u vašim Pljevljima Dom za stara lica; priveli kraju izgradnju doma za stare u 
Nikšiću i Podgorici, koje niste u stanju za 11 mjeseci da stavite u funkciju.  
 Tako da, uvaženi ministre, mislim da je zaista vrijeme da kažete građanima Crne Gore na jedan 
objektivan način šta ste Vi to uradili 11 mjeseci osim što vršite pritisak na zaposlene u institucijama 
socijalne i dječije zaštite, Vi ili čovjek koji je sjedio do Vas i sugeriše Vam pozivajući na telefone svaki dan 
ljude i vršeći pritisak kako bi izabrali rukovodioce za koje Vi smatrate da su podobni i pogodni Vašoj novoj 
političkoj partiji, koju ćete da osnujete, ne čak ni ovom dijelu parlamentarne većine. To smo vidjeli, za 
rezultat imali ste danas konferenciju za štampu, najvećeg konstituenta vlasti, a siguran sam da ćete to tek 
da vidite u budućnosti. Evo imate priliku, pa recite građanima Crne Gore šta ste uradili. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:46:57) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Mitroviću. 
 Pravo odgovora ministar Spajić. 
 Izvolite, ministre. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 12:47:01) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Uvaženi poslaniče Mitroviću, 



 Kad bih Vas slušao iz neke druge perspektive, pomislio bih da vi niste bili vlast 30 godina i da niste 
vi napravili ovu situaciju u koju smo mi sad.  
 Vi ste nam ostavili jednu zemlju koja je rasla minus 15% u 2020. godini; čiji je neto dug po BDP-u 
bio 90%; bruto dug po BDP-u bio je preko 100%; imali smo fiskalni deficit veći od 10% (najveći u Evropi). Vi 
ste ostavili jednu zemlju sa najgorim fiskalnim i ekonomskim parametrima u Evropi prošle godine. Bez 
ekonomski održivih okolnosti, vi ne možete da pričate o socijalnoj politici uopšte. Vi ste namjerno ostavili 
ruševine od države da bismo došli u jednu situaciju da ne možemo puno da pomognemo ljudima.  
           Međutim, mi smo u deset mjeseci Vlade uradili mnogo više nego što ste vi uradili za zadnjih 10 
godina. Mi smo smanjili dug, prvi put od nezavisnosti je smanjen dug po BDP-u. Ove godine imaćete 
fiskalni deficit najmanji u Evropi. Imamo četiri mjeseca zaredom suficit, a imaćemo vjerovatno i peti mjesec 
zaredom suficit. Prvi put ovo kažem javno. Imamo razne druge parametre. Rast ove godine će sigurno biti 
dvocifren, poslije 15% pada prošle godine.  
        Kako Vi mislite da mi isplaćujemo i socijalu, i penzije, i plate, i sve ostalo? Kako mislite da radimo bilo 
šta sa našim novcem ako tog novca nema? Vi ste uništili tu ekonomiju odakle će dolaziti taj novac. To mora 
prvo da se razumije. 
 Druga stvar, mi smo imali dva paketa pomoći ove godine i penzionerima i svim ugroženim licima. 
Povećali smo staračke naknade; uveli smo dječiji dodatak (imamo preko 40.000 ljudi koji su se prijavili za 
takvu jednu mjeru). Zašto vi to niste uradili za sve ove godine? Besplatni udžbenici, pozdravili ste tu mjeru. 
Zašto vi to niste uveli? Recimo, 2019, 2018. godine kada nije bilo korone, kada nije bilo svih ovih 
otežavajućih okolnosti da se uvede, zašto tada niste rekli - Evo sad ćemo da uvedemo i besplatne 
udžbenike, uvešćemo i dječiji dodatak, uvešćemo mnoge druge stvari? Kao što smo čuli od poslanika 
Koprivice, ukinuli ste stečena prava. Vi ste prvo dali prava pa su ta prava /upadica/ sud jeste, ali niste našli 
način da obeštetite te ljude.Vi se igrate sa sudbinama ljudi. /Upadica/ Nije populistička priča. Vi se igrate sa 
sudbinama ljudi, vi ste populističkom pričom došli dotle. Neodrživom pričom vi ste napravili jedan neodrživi 
neustavan zakon. Zašto nijeste napravili neki zakon koji je ustavan, koji će da prođe Ustavni sud? Zašto 
nijeste radili na tim rješenjima?  
          To što ste rekli da mi vršimo pritisak je apsolutno netačno. Ni ja ni čovjek pored mene, moj zamjenik, 
ne vršimo nikakav pritisak na radnike. To je možda u vašem mandatu bila praksa. I onda, razmišljajući o 
svojim djelima iz prošlosti, projektujete na nas isto takve stvari. To se ne dešava kod nas.  
 Sa UNDP-em i sa UNICEF-om smo napravili mapu puta reformi socijalne i dječje zaštite. Vi to 
nijeste mogli za 10 godina da uradite, a mi smo za 10 mjeseci to uradili. Imamo mnoge druge stvari. Moj 
zamjenik se upravo vratio iz Pljevalja gdje smo otvorili Dnevni centar za osobe sa invaliditetom preko 27 
godina. Uveli smo nove socijalne ljekarske komisije. Vi ste imali liste ljudi koji moraju da dobiju socijalu. Prvi 
put te komisije će objektivno da rade na tome i prvi put najavljujem da ćemo proći kroz jednu potpunu 
reviziju svih socijalnih davanja. Vidjećemo kojim ljudima stvarno treba socijalna zaštita, a koji su ljudi 
dobijali to po partijskom ili bilo kom drugom ključu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:51:38) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću. 
 Pravo komentara poslanik Mitrović. Izvolite. 
 
 
 IVAN MITROVIĆ (01.11.21 12:51:42) 
 
 Drago mi je što ste bili inspirativni na ovu moju priču imajuću vidu da ste kolegi Koprivici odgovorili 
svega 15 sekundi. Drago mi je što Vas je konačno neko inspirisao da kažete nešto građanima Crne Gore. 
Sad ne znam da li sam ja, ili ova pres konferencija koja je bila prije održavanja parlamenta, ali očigledno 
Vas je nešto probudilo. 
 Vaš kolega se nije vratio danas iz Pljevalja, nego prije dva dana kada je otvorio Dnevni centar za 
djecu sa smetnjama u razvoju 27+; projekat koji je finansiran od strane Evropske komisije i koji je započet u 
mandatu naše Vlade. Vi nijeste ništa započeli u mandatu ove Vlade.  
 Znao sam da ćete pobjeći od teme socijalne politike, da ćete pričati o ekonomskoj politici zato što 
nemate šta da kažete na temu socijalne politike u Crnoj Gori. Jer, da imate šta da kažete, vjerovatno biste 
pričali o socijalnoj politici. Vi ste nam, kada ste došli 4. decembra, nije to juče, 11 mjeseci iza nas, kazali da 
će forenzičari MMF-a pregledati, je li tako, cjelokupan finansijski sistem u Crnoj Gori. Siguran sam da ćete, 
ja vam toliko vjerujem a siguran sam da vam i građani Crne Gore počinju vjerovati na taj način, i ovaj 
sistem prekontrolisati isto tako kao što su forenzičari MMF-a pregledali finansijski sistem u Crnoj Gori i da 
ćete to realizovati kao što ste realizovali ili kao što ćete realizovati onu milijardu investicija iz Japana, ili kao 



što ćete onih hiljadu ljudi zaposliti u Pljevljima, ili kao što će onaj dug ToMontenegra biti 0 eura, pa smo 
vidjeli smo prije dvadesetak dana dug ToMontenegra za 1,4 miliona eura. 
 Nego da se, ministre, vratimo na temu i na ono što sam Vas pitao ovdje u Parlamentu, a Vi mi 
nijeste odgovorili. Za 11 mjeseci nijeste obišli, a čuli ste me, ni jednu ustanovu socijalne i dječje zaštite, a 
pledirate da budete ministar za socijalno staranje u Vladi Crne Gore. Za 11 mjeseci - imate ustanovu Dječji 
dom "Mladost" u Bijeloj, gdje boravi 80 mališana, Vi nijeste obišli  jednu takvu ustanovu, a nijeste obišli ni 
Komanski most. Socijalna politika Crne Gore i uopšte svaka socijalna politika je pojava sui generis, pojava 
svoje vrste. Da biste vodili socijalnu politiku jedne države, vi morate da sagledate probleme i potrebe te 
države, a ne na taj način da verbalno manipulišete građanima Crne Gore.  
 Isto tako, kada se pozivate na reviziju prava, ja ću Vam kazati - Vaš sekretar je kazao da je 
razmijenio sve socio-ljekarske komisije formirane u Ministarstvu rada i socijalnog staranja zbog toga što su 
bile korumpirane. Nakon korumpiranih komisija, očekujemo da će tih prava biti manje u resoru, a vi danas 
imate svakog prava više nego onog trenutka kada je sekretar izjavio u Jutarnjem programu Televizije Crne 
Gore da će se komisije rasformirati zbog toga što su korumpirane.  
 Pročitaću Vam radi građana Crne Gore, jer mi ovdje treba da govorimo brojevima, ne populizmom i 
demagogijom koju nam prosipate ovdje: 28.12. imali smo 19.270 korisnika prava na dodatak - njegu i 
pomoć. Mi danas, ministre, imamo 19.298, 28 korisnika više nego što smo imali kada je Vaš sekretar rekao 
da rasformira komisije zbog toga što su korumpirane. Prava na ličnu invalidninu imali smo 2.775, a danas, 
ministre, imamo 2.924. Vaše komisije su povećale obim prava u sistemu socijalne i dječije zaštite - nijesu 
komisije Demokratske partije socijalista, a prozivali ste ih i prozivate ih da su bile korumpirane. Ja baš ne 
znam da se za 10% poveća pravo na ličnu invalidninu, gdje leži korupcija.  
 Što se tiče ostalih socio-zaštitnih prava i informacionog sistema socijalnog staranja, provjerite ga. Ja 
sam to kazao mnogo puta u Parlamentu. Od 2014. godine svaki dokument u tom sistemu je elektronski 
identifikovan. Taj sistem je možda i najbolja stvar koju je uradila Demokratska partija socijalista u 
prethodnom periodu, a tiče se socijalne politike. To je sistem koji nam je odgovorio na brojne izazove koji 
su do tada, evo ja Vam kažem i priznajem, tištili sistem socijalne i dječije zaštite, ali to je danas nešto što 
funkcioniše, nešto što je donijelo uštede ukupno u budžetu Crne Gore.  
        A o suficitu, govorili ste o brutalnom suficitu u avgustu; govorili ste o brutalnom suficitu u julu, govorite 
sad o brutalnom suficitu i opredijelite novčanu pomoć tri litra ulja. Tri litra ulja. Čovjeku koji živi 5 km od 
grada je potrebno više za gorivo da dođe za ta tri litra ulja, nego što je vrijednost ta tri litra ulja. Tako da, 
ministre, manite se populizma i počnite da se bavite socijalnom politikom. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:56:43) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Mitroviću. 
 Pravo odgovora ministar Spajić.  
            Izvolite, ministre. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 12:56:48) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Hvala poslaniku Mitroviću.  
 Mislim da je dobra stvar što ste mi inspirativni i da ne zamjerate zbog toga.  
 Drago mi je da ste pomenuli reviziju MMF-a, zato što je MMF prošle godine, tačno 12 mjeseci prje 
nego što smo postali ovo što jesmo danas, rekao prvo ne vjeruje da Crna Gora ima pristup tržištima 
kapitala, a drugo mislio je da će 2021. godine Crna Gora da raste čitavih 4%. Toliko su oni vjerovali u 
kapacitet prošle vlasti i oni su projektovali to i na nas, misleći da smo mi isti kao vi i da ćemo nastaviti 
razvoj države i ekonomsku politiku koju ste vi vodili. 
 Međutim, oni su se jako iznenadili kada su prvo povećali to na 6%, pa na 9% (istina smanjili su na 
7% zadnjom). Međutim, sad poslije artikla četiri, najavili su nam da će biti dvocifreni rast u njihovom reportu 
koji izlazi za par dana. Tako da jedva čekam da čujem vaše komentare kad taj izvještaj MMF-a izađe i kada 
ko zna otkada prvi put bude spomenut dvocifren rast Crne Gore.  
 Druga stvar, Svjetska banka je, takođe, pomenula da će biti 10,8% rast ove godine. Evropska 
komisija najavljuje 11,5% rast ove godine, a mi vam kažemo da će taj rast biti sigurno 13% ove godine. Bez 
ekonomije vi nemate socijalnu politiku, jer je to neodrživa priča. To je populizam. Bez stabilne i brzorasteće 
ekonomije, vi nemate socijalnu politiku. To je samo populizam, to je samo priča za mase. Ali, ako imate 
stabilnu i brzorasteću ekonomiju, vi ćete imati dobru socijalnu politiku. 
 



 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 12:58:49) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću. 
 Pravo završnog stava do dva minuta poslanik Mitrović.  
            Izvolite. 
 
 
 IVAN MITROVIĆ (01.11.21 12:58:54) 
 
 Pokušaću zaista i ja kratko. 
 Opet kažem drago mi je što sam Vas inspirisao, konačno probudio. Ali, opet ni na kraju se nijeste 
bavili socijalnom politikom, nego ekonomijom. U posljednjem obraćanju i odgovoru meni Vi ništa nijeste 
kazali o socijalnoj politici. Vi se bavite ekonomijom i to je moja teza s početka. Ja ništa drugo nijesam 
kazao. Vi ćete vjerovatno sa kolegom Šehovićem pričati o ekonomiji, a sa mnom ste trebali da pričate o 
socijalnoj politici. I kažem sada građanima Crne Gore da se Vi uopšte ne bavite socijalnom politikom. Vi 
nijeste ministar za socijalno staranje. Ja razumijem da ste Vi ministar finansija, ali sam očekivao da ćete u 
ovoj najavljenoj, sad je već nema, rekonstrukciji Vlade resor za socijalno staranje dati nekom drugom. 
Međutim, u tim najavama, sada već bivšim i prošlim, vidjeli smo da nijeste htjeli da predate nekom drugom.  
 Što se tiče, ministre, sačekane zemlje, u sačekanoj zemlji nema predlaganja zakona ovih o kojima 
je govorio kolega Koprivica, ništa negativno, prije mene. U takvoj sačekanoj zemlji nema dječijeg dodatka 
od 16 miliona eura. Vama je dječiji dodatak 16 miliona eura, a materijalno obezbjeđenje za najsiromašnije 
građane Crne Gore, jedino primanje koje ostvaruju ti stanovnici Crne Gore, je nešto ispod 10 miliona eura. 
Znači, vama je dječiji dodatak šest miliona eura veći od onoga što namjenjujete najsiromašnijim građanima 
Crne Gore.   
 Ja sam vas pozdravio i pozdravljam odluku da uvedete dječiji dodatak. Ali, kao neko ko se bavi 
socijalnom politikom, mislim da ste to mogli da uradite na bolji, transparentniji i jasniji način. Cijela Evropa i 
Crna Gora kao sastavni dio Evrope se bori sa nejednakošću u društvu. Vi ništa na tom planu nijeste uradili. 
Vi ste dječiji dodatak, figurativno rečeno, dali mom djetetu, a ja ostvarujem prihod od 1.500 eura, a nijeste 
povećali nadoknade onima koji nemaju od čega da žive.  
         To su populističke mjere, to su političke mjere. Ja Vas razumijem, Vi ste već ušli u kampanju. Vidjeli 
smo Vas sinoć na Instagramu, vidjeli smo šta kažete građanima Crne Gore. Vidjeli smo da je Maršalov plan 
Vaš plan, vidjeli smo da je dječiji dodatak vaš dječiji dodatak i vidjeli smo, prije sjednice Skupštine, 
konferenciju za medije Demokratskog fronta. Siguran sam da ste svjesni činjenice da nemate više 
legitimitet da budete ministar. Hvala. 
 
 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:01:32) 
 
 Zahvaljujem. 
 Idemo na naredno poslaničko pitanje. 
 Njega će postaviti, u ime Kluba Demokratskog fronta, Pokreta za promjene, predsjednik Kluba 
poslanik Branko Radulović. 
 Ako ću da poštujem do kraja slovo Poslovnika, molim da se usmjerimo ka razmjeni mišljenja između 
poslanika i ministra, kao i da ne pominjemo kolege koje nemaju mogućnost da vam odgovore.  
            Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (01.11.21 13:02:00) 
 
 Hvala, predsjedniče Bečiću. 
 Pozdravljam sve građane Crne Gore. 
 Posebno, gospodine Spajiću, želim s Vama krajnje jednu stručnu polemiku. Pažljivo me slušajte i 
molim da odgovorite. Ono što ne odgovorite znači da potvrđujete. 
 Socioekonomska funkcija je jako složena, uslovno zavisna. Ja ću samo konstatacije nabrojati da bi 
pojedini, koji se manje bave njom a više osjećaju, došli do prave istine.  



 Prije svega, građani Crne Gore, nema jedinstvene formule, čarobnog štapića, jedinstvenih rješenja 
u svijetu kako da dođemo do ekonomskog progresa i socijalnog blagostanja. Zato su i takve razlike i u 
samoj Evropskoj uniji oko statusa i nivoa. 
 Druga konstatacija je da su tridesetogodišnja vladavina prethodnog totalitarnog i kriminogenog 
režima i neoliberalni koncept ostavili pustoš u Crnoj Gori. Da ne nabrajam sve makroekonomske parametre 
i sve primjere. Ali, ono što je bio glavni indikator kada je bila kontrakcija tražnje i kada je bio vrh pandemije, 
pad ekonomski od 15,2% nigdje u svijetu kao kod nas. Znači, jedna nekonkurentna, jedna primitivna 
ekonomija kao što je proizvod tridesetogodišnje vladavine prethodnog režima.  
 Sljedeća konstatacija je da Evropska unija i Sjedinjene Američke Države besomučno štampaju 
dolare i eure. Oni ne poštuju ni jedan ekonomski dogovor, čak ni onaj kriterijum iz Mastrihta. Čak daju u 
pojedinim državama 12 i više hiljada eura i dolara po glavi stanovnika. Prvo su nas lagali, pa onda su nam 
nešto dali. Rekli su kao njima, dali su negdje oko 500 - 600 eura, 20 puta manje. Ako smo imali taj 
tehnološki zaostatak veliki, koliki će tek sad biti u takvom jednom neravnopravnom odnosu, pandemija, 
energetska kriza. Izgleda ni Glazgov neće to riješiti što se tiče klimatskih uslova, još nedostatak hrane. Ono 
što sam stalno pričao - samodovoljnost u hrani se pokazuje i još više nas stavlja u specifičan odnos. 
 Za ovakvo bremenito nasljedstvo i ovakve globalne izazove treba konsolidovana parlamentarna 
većina i jaka ekspertska vizionarska vlada. To nismo imali u prethodnih godinu dana. Izgubili smo zbog 
toga sigurno promet od jedne milijarde, a kroz ona radna mjesta, imajući u vidu koliko jedno radno mjesto 
treba investirati, negdje od 10 do 80 hiljada eura, zavisno u kom dijelu. Opet smo izgubili investicije od 
milijardu i kusur eura.  
 Ponudio sam 400 rješenja. Gospodine Spajiću, kasno ih hvalite i stalno ih hvalite. Kasno ih 
primjenjujete, polovično ih primjenjujete. Morali smo se zadužiti, to je bilo neophodno, ali ne onako tajno i 
protivustavno. Sad ću Vas pitati nešto. Zašto se nismo zadužili stepenasto, funkcionalno, kad nam treba 
mjesec dana ili dva ranije i zašto nam treba? Stoje nam ljudi 500 miliona godinu dana gdje smo platili 
kamate, u džep. Znate li što je najskuplje poslije lopovluka? Najskuplje je ako se zadužiš a ne oplodiš pare. 
To smo uradili. Hedžing, davno sam zborio za hedžing. Ne znam nisam baba Vanga, stalno je pominjem, 
pa da znam ko će više štampati dolar ili euro. Ali, čini mi se da Bajden više štampa, tako da će dolar možda 
padati, a možda nije bio dobar tajming. Ne znam.  Ali, opet ste ga napravili netransparentnim.  
 Hvalite se i hvalimo se da smo u prethodnih tri kvartala ostvarili 700 miliona eura prihoda od 
turizma. Dabogda da jeste, neki to osporavaju. Ali slušajte me. Hrvati sa epidemiološkim mjerama 12 
milijardi 2019. godine. Zašto me niste poslušali kad sam rekao da će nam doći crna epidemiološka jesen? 
Dobro, nijeste me poslušali ni za mnogo što drugo. 
 Budžetski suficit. Ja bih mogao da napravim teoretski budžet i suficit da bude ne znam koliko. 
Stegni potrošnju. Ljudi, pa to je a+b=c. B napraviš da je 0. Ovo je nenormalno: zdravstvo, nauka, socijalna 
politika, da ne nabrajam dalje. U zbirnom bruto-društvenom proizvodu 2019, 2020, 2021. godine se hvalite. 
Dobro, ali ne u onome što je najvažnije, nego samo u turizmu. Ima jedan zakon, elastičnost, plastičnost i 
krutost. Znate li što to znači? /Prekid/ na turizmu ili na konkurenciji i ako je to izazvano trenutno kao 
elastično tijelo ili plastično tijelo, vratiće se. Ali je, kad ga saberete, negativan rezultat 2019. i 2020. godine. 
/Prekid/ zborim reforme, reforme, reforme finansijskom sektoru. 'Oću, profo, 'oću, profo. Ništa od toga 
nema. Što je sa razvojnom bankom? /Upadica/ I Vi ste bili da onu osobu ne stavimo tamo. Stavili ste onu 
osobu, Krivokapić je htio. Ne znam zbog čega je to uradio, ali znam da se i sad tajno stotine i stotine 
miliona dijele. A to je Pandorina kutija. Zašto niste osnovali fond za Crnu Goru, kao i svi ostali (dvije, tri 
milijarde)? Zadužimo se za razvoj, socijalnu politiku, za zdravstvo. Prosto bilo. Zašto niste napravili ništa u 
vezi sa tržište kapitala?  
 Stalno pričam, osnovali ste Montenegro Works, 52 firme. Zašto dupli ljudi? Zašto ne izvršite 
profesionalizaciju? Zašto ne izvršite javni i međunarodni konkurs za sve direktore izvršne? Pristajem na to. 
Što će dupla kontrola? Jeste li Vi mag glavni, superkontrolor? Sve se pitate. I još ti ljudi treba da siju pamet 
i programe. Odakle znaju oni to? Ne znaju.  
 Socijalno stanje, da ne pričam, ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:09:30) 
 
 Privodite kraju. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (01.11.21 13:09:36) 
 
 Spojite me, prvi drugi, pa ću dva minuta završno. Jer, nema sigurno osim da kaže - to je to. 



 Socijalno stanje. Oni su krivi za socijalno stanje, a vi ste krivi jer ste nas obmanuli početkom prošle 
godine. Mi smo govorili kome što i kako, a vi onda plačete - nemate para. A mi kud su, e ajde smanji to. 
Ima para. Bilo je para, tako da je grijeh na vama.  
 Gospodine Spajiću, imamo premnogo u zoni apsolutnog i relativnog siromaštva u Crnoj Gori. U 
Crnoj Gori je sramota reći da si gladan, ali ima mnogo i sve više gladnih. Daj više taj socijalni karton, evo 
deset godina pričamo o njemu, i taj egzistencijalni minimum za svakog građanina Crne Gore. O kadrovskoj 
politici neću da pričam. Ne sviđaju mi se onakve poruke od Kasalice, od Saše, ovoga i onoga, ali znam 
nešto. U toj vladi koja bude nova, a nadam se da će biti nova, ćemo vaše ministarstvo podijeliti na dva 
dijela - Ministarstvo finansija i Ministarstvo za rad i socijalno staranje, jer su to suprotstavljene ideje.  
           Maršalov plan - drpili ste mi ideju, ali niste sadržinu. Bez sadržine, ne valja ništa. Obrukaću se i ja. 
Veli - to ništa ne valja, ali neće da kažu zašto ne valja.  
 Iluzije, perpetuum mobile, socijalna diskriminacija, domino efekat, put u haos, novo zaduženje ili, 
ovo što zbore svi, nova partija. Pojma nemam. Teoretski i praktično hoću odmah da Vam kažem. U svim 
ovim knjigama, da ne vadim crteže,  ja sam za povećanje minimalne plate i minimalne penzije, za 
progresivno oporizivanje, nama plate dolje dok ne prođe kriza, da poresko opterećenje bude konkurentno - 
pa ćemo da imamo više para, kupovnu moć, pa će kupovna moć da izazove višu potražnju, a potražnja 
višu proizvodnju, pa domaća proizvodnja, pa ćemo imati širu baznu poresku osnovu, pa ta ta poreska 
osnova puni budžet. Sve to ide jedno u drugo i penjemo se ka progresu. Međutim, ovakva realokacija u 
budžet, jer sam ja stari mačak za budžet, nije dobra. Ne može to tako da ide. Ona mora povećanja da prati, 
realnu ekonomiju, produktivnost i sve.  
 Evo sada neka pitanja. Idemo sada /prekid/ 
 Minimalna zarada 450 eura i 700 eura. Niste mi dali podatke. Sve znam o porezima, imam knjige, 
tamo sam predlagao. Da li je to sa bruto jedan ili bruto dva, ne znam da li znate šta sve spada tamo? Kako 
ćete to napraviti, na primjer, za 35.000 ljudi koji rade u trgovini i uslugama gdje je prosječna plata 395 eura 
minimalna, ne znam 250 i kusur? Nešto mi ta matematika ne ide dobro. Objasnite mi da li će doći do 
smanjenja broja radnih mjesta, ili će doći do povećanja cijena. Mislim da će ovo drugo. Nemam sve 
podatke, pa ćemo da vidimo. Što ćete sa 50.000 u administraciji? Ako to povećamo u administraciji, kako 
ćemo imati te platne razrede /prekid/ službenik najnižeg ne može da bude samo da ima samo 20% ili 30% 
manju platu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:13:54) 
 
 Profesore, objedinio sam sve i mimo toga je bilo par minuta. Zaključujte. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (01.11.21 13:14:07) 
 
 ...Vaše simpatije prema meni.  
            Sad se Vas tiče.  
 Što ćemo sa 53.908 nezaposlenih koji nemaju centa? Što ćemo sa 30.000 beskućnika? Nemaju 
krov nad glavom. Što ćemo sa 130.000 penzionera koji imaju 293 prosjek i 147 eura minimalnih? 
Invalidska, još i manje, staračka, još manje. Kada je diskriminacija napravljena, hitno reforma poreskog 
zakona. Kako ćemo sa 400 miliona? Nemojte slučajno da vam padne na pamet da ne bude to u budžetu. 
400 miliona za zdravlje ljudi. Gledao sam sinoć Hrvate. Kod nas je 500, 600 eura, gospodine Bečiću. Hrvati 
su donijeli odluku, slušajte me, ljudi, i vi ljekari, od 900 na 1.500 eura ide budžet za Hrvatsku. U prosjeku u 
Evropskoj uniji je 3.000, u Luksemburgu 5.000. Kako naš Klinički centar, evo Vi ste bili direktor, može biti 
konkurentan bez zato što su oni bili nenormalni u pozitivnom smislu? Nećemo više, nego 400 miliona 
spremite.  
 Dalje, podrška oko Maršalovog plana. Stvarno nemojte da me brukate, još da Vam onaj iz Japana 
kaže, ne znam da li je bila turbulencija avionom kada ste išli, možda ste Vi preko Bangkoga, a tamo preko 
Enkoridža, Sjeverni pol ima velika turbulencija i digitron ne radi. Onda ste onako rekli - milijardu. Đe u 
Japanu? Bio sam pet puta tamo i specijalizirao. Japanac da ti da milijardu na lijepe oči? Ljudi, moramo da 
imamo pravnu državu, poreski sistem. Moramo da imamo tzv. zrele projekte. Što to znači? Ne prodavati 
sve, nego vidjeti koji je i kakav interes.  
 Razmislite o svemu što sam vam rekao, vrijeme vam ističe, a ako hoćete da se kandidujete u novu 
vladu, promislite o ovome što kažem i potvrdite sve što sam rekao. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:16:41) 



 
 Zahvaljujemo poslaniku Raduloviću.  
 Objedinićemo i ministru tako da imate na raspolaganju istovjetno vrijeme kao što je imao poslanik 
Radulović (ako bude potrebno za sve odgovore).  
 Izvolite, ministre. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 13:16:51) 
 
 Znam da je profesor Radulović moj najveći fan, tako da uopšte nemam sumnje da ću biti dio bilo 
koje nove vlade u kojoj profesor Radulović diže ruku i glasa. Nikakvih tu sumnji nemam. /Upadica/ 
 Takođe mi je drago da se i moj Instagram profil pomno prati u Skupštini. Nijesam Vas vidio da 
pratite, mora sa nekih lažnih profila da me pratite. Sram Vas bilo za to, ali svaka čast što pratite Instagram 
profil. Nadam se da ćete naučiti dosta o "Evropi sad" kroz Instagram profil.  
 Bilo je par stvari sa kojima se sigurno ne mogu složiti. Prva stvar, da je zaduženje bilo tajno i 
protivustavno. Nije tačno. Zaduženje je bilo u skladu sa pravilima londonske berze, kao i potpuno zakonito 
sa svim pravilima naše države. Hedžing, saglasan sam, Vi ste pozivali na hedžing i prije toga i hvala Vam 
na tome. Mi nismo izmislili tu ideju, samo smo je realizovali. Protekli režim je imao sedam godina da 
realizuje tu ideju, nisu uradili i izgubili su 130 miliona eura zbog toga. Kada smo mi realizovali tu ideju, 
samo da znate, evo za poslanika Šehovića, realizovali smo tu ideju po srednjem kursu 1.18.08. Trenutno 
kurs je 1.17.72. Zbog toga je Crna Gora trenutno u plusu 40 miliona eura, jer mi ne želimo da se igramo sa 
tim. Mi ne želimo da se igramo sa valutnim rizikom Crne Gore. Mi se ne igramo, mi se ne kladimo. Mi ne 
želimo da budemo kao vi, koji ste se zadužili i počeli da pravite taj autoput bez regulisanja valutnog rizika. 
To je veliki problem u koji ste nas uveli. 
 Rekli ste kako smo napravili suficit time što smo smanjili potrošnju, odnosno stegli potrošnju. Tako 
ste rekli. To je istina. Međutim, gdje smo mi stegli potrošnju. Nismo je stegli na platama zato što su plate po 
usklađivanju veće nego što su bile. Nismo stegli potrošnju na penzijama; nismo stegli potrošnju na socijali; 
nismo stegli potrošnju na kapitalnom budžetu; nismo stegli potrošnju na davanje poljoprivredi. Gdje smo 
stegli potrošnju? Na državnom aparatu, i tu još više treba da se stegne potrošnja, da se ne jarči državni 
novac, da se arči novac poreskih obveznika. Prihvatam da smo mi stegli potrošnju, ali smo stegli potrošnju 
na pravim mjestima. Potpuno sam saglasan što ste rekli za turizam. Turizam je preveliki dio BDP-a trenutno 
i previše se oslanjamo na turizam. Apsolutno se slažem sa tom konstatacijom. Međutim, to se ne može 
riješiti preko noći. Ne može se riješiti u 11 mjeseci mandata ove vlade. To je jedno srednjoročno rješenje. 
Naravno, tu ste vi sa sjajnim idejama da nam uvijek pomognete, da vidimo kako možemo to na najbolji 
mogući način da uradimo.  
 Razvojna banka - potpuno Vas podržavam u toj inicijativi. Rekao sam već i opet ću da ponovim - 
razvojna banka je sjajna ideja koju sigurno ova većina u Parlamentu mora da podrži. Zašto je razvojna 
banka dobra ideja? Razvojna banka je dobra ideja zato što imamo probleme sa komercijalnim bankama 
koje ne žele da ulaze u neke projekte koji su po njima rizični, a koji su primarno razvojni projekti za ovu 
državu. Oni više žele da daju novac stanovništvu ili kratkoročni privredi da privreda premosti neke trenutne 
probleme. Međutim, oni ne žele previše da se bave razvojem ove države. Naravno, to je komercijalno 
dozvoljeno. Međutim, treba neka institucija, odnosno razvojna banka Crne Gore treba da se bavi razvojnim 
projektima. Potpuno Vas podržavam na tom projektu.  
 Što se tiče fonda za Crnu Goru, naš problem nije finansiranje i nije problem napraviti fond. Naš 
problem je napraviti projekte za taj fond. Mi se time bavimo. U Japanu da li ima milijardu ili nema - ima 
milijardu eura investicija za nas. Problem su projekti, nezavršeni projekti. Ti projekti nisu zreli za investitore. 
Mi smo zatekli projekte koji su u jako lošem stanju. Svi razvojni projekti iz doba DPS-a su bili vrlo, vrlo loše 
pripremljeni. Mi treba da pripremimo te projekte, jer jednostavno investitori moraju da ulože u gotove 
projekte. Oni neće da ulažu na lijepe oči i treba vrijeme za takve neke projekte.  
 Zašto sam govorio da nema para na početku godine kad sam predstavljao budžet - zašto sam sad 
okrenuo ploču. Pa, naravno da sam okrenuo ploču poslije obezbijeđenog ovakvog  suficita. Tada smo imali 
programski budžet koji je usvojen, koji je omogućio da imamo mnogo manju potrošnju nego što je to bio 
slučaj u DPS periodu. Pa, imali smo sjajnu sezonu koja je prvenstveno rezultat rada ove Vlade, rada 
kontrole na granicama. Mi smo pomogli turističku privredu da preživi - u cjelosti turistička privreda je 
preživjela ovaj period korone do ljeta ove godine. Onda smo bili u mogućnosti da potpuno iskoristimo ovo 
ljeto i da turistička privreda na najbolji mogući način se vrati onamo gdje je bila.  
 Spomenuli ste Maršalov plan i podršku za Maršalov plan. Hvala Vam na podršci. Mislim da ovaj 
Maršalov plan "Evropa sad" jedan vrlo bitan plan koji će potpuno da promijeni krvotok ekonomije ove 
države, koji će da poveća plate našim građanima, poveća minimalnu zaradu prvenstveno, a i svim 
radnicima u Crnoj Gori u prosjeku 17,5%. Pomenuli ste da zdravstveni budžet treba da bude 400 miliona 



eura. Mi smo povećali plate zdravstvenim radnicima od 1. januara sljedeće godine za 30%. U prosjeku 
17,5% ovo što ostali radnici dobijaju, plus dodatnih 12,5%. Znači, ukupno će zdravstveni radnici u Crnoj 
Gori imati u prosjeku 30% povećanje od sljedeće godine. To je jedna od mjera kako da zadržimo 
prvenstveno zdravstvene radnike u Crnoj Gori koji nam odlaze u velikom broju u zapadne države, a želimo 
i da zadržimo sve naše mlade u Crnoj Gori. To je prvi i osnovni cilj "Evrope sad".  
 Pomenuli ste Hrvatsku i neke primjere iz Hrvatske. U privatnim razgovorima sa kolegama iz regiona 
ljudi su nam čestitali na ovoj sjajnoj ideji "Evropa sad". Dobili smo čestitke ne samo iz regiona, nego i iz 
Amerike. U Brisel idemo sljedeće sedmice i tu imamo najave da ćemo imati sjajan prijem programa "Evropa 
sad". Spremite se za čestitke sa svih strana za ovakvu jednu mjeru. Vidim da Vam je milo i drago mi je 
zbog toga. Nadam se da ćete i vi podržati, kolege iz opozicije. Vidim da su u dobrom raspoloženju i da će 
sigurno podržati ovako jedan dobar program.  
 Hrvatska je, recimo, reagovala na to što ćemo mi dići minimalnu zaradu na 450 eura, odnosno tri 
eura iznad njihove minimalne zarade, time što će povećati minimalnu zaradu na 500 eura. Tako da smo 
povukli države regiona da počnu da razmišljaju više o svojim građanima. Drago nam je što će građani ne 
samo Crne Gore, nego i regiona imati benefita od ovakve jedne inicijative. Mislim da je dovoljno bilo zasad. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:25:24) 
 
 Zahvaljujemo, ministre Spajiću.  
 Pravo završnog stava dva minuta.  
            Koncizno, jasno, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (01.11.21 13:25:33) 
 
 Ministre Spajiću, zašto me od početka godine niste slušali javno i glasno nego ste slušali 
Krivokapića, ili barem rekli - kuku nama što nije profesor Radulović premijer. Ali dobro, sad se slažete. To 
kažem kod nas hrišćana onaj koji priznaje, opraštamo mi i ne samo hrišćani, nego i svi opraštamo.  
 Građani Crne Gore, postoji konstatacija, imamo rješenja kako ćemo biti socijalno, stabilno, solidarno 
i ekonomski prosperitetno društvo. Nećemo kao neke države, nego kao Češka, Slovenija. Znači, možemo, 
moramo napraviti. Evo sami kažete da Krivokapić je dobar, ali nije dovoljno dobar. To znači da onaj pres 
ima osnova što je DF napravio. Moramo napraviti vladu - jaku ekspertsku vladu. Rekao sam - kada 
zabrodimo, ja idem. Ne mogu više gluposti da slušam od projekata. I ovo što vi kažete - bez zrelih 
projekata nema investicija. Ko će ti dati pare, bre, na lijepe oči? Niko živi. Zrele projekte treba da 
napravimo. To može samo da napravi sva pamet Crne Gore. Selim se, obećao sam, u Institut za razvoj 
Crne Gore. Objedinićemo sve i pravićemo zrele i jake projekte. Nemojte više da govorite o Termoelektrani. 
To je nastavak korupcionaškog njihovog posla. Da li Vi znate da mora da bude novi projektni zadatak? Da 
moramo da se prilagodimo ne samo onim direktivama, nego i CO2? To znači ili u ložištu, ili u šarži, ili 
pregrijavanju ili redukcioni poslovi /prekid/ da imamo nešto već pripremljeno. Obračunajte Vi to meni. Ako 
hiljadu gigavata, slušajte me dobro, proizvodi Termoelektrana CO2 tri do četiri hiljade po 100 eura, koliko 
je? Ko će to plaćati? Kažete za plin to je duplo manje, ali Evropska komisija, Energetska zajednica traži 
10% i nemojmo više gluposti /prekid/.  
 Zato, gospodine Spajiću, drago mi je, ne znam hoćemo li se susresti i da li ću biti onaj koji će 
odlučivati. Lideri su lideri. Drago mi je što ste na kraju ipak Vi stručan čovjek. Ja sam posvetio privredi, 
ekonomiji i razvoju cio život. Imamo saglasje i oni imaju saglasje. Oni onamo se boje, ovi imaju saglasje. 
Imamo negdje oko 60 sigurno poslanika u Crnoj Gori koji .... razvoj, koji se ne boje pravde. Hajmo to da 
iskoristimo.  
 Gospodine Bečiću, to je Vama, kao predsjedniku Skupštine, /prekid/ premijer možda ne znam da se 
zajedno, evo ga i Joković tu, dogovorimo kako ćemo i što ćemo. Da se ne brukamo, jer svaki novi izbori su 
trošenje vremena Crne Gore. A i mi koji smo osijeđeli možda ćemo poći na drugu lokaciju, a onda je to 
novih milijardu i milijardu, a Evropa leti, ide naprijed. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:29:26) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Raduloviću.  
 Idemo na četvrto poslaničko pitanje, koje će u ime Poslaničkog kluba Socijaldemokrata postaviti 
ovlašćeni predstavnik Kluba poslanik Damir Šehović.  



 Izvolite, poslaniče Šehoviću. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (01.11.21 13:29:41) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Uvaženi ministre Spajiću, nadam se da mi nećete zamjeriti što ću razgovor o nazovi poreskoj 
reformi, koju ste ni manje ni više nazvali Maršalovim planom, započeti na jedan pomalo karikaturalan način. 
U konačnom, nemate ni razloga budući da ste, što bi naš narod rekao, prvi počeli i zato što su sva Vaša 
javna obraćanja na ovu temu karikaturalna. Naravno, neću reći i izbjegavam da kažem populistička i 
pomalo komična.  
 Naime, Vi se, ministre, zajedno sa veselom pripravničkom družinom, koju ste sami nazvali 
ekspertskom vladom, evo godinu dana igrate politike i zamajavate crnogorsku javnost da biste prikrili, u 
najmanju ruku, ekonomski rusvaj koji ste izazvali u prethodnih nepunih godinu dana, a koji ću 
argumentovati sa nekoliko važnih podataka. 
 Za vrijeme Vašeg mandata, ministre, je broj zaposlenih u Crnoj Gori smanjen, poštovani građani 
Crne Gore, za čak 18 hiljada. Vi ste ministar finansija za vrijeme čijeg mandata je broj nezaposlenih lica u 
Crnoj Gori porastao za oko 11,5 hiljada. Prstom nijeste mrdnuli, ministre finansija, da biste spriječili da 
stopa nezaposlenosti dostigne rekordnih 24 i da se izjednači sa nezaposlenošću koju smo imali 2006. 
godine. Da ne pominjem to da ste pokazali apsolutni neprofesionalizam i da nijeste odreagovali na divljanje 
cijena osnovnih životnih namirnica, od kojih su neke porasle za čak 75%. Oko Vam se nije namrdilo zbog 
toga što su cijene goriva porasle do nivoa da je ono danas u Crnoj Gori najskuplje u Evropi.  
 Da ne pominjem nelikvidnost, koja se poput epidemije širi crnogorskom ekonomijom, a zahvaljujući 
kojoj je na današnji dan 500 preduzeća više sa blokiranim računima nego što je bilo prije samo godinu 
dana, a iznos blokiranog duga je veći za čak oko 140 miliona eura. I onda ste se, uvaženi ministre, nakon 
gotovo cijelih godinu dana, uživjeli, vjerovatno, u ulogu Frenka Andervuda iz čuvene Netfliksove serije 
"Kuća od karata" i pomislili da bi jako bilo lijepo da u susret očekivanom osnivanju Vaše nove partije i u 
susret vanrednim izborima, koji će se brzo desiti, obećate građanima i sindikatima veće zarade, a 
poslodavcima niže opterećenje tih zarada. I ne samo da ste se uživjeli u tu ulogu, nego ste Vi to zaista i 
uradili. Zaista ste to uradili iako znate da u 2022. godinu ulazimo sa GDP-om koji je manji nego 2020. 
godine. Iako znate da nije bilo povećanje produktivnosti u Crnoj Gori, Vi ste sebi dali za pravo da 
posegnete za jednom populističkom mjerom i da obećate da ćete minimalnu zaradu povećati na 450 eura; 
da ćete ukinuti doprinose za zdravstveno osiguranje i da ćete po tom osnovu povećati zarade u Crnoj Gori 
za oko 17%. Genijalno, da čovjeku od sreće suze radosnice poteknu. Ali Vas moram pitati jednu stvar, 
ministre: Đe ste bili dosad? Ko Vam je smetao da dosad, u prethodnih godinu dana, naše građane usrećite 
ovim genijalnim, ja bih rekao, populističkim rješenjima, kojih ste se sad sjetili? Sad ste se sjetili čuvenog 
Maršala, kada ste svjesni da Vam je vlada suštinski pala, a i formalno će za koju nedjelju. 
 Uvaženi ministre, ova složena vremena zahtijevaju odgovornost. Vi ste umjesto odgovornosti 
izabrali populizam. Dodao bih - jeftini. Vaša poreska reforma ima veze sa Maršalovim planom taman 
onoliko koliko sa zdravim razumom imaju naglabanja predsjednika Vlade, Vašeg predsjednika Vlade, o 
tome da predstavlja medicinski fenomen, jer eto ima strašno veliki broj antitijela pa ne treba da se vakciniše 
iako nije prebolio kovid.  
 Govorite o povećanju zarada, a prećutkujete da nijeste u stanju kvorum na sjednici Vlade da 
obezbijedite. Pričate o povećanju minimalne cijene rada, a ne pominjete da preko 60 zakona čeka u 
skupštinskoj proceduri, da vam je Parlament blokiran nešto duže od pola godine. Pominjete i hvalite se 
rješenjima da ćete da posegnete za progresivnim oporezivanjem dohotka dobiti; da ćete da oporezujete 
dividende; da ćete da oporezujete gotovinu pravnih lica, a od tih zakona, poštovani ministre, nema ni traga 
ni glasa. Baš kao što nema ni traga ni glasa od onih silnih miliona koje ste obećavali u susret usvajanju 
budžeta za ovu godinu. Jer, podsjetiću Vas, obećali ste 40 miliona eura po osnovu prihoda od nelegalno 
stečene imovine, a prikupili ste nula eura. Ni nacrt zakona nijeste napravili. Obećali ste 20 miliona eura po 
osnovu izmjene Zakona o poreskoj administraciji. A znate li koliko ste prikupili po osnovu tih izmjena? Nula 
eura, uvaženi ministre. Obećali ste desetine i desetine miliona eura od akciza u susret usvajanju budžeta 
za ovu godinu, a prikupili ste nula eura po osnovu akciza zato što ni zakon nijeste bili u stanju da usvojite.  
 Stoga mi nećete zamjeriti /prekid/ dati za pravo da Vas pozovem da sad lijepo ustanete, da kažete 
da ste se malo zalećeli i zanijeli i da podnesete ostavku. Da na taj način spasite to što Vam je ostalo od 
političkog kredibiliteta zbog političkog cirkusa koji ste nam priredili u prethodnih godinu dana, koji se, na 
sreću građana Crne Gore, a ja vjerujem i na Vašu sreću, privodi kraju. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:36:12) 



 
 Zahvaljujemo poslaniku Šehoviću.  
            Odgovor ministra Spajića.  
 Izvolite, ministre Spajiću. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 13:36:19) 
 
 Moram da priznam da nijesam siguran šta je bilo pitanje iz ovog izlaganja, ali bilo je jedno 
dvadesetak nekih zamjerki. Ali, na neke netačne stvari stvarno ću morati da reagujem. 
 Prva stvar je da je cijena goriva najviša u Evropi. To je apsolutna neistina. To svak može da 
provjeri, čak nije ni u regionu. Mi smo u regionu negdje u sredini i po cijenama super i po cijenama dizela. 
To je prva stvar. 
 Slažem se sa Vama u jednoj konstataciji da su cijene goriva otišle predaleko. Te cijene goriva mi ne 
kontrolišemo. Nažalost, to svjetsko tržišta kontroliše. Mi, kao Vlada, smo već predložili  jednu izmjenu 
zakona gdje će Vlada imati pravo da u ovakvim slučajevima kada cijena prebrzo ide gore reaguje i da 
smanjimo akcize. Nadam se da ćete podržati takav jedan zakon koliko ste pričali o tom gorivu. 
 Pomenuli ste da je BDP manji na kraju ove godine nego na kraju prošle godine, ili na kraju 2019. 
godine. Pa Vi ste bili u Vladi koja je smanjila taj BDP za 15%. Vi ste vinovnik te činjenice, Vi ste to napravili. 
Nismo mi to napravili. Govorite o smanjenju akciza na gorivo. Što se niste zalagali za takve mjere prije 
2017, 2016. godine kada ste u stvari digli akcize, a ne smanjili akcize? Znači, moramo da postavimo stvari 
kakve jesu. 
 Pomenuli ste zašto se nisam zalagao za ove poreske zakone prije pola godine. Pa ja ću Vam reći 
zašto. Zato što smo spašavali ekonomiju od potpune propasti koju ste vi ostavili. Vi ste bili ministar u toj 
Vladi koja je napravila rezultat od 15,3%. I to ste bili ministar prosvjete bez besplatnih udžbenika, bez 
dječijih dodataka, bez bilo kakvih socijalnih mjera tada. A sada pričate o socijalnim mjerama. 
 Znači, mi želimo održiva rješenja za ovu državu, a održiva rješenja su ekonomski rast,  reforme pa 
onda dijeljenje tih benefita, tih reformi. To je vrlo bitna stvar - da se redosljed koraka postavi na pravi način. 
Ne možete da obećavate stvari populistički kao što ste vi radili, a koje ne možete da izvršite. 2016. godine 
pričali ste o reformi poreskih zakona. Ja ispred sebe imam članak gdje ste Vi pričali o poreskim reformama. 
Ništa niste uradili za četiri godine. Nula - to je rezultat vaših poreskih reformi. Mi smo poslije 11 mjeseci 
pokrenuli priču poreskih reformi - 11 mjeseci nam je trebalo da pokrenemo jednu od najvećih reformi u 
zadnjih 30 godina ove države.  Znate li zašto? Neko je spomenuo prije, nijesam odgovorio na tu opasku, 
mislim da je profesor Radulović to spomenuo, što se tiče plata. Znate li šta su meni poslodavci govorili? Oni 
se mnogo manje plaše povećanja zarada nego što se plaše odlaska naših ljudi u Evropu. Oni se toga 
plaše. Znate kad će ti ljudi krenuti u velikom valu da idu iz Crne Gore? Kad se korona kriza smiri i kad se 
otvore granice Evropske unije. Tada ćete vidjeti, ukoliko ne povećamo plate, čak i više nego što je ovo što 
smo najavili.  
        Naravno, ovo je prvi korak, 450 eura minimalna zarada, 17,5% svim radnicima u državi. To je samo 
prvi korak. Mi ćemo nastaviti u tom pravcu. To je mali korak nade za te radnike da ne idu iz Crne Gore, a 
naročito za mlade radnike. Hoćemo da naši mladi radnici ostanu u Crnoj Gori. To poslodavci hoće da vide - 
mnogo više nego bilo šta drugo. Njima to marginalno povećanje zarada nije veliki problem, njima je mnogo 
veći problem nedostatak radnika. Vi pričate o nezaposlenosti, a znate li šta kažu poslodavci? Njima ti oglasi 
za radnike traju godinu dana već, a niko se ne prijavljuje. Ne mogu da nađu radnike. To je najveći problem. 
Vi imate fiktivnih nezaposlenih koliko hoćete. Ljudi koji su se prijavljivali da bi dobili benefite za 
nezaposlene ove godine unutar mjera ove Vlade, ekonomskog paketa mjera. Tako da je to povećanje o 
kome pričate fiktivno povećanje i biće evidentno na kraju ove godine. Kad se uradi revizija nezaposlenosti, 
vidjećemo tačno koliko je nezaposlenih. Vi koristite neke podatke koji su lažni podaci. Dokazaće se to na 
kraju ove godine.  
 Što se tiče akciza i naplate akciza, moram Vam reći, uprkos činjenici da nije izglasano povećanje 
akciza koje smo mi predali Skupštini, tačno je, zajedno sa budžetom, nije izglasano, međutim, realizacija 
budžeta u okviru akciza je prema planu - uprkos činjenici da akcize nisu izglasane. Nema povećanja 
prihoda i nije ni trebalo, nego prema planu. Znači, po onom planu koji je predviđao već povećanje prihoda. 
Izvršenje ide prema planu. Uprkos toj činjenici, i to je stvarno jedna vrsta opstrukcije koju smo imali kroz 
budžet da nam nisu usvojeni zakoni tj. akcize, povećanje akciza na nezdrave proizvode - mi ćemo insistirati 
na tom zakonu i u predlogu novog budžeta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:42:17) 
 



 Zahvaljujemo ministru Spajiću. 
 Pravo na komentar poslanik Šehović. 
 Izvolite. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (01.11.21 13:42:22) 
 
 Na samom početku ću ponovo saopštiti nešto što vjerujem da neće kod Vas izazvati ljutnju, ali 
vjerujte mi da meni ozbiljnije djeluje čuveni Del Boj u kultnoj seriji "Mućke", koji iz epizode u epizodu svoga 
brata Rodnija ubjeđuje da će sljedeće godine u ovo doba biti milioneri. Dakle, ubjedljivije mi djeluje njegova 
argumentacija od argumentacije kojom Vi pravdate navodnu poresku reformu koja će dovesti do povećanja 
zarada. Ministre, nemate pravo da se služite populizmom, a posebno nemate pravo da se služite jeftinim 
populizmom. Vi ste ministar finansija. Znam da ste svjesni da Vam je Vlada na izdisaju; znam da ste svjesni 
da ovo obećavate zato što znate da nećete biti u situaciji da to realizujete, ali ipak, dok ste tu, čuvajte 
politički kredibilitet koliko god je od tog političkog kredibiliteta ostalo jer ste mlad čovjek.  
 Pomenuli ste rezultate rada Vlade u kojoj sam sa zadovoljstvom bio. Da Vas podsjetim na te 
rezultate: prosječna stopa rasta ekonomije do kovid krize u te tri godine je bila na nivou od 4,6%; GDP-i je, 
ministre finansija, u tom periodu porastao za oko 25%; stopa nezaposlenosti je smanjena na rekordno 
nizak nivo od 15%; poreski dug je smanjen za 30%; budžetski deficit je prepolovljen ispod 3%. Imali smo 
milijardu eura u kapitalnom budžetu i rekordne kapitalne budžete za zdravstvo i obrazovanje ikada.  
 Da se vratim na Maršalov plan. Tačno je da je opozicija s punim pravom kritikovala taj plan, jer ga je 
nazvala spiskom lijepih želja. Tačno je da sam ja bio jedan od onih koji je to najžešće radio, jer taj Vaš plan 
nazivam političkim pamfletom koji Vam služi za bolje pozicioniranje zbog skorog osnivanja partije koja je 
gotovo izvjesna.  
            Činjenica je da su tu najavljenu kvazireformu kritikovali pojedini ekonomski eksperti koji su Vas 
upozoravali da bi ukoliko bi se realizovala, povećala nezaposlenost, da bi ugasila jedan broj malih i srednjih 
preduzeća i da bi pogurala inflaciju. Znate li, uvaženi ministre, ko je najbolju kritiku poreske kvazireforme 
koju nazivate Maršalovim planom dao? Pa Vi sami. Vi sami ste u maju na Odboru za ekonomiju, finansije i 
budžet kad smo Vam rekli zašto ne smanjite opterećenje rada, zašto ne smanjite doprinose za zdravstveno 
osiguranje, rekli da je priča o smanjenju doprinosa za zdravstveno osiguranje goli populizam. To Vam je 
tad prije pola godine bio populizam, a danas Vam nije populizam. Jeste, ministre, i to jeftini.  
 Druga stvar, netačno je, moram da Vas ispravim, da se hvalite budžetskim  suficitom od 100 miliona 
eura u periodu jun - avgust 2021. godine. Tačno je da ste budžetski suficit ostvarili u tom iznosu zbog toga 
što ste smanjili potrošnju, zbog toga što ste smanjili kapitalnu potrošnju, odnosno zbog toga što nijeste 
plaćali fakture iz kapitalne potrošnje koje su dospjele. A kad ih budete platili, ni suficita neće biti.  
        Potpuna je neistina da ste naslijedili javni dug na nivou 104% GDP-a. Netačno je. Nijeste naslijedili 
javni dug, državni dug na nivo od 104% GDP-a, nego ste ga vi podigli na taj nivo. A naslijedili ste javni dug, 
odnosno državni dug od 87% GDP-a. Nije tačno da ste smanjili državni dug mjeren u odnosu na GDP, jer 
je državni dug danas u odnosu na GDP jednak koliki je bio u septembru prije nego što ste vi došli na vlast.  
 Još jednu stvar da Vam kažem, ministre. Boli me, boli me i kao čovjeka i kao političara kad imate 
hrabrosti da se hvalite rezultatom od turističke sezone i prihodima koje ste po tom osnovu ubrali (pominjete 
oko 700 miliona eura). Pa jeste li svjesni da ste te prihode ubirali gazeći preko ljudskih života? Jeste li 
svjesni da ste zbog tih 700 miliona eura Vi lično odgovorni zbog toga što /prekid/ u prethodnih nekoliko 
mjeseci je preminulo, a nije moralo, ministre? Vi ste jedina Vlada na svijetu koja je otvorila granice, koja je 
dozvolila da svako živi ulazi u Crnu Goru samo da biste zadovoljili vašu sujetu, samo da biste ispoštovali 
onaj plan koji ste sami sebi zacrtali - da morate 700 miliona da ostvarite. Nijesu 700 miliona eura važniji od 
preko 500 ljudskih života, a to je cijena koju smo platiti zbog Vas lično, da bismo ostvarili taj rezultat.  
         Molim Vas, nemojte da se hvalite tim podatkom, jer da je lako da se uradi ono što ste vi uradili, valjda 
bi još jedna država na svijetu učinilo to isto. Niko sem vi nije otvorio granice i zato vi nosite na duši preko 
500 ljudi koji su stradali u prethodnih nekoliko mjeseci - zbog toga što ste zbog te mjere, zbog tog haosa 
koji ste izazvali, izazvali zapravo epidemiološki haos. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:48:24) 
 
 Ministar Spajić, pravo odgovora na komentar.  
            Izvolite. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 13:48:27) 



 
 Nadao sam se da poslanik Šehović neće otići toliko nisko i imati toliko morbidne komentare, ali, 
nažalost, svjedoci smo da to nije uvijek slučaj naročito sa ove strane sale.  
 Što se tiče smanjenja doprinosa za zdravstvo, tada sam rekao u Odboru da smanjenje doprinosa za 
zdravstvo bez povećanja akciza na nezdrave proizvode je goli populizam. Ljudi  su presjekli taj video i 
nedobronamjerno su počeli da promovišu samo taj dio. Znači, to je jako loše što ste uradili. Opet ću da 
ponovim, bez jedne mjere koja će da dopuni budžet ne možete da imate mjeru koja će da smanjuje. 
Razumijete li me? Znači, rekao sam, smanjenje doprinosa za zdravstvo bez povećanja akciza na nezdrave 
proizvode, odnosno bez da nađemo način da dopunimo zdravstveni fond na drugi način - to je populizam. 
A ne ovo što mi sad radimo. Mi radimo logičn stvari, jer nemoguće je da radnici budu jedini koji finansiraju 
zdravstveni budžet, a da svi imaju pravo na to. Ne radi se nigdje tako, poslaniče Mugoša. Nigdje se to ne 
radi osim kod nas. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:50:03) 
 
 Molim poslanike da ne dobacuju. Poslaniče Mugoša, molim Vas dozvolite ministru da nastavi sa 
odgovorom. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 13:50:19) 
 
 Mi smo čak napravili i analizu zbog čega je suficit ostvaren ove godine. 80% razloga suficita nije 
kapitalni budžet ili nije nedostatak izvršenja kapitalnog budžeta, koji nema veze sa Ministarstvom finansija 
naravno, nego ima veze sa tempom izvršenja radova itd. Mi smo napravili budžetski okvir, obezbijedili smo 
sredstva. Zašto se ti projekti ne izvršavaju na taj način, to nije sad problem Ministarstva finansija. Složićete 
se sa tim nadam se.  
 Znači, kapitalna potrošnja je samo 20%  razloga suficita ove godine, a 80% razloga suficita ove 
godine dolazi iz smanjene potrošnje državnog aparata. To je najbitnija informacija od danas.  
 Spomenuli ste da je dug bio blizu 90%, a ne 104%. Slažem se sa Vama. Kad smo mi došli na vlast, 
i mjesec dana prije toga neto dug je potpuno isti bio. Neto dug je bio 87%, 89%, 90% - nebitno koliko, reći 
ćemo da je 87% koliko ste Vi rekli. Neto dug se nije mijenjao, ja sam pričao o bruto dugu. Ali nebitno je to, 
neto dug je bitan, cifra neto duga je najbitnija. Zato što vi možete da otkupite te obveznice na tržištu u 
svakom trenutku kada imate novac u trezoru. Taj neto dug sa tog nivoa od 87%, 88%, 89%, 90%, koliko 
god da kažete da je, će biti smanjen na 76% do kraja ove godine. To je prvi put da se smanjuje dug po 
BDP-u od sticanja nezavisnosti Crne Gore. Dok ste vi pumpali dug, mi smo smanjivali dug. Za 11 mjeseci 
mi smanjujemo taj dug. 
 Spomenuli ste naše mjere i kako smo mi reagovali. Ja bih samo spomenuo da ste vi novembra 
2019. godine, kada nije bilo ni turizma, ničega, imali preko 1000 zaraženih po danu. Šta ste uradili po tom 
pitanju? Ništa nijeste uradili po tom pitanju, to nije čak ni bila sezona tada. /Upadica/ Nijeste spasili živote, 
jer je bilo preko 1000 zaraženih po danu novembra 2019. godine. Znači, mjesec dana prije dolaska ove 
Vlade. Vi ste imali rekordne brojeve tada, a pričate sad o mrtvima i o zaraženima.  
 Da ste htjeli nešto da uradite, trebali ste tada da uradite. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:52:47) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću. 
 Pravo završnog stava poslanik Šehović. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (01.11.21 13:52:51) 
 
 Poštovani ministre, možda ja nemam pravo da govorim o epidemiološkoj situaciji, ali budite uvjereni 
da najmanje imate pravo da o epidemiološkoj situaciji govorite Vi jer je na čelu vaše Vlade jedini premijer u 
Evropi koji nije vakcinisan i koji pritom za sebe tvrdi da je medicinski fenomen.  
 Drugo, važno je da smo danas, uvažene kolege, razjasnili jednu stvar - da je ministar finansija 
priznao da nije naslijedio dug od 104% GDP-a, nego da je naslijedio bruto dug u odnosu na GDP na nivou 
od 88%. A kad ste već pomenuli neto dug, Vi znate da se ja bavim i pripremam za ove stvari, da Vam 
kažem - znate li koliki je bio udio neto duga u GDP prije vašeg  dolaska? 80% je bio. A znate li koliki je 



danas? Isto 80%. Znači, neistina je brutalna koju ste naveli u vašem grafikonu, kojim se hvalite, da ste vi 
smanjili dug. Vi dug smanjili nijeste.  
 Druga stvar, jako pažljivo čitam vaše izvještaje, a da vas podsjetim što u vašem izvještaju piše i u 
izvještaju za prvih osam mjeseci.  
 Pazite sad ovo, uvažene kolege i građani Crne Gore, hvalite se budžetskim suficitom. Rekao sam 
Vam da budžetski suficit pravite zbog toga što ne plaćate dospjele obaveze, a vi ste to na neki način 
potvrdili u vašem izvještaju, gdje ste kazali da su za prvih osam mjeseci rashodi manji 121 milion eura od 
plana, a najviše novca je ušteđeno na smanjenju kapitalnih izdataka - i to 56 miliona. Jesam li ja ovo pisao, 
ministre? Ovo ste vi pisali, ovo piše u Vašoj informaciji ministre.  
          Zato Vas molim da vodite računa šta pričate kad ste u Parlamentu. Na Vladi možete da radite što 
hoćete, ali kad ste u Parlamentu morate da imate odgovornost za svaku izgovorenu riječ.  
 Još jedna stvar, da biste nadomjestili budžetski manjak, koji bi nastao kao posljedica implementacije 
ove nazovi reforme, koju ste nazvali Maršalovim planom, potrebno je da obezbijedite nekoliko stotina 
miliona nedostajućeg novca. Kako građani Crne Gore, kako Parlament da vam vjeruje da ćete biti u stanju 
da obezbijedite tih novih nekoliko stotina miliona budžetskih prihoda, kad ste nas prevarili za ono što ste 
obećavali u susret usvajanju budžeta za ovu godinu? Jeste li obećali 40 miliona prihoda od nelegalno 
stečene imovine? Nula eura. Jeste li obećali 20 miliona eura prihoda po osnovu izmijenjenog Zakona o 
poreskoj administraciji? Nula eura. Jeste li obećali nekoliko desetina miliona prihoda od akciza? Jeste? 
Koliko ste ostvarili? Nula eura. Vodite računa što pričate, jer ovo ostaje zabilježeno. Mlad ste čovjek, 
nemate potrebe da krunite ionako okrunjeni politički autoritet, koji ste okrunili zbog toga što pripadate 
jednoj, ja bih rekao, političkoj družini koja nas je zabavljala ovih godinu dana, a kojoj se, kako sada stvari 
stoje, a valjda je danas nakon ove pres konferencije Demokratskog fronta jasno, bliži kraj. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 13:56:18) 
 
 Idemo sada na Poslanički klub Socijalističke narodne partije Crne Gore. Pitanje će postaviti u ime 
Kluba SNP-a poslanica Milosava Paunović. 
 Izvolite, poslanice Paunović. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (01.11.21 13:56:29) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi predsjedniče. 
 Građani Crne Gore, kolege poslanici,  
            Uvaženi ministre Spajiću, 
 Ovo što ću Vas pitati danas htjela sam Vas pitati na Odboru za zdravstvo, rad i socijalno staranje, 
koji je nedavno održan ovdje u Skupštini. Međutim, kako ste poslali Vaš dopis da nećete doći, nećete biti 
slobodni do kraja godine, drugu priliku neću imati. Pitanje ću postaviti na molbu jedne grupe građana 
Mojkovca. 
 Pitanje je konkretno i odnosi se na socijalnu politiku, tačnije na jednu od najugroženijih kategorija u 
našem društvu, i pored svih mjera koje sprovodite u posljednje vrijeme. To su, nažalost, penzioneri. Da 
vidimo malo kako je Demokratska partija socijalista vodila socijalnu politiku i kako se starala o 
penzionerima. Inače, ovo pitanje Vam postavljam poučena iskustvom iz našeg grada, gdje je tadašnja 
Vlada opredijelila 240 hiljada evra za izgradnju stanova za penzionere. Te pare su netragom nestale - niti je 
došlo do izgradnje stanova, niti se zna gdje su ti novci otišli.  
 Evo da Vas upoznam sa situacijom, a, prije svega, može da se formuliše pitanje:  
           Da li ste upoznati uopšte sa tom situacijom, jer su bili u obavezi da Vam podnesu izvještaj? 
Sumnjam da su to uradili, pa ću Vas upoznati sa onim šta se tamo desilo. 
 Naime, 2019. godine predsjednik Opštine Mojkovac obratio se Fondu penzijsko-invalidskog 
osiguranja i zamolio, odnosno obavijestio da je Opština Mojkovac spremna da radi,  prvo su rekli da je 
rekonstrukcija zgrade a kasnije izgradnja - da se urade stanovi za penzionere (osam do deset stanova i 
naknadno  će se  precizirati lokacija). To je bilo u maju 2019. godine. 
  Nakon toga, Fond PIO odgovara predsjedniku Opštine Mojkovac i kaže da su oni jako 
zainteresovani, da su spremni, da im je drago što će se graditi zgrade za penzionere, kao i da oni 
obezbijede, odnosno Opština da obezbijedi lokaciju, komunalno opremanje gradsko-građevinskog zemljišta 
itd, te da će oni učestvovati vrlo rado u tom projektu. Nakon toga, lokalno Udruženje penzionera podržava 
svog predsjednika Opštine i kaže da su oni spremni da podrže taj projekat i da učestvuju u tome. Da Vas 
ne zamaram konkretno prepiskom, sve se to dešava do  oktobra mjeseca 2019. godine. Na kraju je došlo 



do toga da se precizira da se gradi 10 stanova određene površine na toj lokaciji koja će se obezbijediti i 
gdje će Opština dijelom učestvovati, a dijelom Fond za penzijsko-invalidsko osiguranje. 
 Ono što je sada važno i za Vas jako bitno, jer, kao što sam kazala, pretpostavljam da nijeste dobili 
izvještaj o tome, a u članu 3 ove Odluke stoji da je Fond u obavezi da podnese izvještaj Vama šta se desilo 
sa ovim sredstvima. Donosi se odluka 01. oktobra 2019. godine, gdje Fond vrši transfer novca u vrijednosti 
od 100 hiljada evra lokalnom Udruženju penzionera na tačno određen broj žiro-računa. Ono što sam dobila 
kao odgovor na Odboru, mada nije bilo postavljeno pitanje poslanicima DPS-a, ali da Vam kažem i to da se 
ta sredstva ne nalaze na ovom računu gdje su trebala da se nađu i gdje su uplaćena /prekid/ otvorio 
poseban račun, pa su ta sredstva sklonjena sa tog računa. Zašto? Kad u Odluci stoji da zato postoji 
poseban račun koji je zvaničan, koji je javan i koji je, pretpostavljam, zakonit.  
       Zašto bi neko ta sredstva uklanjao sa računa? Da li ste upoznati sa tim? Da li ste uopšte upoznati šta 
se desilo sa tim? Opet kažem, nije ovo neki veliki iznos novca, ali je praksa otprilike pred lokalne izbore u 
određenim gradovima da se obećavaju penzionerima stanovi i da se ta sredstva uplate. Ja imam 
opravdanu sumnju, kao što imaju građani Mojkovca i građani Berana, gdje ta sredstva idu - da li idu u 
partijske džepove, ili idu u predizborne kampanje kao što pretpostavljam da idu. Interesuje me da li ste 
upoznati; šta ste uradili, a ako niste upoznati, šta ćete uraditi. Jasno je kakve je prethodna vlast imala 
investicije u Mojkovcu. Da ne govorim o pasareli koja je potrošila milion i po evra čini mi se, a ne služi 
bukvalno ničemu. Nadam se da će građani Mojkovca imati sluha za ovakve stvari i da neće dozvoliti više 
da se ovakve stvari ponavljaju. Ovdje imaju pravo da sumnjaju kao građani, kao poslanik .... i za tužilačke 
organe, ne samo ovdje nego u svim gradovima. Interesuje me da li ste upoznati sa tim i šta ćete uraditi 
ovim povodom. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:01:28) 
 
 Zahvaljujem i Vama, poslanice Paunović. 
 Pravo na odgovor ministar Spajić. 
 Izvolite, ministre. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 14:01:32) 
 
 Hvala poslanici Paunović na informisanju, jer sa velikim dijelom koji se tiče upravo ovog slučaja 
nisam bio upoznat. Hvala Vam na tome.  
          Fond PIO će se baviti zloupotrebama svih stvari koje su se dešavale u proteklom periodu, uradićemo 
reviziju kako su penzije davane i po kom osnovu. Imate podršku sa naše strane da ćemo raditi intenzivno 
na smanjenju takvih slučajeva i nadam se da ćemo, uz vašu podršku, biti  uspješni u tome. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:02:12) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću. 
 Pravo komentara, poslanica Paunović. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (01.11.21 14:02:17) 
 
 Nadam se, gospodine Spajiću, da ću naići ne ja, ovo je molba građana nije moja, nego  molba 
građana i Mojkovca i Berana, da će naići na razumijevanje i odobravanje kod Vas da ćete preduzeti sve 
potrebne mjere da uđete u trag ovog novca, koji je uplaćen u svim gradovima u predizborne svrhe, ja to 
odgovorno tvrdim, a vi ćete biti ti koji ćete to istražiti. Prije svega, zbog ovih penzionera koji nijesu za svog 
radnog vijeka mogli da riješe stambeno pitanje, koji su očekivali i nadali su se da će to makar riješiti dok 
primaju penziju. A obzirom na epidemiološku situaciju, neki to nisu ni dočekali. Ja se nadam da ćete imati 
razumijevanja da istražite šta se desilo sa ovim sredstvima koja su uplaćivana ne samo u Mojkovcu, već u 
Beranama, a pretpostavljam i u drugim gradovima Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:03:07) 
 
 Zahvaljujemo i Vama, poslanice Paunović. 



 Da li ministar Spajić želi? Ne želi. 
 Naredna je poslanica Božena Jelušić. Ona je bila u sali, samo da sačekamo minut da se koleginica 
Jelušić vrati u salu.  
 Nastavljamo sa radom. 
 Izvolite, poslanice Jelušić. Vaše poslaničko pitanje ministru Spajiću. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (01.11.21 14:04:24) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovani svi, 
 Prije nego što postavim pitanje, ja ću se rukovoditi manirom jednog poslanika koji je volio da 
pozdravlja sve one koji su u ZIKS-u, a ja ću prije svakog narednog uzimanja riječi postaviti jedno isto 
pitanje i Skupštini, i njenom predsjedniku, i predstavnicima Vlade. Naime, pitaću ih što ste u smislu 
konkretnih mjera uradili da se smanje neopravdane zarade, povlastice i privilegije na brojnim mjestima 
javne administracije i upravljanja u javnim preduzećima. Povremeni skandali koji potresaju javnost i 
građane, koji inače nezaustavljivo klize u siromaštvo, nalažu hitnu i poštenu akciju. Ova Vlada i ova 
Skupština ne smiju da nastave sa praksom kupovanja države i konzervacijom vlasti zahvaljujući enormnim 
naknadama i zauzimanjem pozicija moći koje postoje otuđena od građana. Konkretno za nas - kad ćemo 
smanjiti dnevnice koje su dupliranje zarade. Sad pitanje. 
 Poštovani ministre Spajiću,  
 Budući da je transparentnost u donošenju odluka i politika od značaja za građane, molim Vas da mi 
obrazložite razloge koji su Vas naveli da prekinete v.d. angažman Aleksandra Damjanovića na čelu Uprave 
poreza i carina i da kažete javnosti koje profesionalne reference čelnice koja ga je zamijenila su Vas navele 
da nju postavite na to mjesto? 
 Izvjesno je da javnost Crne Gore često ne dobija nikakvo obrazloženje prilikom postavljanja 
određenih osoba na čelne pozicije u izvršnoj vlasti, institucijama, menadžmentu i odborima javnih 
preduzeća. Tako ih nismo imali ni u slučaju gospodina Damjanovića, za koga se znalo jedino da je dobar 
poslanik, spreman da argumentovano govori posebno o ekonomskim temama. Pokazalo se da je on 
odgovorio zadatku. Sada mu niste produžili mandat, a javnost opet nema obrazloženje šta Vas je 
motivisalo da tako odlučite i šta je to negativno u radu gospodina Damjanovića što Vi izvjesno vidite, a što 
javnost ne može da uoči.  
 Takođe, samo Vi znate, a i javnost mora da zna, šta su prednosti nove direktorice, a činjenica je da 
postoji vrlo javan interes da i građani znaju o onome ko se postavlja, a plaća se iz njihovih džepova. Inače, 
javnost Crne Gore nije zadovoljna stepenom transparentnosti koju demonstriramo kao aktuelna vlast. 
Izvjesno je da su se građani tokom 30 godina nesmjenjivosti bivšeg režima nagledali brzopoteznih i 
neutemeljenih imenovanja vrlo često i pojedinaca sa hipotekama za učešće u korupciji i sa ozbiljnim 
propustima u prethodnom radu. Najmanje što je crnogorsko društvo očekivalo i moralo da dobije nakon 30. 
avgusta je prekid sa ovakvom praksom. To što Aleksandru Damjanovću nije produžen v.d. mandat je 
eklatantan primjer nekadašnjih brzopoteznih odluka, obavijenih velom tajnosti i kako se vidi, izaziva 
negativne ocjene javnosti, i otvara, figurativno rečeno, jednu Pandorinu kutiju pitanja. Nije dovoljno da se 
stvori utisak kako se gospodin Damjanović navodno planira za neke druge funkcije i da se takvim najavama 
gase opravdani požari javnosti, jer je činjenica da javnost zna da je Aleksandar Damjanović dobio u 
zadatak svojevrsni vrući krompir, u jednoj čak tri uprave, da je radio bez deset pomoćnika, da je rad Uprave 
obilježila rekordna naplata prihoda, suzbijanje sivog tržišta i rekordna zapljena 1,4 tone kokaina; da je bruto 
naplata poreza bila na nivou oko 90% u odnosu na 2019. godinu, a čak skoro 99% naplata poreza fizičkih 
lica. Obzirom da smo imali kovid, ovo je bilo rekordno.  
 U isto vrijeme na mjestu koje je takođe u Vašoj nadležnosti, a riječ je o zaštitniku imovinsko-pravnih 
interesa već se šesti ili sedmi put produžuje v.d. stanje. Javnost pritom vidi da imovinsko-pravni interesi u 
Crnoj Gori nisu dovoljno zaštićeni i da ozbiljna ogrešenja bivše vlasti ne proizvode nikakve smjene. 
Očekivalo se i da Uprava za nekretnine pokrene procese povodom nezakonitog i bespravnog dodjeljivanja 
stanova i kredita javnim funkcionerima. U Vašem ministarstvu je sekretarka Komisije za raspodjelu tih 
stanova. Zakon o državnoj imovini je jasan. Nadzor nad njim vrši Ministarstvo finansija, koje mora da 
iskoristi svoje nadležnosti i da zahtijeva godišnji izvještaj o radu organa koji je dužan da štiti imovinsko-
pravne interese. Da li je to urađeno? Lošoj situaciji doprinosi to što su u prošlom mandatu pogoršane 
odredbe Zakona o slobodnom pristupu informacijama, a iz obje grane vlasti nema inicijative da se to 
popravi.  
 Gospodine ministre, velika su očekivanja bila vezana za Vas, kao čovjeka školovanog u zemljama 
sa daleko većim stepenom odgovornosti nosilaca javnih funkcija pred građanima. U isto vrijeme, važno je 



imati na umu da Crna Gora niti smije biti, a bogami je i bila poput neke privatne firme u kojoj se bez 
obrazloženja mogu postavljati i smjenjivati ljudi na rukovodnim funkcijama koje svi plaćamo.  
       Zato, zbog slučaja gospodina Damjanovića, ne zato što sam ja nešto posebno njegova ekonomska 
obožavateljka, postoji vrlo važan javni interes koji Vi morate da nam obrazložite. Neću ni da vjerujem, 
gospodine ministre, to je stvarno u domenu spekulacija i nagađanja da nova čelnica u jednom trenutku 
može postati potpredsjednica stranke o kojoj se govori, niti da možda postoji neka finansijsko-savjetodavna 
veza ove izvršne vlasti sa njenim bivšim šefom. I izvršna i zakonodavna vlast moraju imati na umu da su 
međunarodne institucije kritikovale radikalnu smjenu značajnog broja ljudi seniorskog sastava. Vi znate da 
se, kad se radikalno smijeni vlast, smijeni nekih 30%. Kad se manje radikalno smijeni vlast, do 20%. Mi 
smo napravili 69% smjene, a zanimljivo je da je najmanje bilo tome izloženo vaše ministarstvo, u kojem 
gotovo da nije bilo smjene. Samo su dvije nove ličnosti dovedene - gospođa Mila Kasalica i gospodin 
Damjanović, pa su smijenjene, odnosno nije im produžen mandat. Zašto? 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:11:23) 
 
 Zahvaljujemo poslanici Jelušić.  
 Prije nego Vam dam pravo na odgovor, ministre, poslanica Jelušić je na početku postavila jedno 
pitanje koje nije samo upućeno Vama, jer sam razumio u jednom dijelu i predsjedniku Skupštine, da dam 
kratak osvrt i kratak odgovor. 
 Definitivno da ste, što se tiče predsjednika Skupštine, adresu promašili. Ja nijesam adresa za ta 
pitanja, jer zarade i druge naknade se utvrđuju zakonima; utvrđuju se kada govorimo o dnevnicama i 
putnim troškovima uredbom Vlade iliti odlukama upravnih odbora ako govorimo, a čini mi se da su 
najenormnije zarade, kako smo vidjeli sinoć u jednom prilogu, jedne televizijske kuće, upravo u bordovima 
direktora državnih kompanija, pa tako neki pojedinci primaju značajno više i od predsjednika države, Vlade 
i Skupštine, i od ministara u Vladi i poslanika u ovom visokom domu. Evo ja ne koristim to, kao što znate, 
javno. Ali, "povukli ste me za jezik" pa ću Vam reći da ja kao predsjednik partije za sedam godina nijesam 
uzeo ni jednu dnevnicu ni u zemlji ni u inostranstvu. Kao predsjednik Skupštine, za ovih 14 mjeseci, a 
dinamična mi je kao što vidite međunarodna aktivnost, nijesam uzeo ni jednu jedinu dnevnicu ni u zemlji ni 
u inostranstvu. Za ovih blizu šest godina kao poslanik odrekao sam se prava na troškove telefona, koje 
negdje dotira Skupština poslanicima u iznosu do 100 eura i vozim se ekonomskom klasom kada idem na 
međunarodna putovanja.  
           Ne publikujem ovo, kao što vidite, ali sada sam prosto bio primoran jer ste otvorili to pitanje i negdje 
pitanje uputili meni. Tako da sam krenuo od sebe samoga, a svi drugi neka izvlače zaključke. 
 Izvolite, ministre. Pravo na odgovor. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 14:13:14) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Što se tiče politike zarada, mi smo prepoznali da je to, hvala što ste to spomenuli, jer je to stvarno 
jedna od... Ne samo smanjenje zarada za neke od ljudi koji sigurno možda nisu ni trebali da imaju tolike 
zarade, nego je mnogo veći problem zato što ne motivišemo ljude koje bi trebalo da motivišemo sa većim 
zaradama. Znači, politika zarada sama po sebi je bila pogrešna. Mi smo to prepoznali i oformili smo novi 
Direktorat za obračun i politiku zarada. Taj Direktorat vodi, ona je trenutno v.d, nova osoba, tako da time 
Vas odmah demantujem (u tome što ste kazali da su samo dvije nove osobe dovedene). Upravo osoba 
koja će da vodi politiku zarada, tj. Direktorat politike zarada unutar Ministarstva finansija, je nova osoba, a 
ima još puno osoba koje su takođe nove, koje pokrivaju nove funkcije. Moram Vas demantovati što se tiče 
toga. 
 Drugo, pominjali ste jedno pet, šest puta smjenu gospodina Damjanovića. Nije se desila nikakva 
smjena gospodina Damjanovića. Jednostavno, istekao je v.d. mandat vršioca dužnosti. Je li bog dao, 
smenjivost vlasti, hoću li ja biti ministar sjutra neću li biti ministar - država Crna Gora će sigurno preživjeti 
ko god da bude ministar finansija, ko god da bude ministar Poreske, ko god da bude poslanik sjutra, ko god 
da bude na bilo kojoj od ovih funkcija. Ja sam ubijeđen u dobru budućnost Crne Gore i nemam nikakvih 
problema sa te strane.  Znači, ljudi, moramo se navići na smjenjivost vlasti na svim nivoima i da je to jedna 
normalna stvar, i da je normalna stvar da ljudi jednostavno na svim pozicijama ne daju svoj optimalan 
doprinos. Imate pozicije gdje bih ja sigurno loše bio postavljen. Sigurno ne bih mogao da dam doprinos koji 
trenutno dajem. Ja sam prepoznao u gospodinu Damjanoviću da on može sigurno mnogo bolje da da 
doprinos u nekim drugim stvarima, nego trenutno u Poreskoj, odnosno Upravi prihoda i carina. 



 Spomenuli ste da je odgovorio zadatku gospodin Damjanović. Ja bih volio da mi malo obrazložite 
tačno gdje vidite da je odgovorio zadatku. Jedinu stvar koju ste spomenuli da je odgovorio zadatku je oko 
zapljene droge i da je to jedna od stvari koju je on sjajno odradio. Međutim, potpredsjednik Vlade u mom 
prisustvu, predsjednik vaše stranke, je rekao da direktor Carina nije imao apsolutno nikakva saznanja o toj 
akciji i nikakvu involviranost u toj akciji. Znači, bila su dva čovjeka iz Carina koji nisu smjeli ni svojim 
seniorima da kažu da se ta akcija odvija. Tako da ta konstatacija mi ne ide u prilog ove da je to jedna od 
stvari i da je on odgovorio zadatku. Ne kažem da je on loše postupio ili da je blokirao proces na bilo koji 
način, ali kažem da to sigurno nije argumentacija zašto bi on trebao da bude i dalje direktor Uprave prihoda 
i carina.  
 Spomenuli ste i naplatu prihoda, koja je sigurno veća nego ove godine. Ali, ja Vam kažem, recimo, u 
avgustu ove godine da je suficit primarno napravljen, prihodi su veći 14 miliona eura u odnosu na 2019. 
godinu, a suficit nam je 61 milion eura. Znači, ta razlika između tih povećanja prihoda i ostalog je u stvari 
smanjenje rashoda. Smanjenje rashoda nas je primarno dovelo u situaciju da imamo takav jedan suficit koji 
imamo sve ove mjesece. 
 Slažem se sa Vama da je fiskalizacija omogućila, kao i pripema za fiskalizaciju koja je donešena, 
naravno, i u toku mandata gospodina Damjanovića, ali koja je donešena u toku mandata u kojem sam ja 
kao tadašnji koordinator za Upravu prihoda i carina isto radio na tom projektu. Možete da pitate sve 
poslodavce kako se vraćao porez u mandatu kog direktora Poreske, odnosno u mandatu kog koordinatora 
Poreske, itd. Gospodin Damjanović je jedan čovjek koji je sigurno ekonomski znalac i imam jako dobar 
odnos sa njim. Nije bilo ništa lično u tom našem odnosu time što sam ja rekao da čovjek više neće obavljati 
tu funkciju, apsolutno. I svako budući, i gospođa Petričević itd. ko ne bude na tom nivou za koga smo mislili 
da treba da bude na tom nivou, .... Uprava prihoda i carina je jedna uprava je jedna od najbitnijih uprava u 
ovoj državi. To je kičma države.  
 Kad smo postavljali gospodina Damjanovića, tada su iz istih medija koji me trenutno napadaju i 
vode kampanju govorili - a ne može, što ste stavljali političara kao direktora Uprave prihoda i carina. Ja ću 
da isprintam navode tih medija koji su tada govorili sve najgore o toj odluci, a sada govore sve najbolje 
odmah poslije šest mjeseci. Ne bih stvarno komentarisao te navode.  
 Opet ću da se vratim na tezu, gospodin Damjanović i ja imamo jedan jako korektan odnos. Imamo 
odlične međuljudske odnose, razmijemo se. Jednostavno, bio je nedostatak komunikacije sa naše strane, 
tj. stila komunikacije. Mjesec dana prije ovog poteza pozvao sam gospodina Damjanovića u moj kabinet i 
mi smo raspravljali na tu temu i ja sam mu rekao da mu nećemo produžiti mandat. Mjesec dana prije te 
odluke. Ali, jednostavno u Crnoj Gori nekad ljudi smatraju da vi svakih pet dana morate nanovo da 
objašnjavate istu stvar. Kod mene nema toga. Jednom kad se odluči, jednom kad se kaže - ja idem u to. 
Ne morate da pričate sa mnom deset puta, ne morate da se sastajete sa mnom sto puta. Sa Milojkom 
Spajićem kad se dogovori jednom nešto - ide se do kraja. Ne morate da se brinete da će to biti ispunjeno, 
da će to biti izvršeno.  
 Ja sam pričao u decembru prošle godine o dječijim dodacima. Ispunjeno je kao prva stvar koju sam 
uočio. Zašto? Zato što su djeca ta koja su najsiromašnija u Crnoj Gori. Imamo trećinu siromašne djece u 
odnosu na 25% /prekid/. Šokirao me je taj podatak i odmah sam krenuo da radim na tome. Govorio sam o 
programskom budžetu, poslije devet godina neusvajanja programskog budžeta bivše vlasti. Oni su kao 
radili na tom programskom budžetu, pričali o tome i devet godina je trajala ta priča. Mi smo za tri mjeseca. 
Ušli smo u jedan proces privremenog finansiranja. Sjećate li se koliko su nas napadali sa druge strane 
zbog privremenog finansiranja, koje se pokazalo da je imalo i te kako svrhu jer smo smanjili rashode. 
Smanjili smo te rashode na nepotrebna izdavanja, na državni aparat. Upravo su to izdavanja koja su realno 
smanjena: nepotrebne dnevnice, nepotrebni drugi dodaci na plate itd, koji su plaćani šakom i kapom prije. 
Zbog toga mi imamo smanjenje u potrošnji i imamo suficit koji imamo sada.  
 Želio bih da se fokusiram na sva obećanja koja je naše Ministarstvo dalo i jednostavno moram da 
odgovaram za rezultate i prihoda i rashoda ove države. I ako odgovaram za takve rezultate, želim da imam 
pravo da biram saradnike. Želim da imam pravo da kažem - Mislim da ovaj čovjek može biti mnogo 
upotrebljiviji na ovoj, a ne na onoj funkciji. Ako ćete mene ovdje da grilujete u Parlamentu oko prihoda i 
rashoda, mislim da imam potpuno pravo da biram svakog saradnika na zakonit način.  
 Ponavljam da nije bilo nikakvih smjena. Mjesec dana prije jednog ovakvog poteza neprodužavanja 
mandata v.d. gospodinu Damjanoviću, lično sam to njemu i najavio. On je bio upoznat sa tim. Čovjek je 
rekao - Ti mene unapređuješ ovakvom situacijom. Ti meni daješ benefite svim ovim što mi nudiš. Ovo je 
odlična ideja. Tada mi je čovjek rekao da on to ne vidi kao lošu stvar, on to vidi kao unapređenje. Mjesec 
dana prije ovog poteza. Vi ste viđeli da se čovjek nije oglašavao u medijima. To je jednostavno nedostatak 
komunikacije. Bio sam prezauzet, bio sam u Americi, a prije toga smo imali pripremu za budžet. Ne znam 
da li ste upoznati s tim, budžet će vrlo brzo biti ponovo u Skupštini. To je jedan dokument koji je veoma 
zahtjevan i zahtijeva veliku pažnju. Ove godine produbljujemo naš programski budžet. Ove godine i 



sudstvo i tužilaštvo po prvi put u istoriji Crne Gore će biti u programskom budžetu ove države. To je 
ogroman posao koji smo mi morali da sprovedemo.  
 Što se tiče izvršenja kapitalnog budžeta, mi smo krajem avgusta pozvali sve izvršitelje kapitalnog 
budžeta i rekli im - Ukoliko imate bilo kakve probleme sa plaćanjem i ukoliko vaš projekat nije ušao u 
budžet ove godine, nikakav problem, izvršite to do kraja. Mi vam garantujemo svim mogućim sredstvima 
kao Ministarstvo finansija da ćete biti isplaćeni za sve što izvršite do februara sljedeće godine. I ljudi su 
počeli da grade. Vidite da je ta dinamika izvršenja naglo krenula poslije toga.  
 Što se tiče Ministarstva finansija, moram u naše ime da pričam, svaka obaveza koju smo preuzeli i 
koju smo javno najavili - i milijardu eura iz Japana za koje se sprdaju kolege iz opozicionih klupa, i 1.000 
radnih mjesta za Pljevlja, sve će biti ispunjeno u budućem periodu u mandatu ove Vlade. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:23:47) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću.  
 Pravo komentara poslanica Jelušić.  
            Izvolite. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (01.11.21 14:23:51) 
 
 Očigledno sam inspirisala dugi ministrov odgovor.  
 Prvo, Vama, predsjedniče Skupštine, da kažem da sam Vas namjerno, figurativno rečeno, "povukla 
za jezik" i neka ste rekli to što ste rekli. Jer, važno je da svi individualno posvjedočimo tome da smo ovdje 
došli da nešto promijenimo, a ne da smijenimo. Dakle, oni koji su odgovorni za smanjenje privilegija, 
trebalo je za to godinu dana, trebalo je već da reaguju. Toliko o tome. Ne treba, naravno, medijske natpise 
uzeti zdravo za gotovo, jer se kumulativni iznos dvije zarade ponekad predstavi samo kao jedna, tako da tu 
treba biti malo oprezan.  
 Što se tiče komentara na sve što je rekao gospodin ministar, potpuno je prirodno da postoji 
smjenjivost. To je ono što smo željeli poslije 30. avgusta. Međutim, takođe smo željeli transparentniji odnos 
prema javnosti i prema javnom interesu. Vi ste danas, odgovarajući mi na pitanje, otkrili toliko toga što je 
bilo dobro da je do sada već bilo iskomunicirano sa javnošću. Navela sam nekih pet ili šest, čak nisam ni 
pomenula fiskalizaciju, a ona je više od 90% bila izvršena u Damjanovićevom mandatu. Dakle, navela sam 
argumente. Ispostavlja se da to nijesu bili njegovi dometi, nego neki zajednički dometi, a da on nije u 
odgovarajućoj mjeri bio na toj poziciji uspješan koliko javnosti to izgleda. Mislim da to javnost mora da zna. 
Nismo privatna firma. Vi imate diskreciono pravo, ali imate i obavezu da komunicirate sa građanima u dijelu 
njihovog javnog interesa. To je ono  do čega držim. Na kraju krajeva, rekli ste i sami da je bitno i obrazložili 
ste ono što jesu, odnosno nisu dometi gospodina Damjanovića. Sad smo saznali da on ima čak i neku bolju 
priliku. Opet mi ne znamo šta ga za to kvalifikuje.  
 Morate pokušati da komunicirate sa javnošću drugačije, to je moje mišljenje kao poslanice, kao 
nekoga ko sjedi u tom dijelu zakonodavne vlasti, jer ovo jesu javne politike, kadrovi koje postavljate tiču se 
svih nas, nama će džepovi biti puniji ili prazni zbog toga. Na kraju krajeva, mi se suočavamo sa činjenicom 
da je sa 69% izmijenjenog seniorskog sastava prirodno došlo i puno ljudi koji nisu stigli ni da pročitaju 
zakone u resorima koje treba da vode. Zbog toga, moramo imati Vaše jasne i transparentne odgovore i ne 
smijemo nagađati kroz medije, a pogotovo ne smije biti nagađanja o drugim partijama, o Kneževićevim 
uticajima - što građane čini nezadovoljnim i nisu to nakon 30. avgusta zaslužili. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:27:07) 
 
 Zahvaljujemo poslanici Jelušić.  
 Ministar pravo odgovora. Izvolite. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 14:27:11) 
 
 Prihvatam sugestiju poslanice Jelušić da nijesmo dobro komunicirali u nekim situacijama. Nekad ta 
komunikacija nije bila na nivou na kojem je potrebno da građanima prezentujemo stvari. Pokušao sam kroz 
dolazak u Parlament i prvo razgovor sa vama, predstavnicima naroda, a putem medija i sa narodom da 
obrazlažem neke poteze koji su možda bili nedovoljno objašnjeni.  



 Ponavljam, gospodin Damjanović je izvrsan stručnjak, imam potpuno povjerenje u njegov rad. Što 
se tiče bilo kakvih drugih strana, mislim da je čovjek na mjestu i koji će sigurno da odgovori izazovima neke 
druge funkcije o kojoj će javnost biti blagovremeno upoznata.  
 Takođe, pomenuo bih što ste rekli partije, apsolutno Vas uvjeravam da bilo kakvo postavljenje, 
makar mogu da govorim što se tiče Ministarstva finansija, nema nikakve veze ni sa kakvom partijom, ni sa 
kakvim drugim partijskim dogovorima. To je apsolutna istina. Jednostavno, isključivo meritokratski pristup 
imamo u načinu postavljanja ključnih ljudi u Ministarstvu finansija, tako da sa te strane možete biti potpuno 
relaksirani. To se nije desilo do sada, niti će se desiti u budućnosti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:28:47) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću.  
 Pravo završnog stava poslanica Jelušić.  
            Izvolite. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (01.11.21 14:28:52) 
 
 Zahvaljujem za Vaš odgovor i za prihvatanje određenih, ako se uslovno mogu nazvati, sugestija. 
Molim za veću transparentnost u svim javnim politikama. Očekujemo Vas sjutra na Odboru za rodnu 
ravnopravnost, koji će raspravljati o rodno odgovornom budžetiranju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:29:08) 
 
 Zahvaljujemo poslanici Jelušić.  
 Prelazimo na posljednje poslaničko pitanje, koje će ministru Spajiću postaviti, u ime Poslaničkog 
kluba Socijaldemokratske partije Crne Gore, Albanske koalicije "Jednoglasno", predsjednik Poslaničkog 
kluba poslanik Raško Konjević.  
            Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (01.11.21 14:29:25) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Uvaženi ministre, u svjetlu ovoga danas što smo imali priliku da čujemo, znate vlada se kreira na 
način tako što je izabere parlament. U parlamentu vlada mora da ima podršku 41 poslanika da bi ono što 
radi vlada, u smislu određenih reformi, moglo da se pretoči u zakone koji bi u parlamentu dobili većinu.  
 Imam osjećaj, ministre, da Vi koristite neki vakuum prostor. Nešto je slično i uvaženi kolega 
Bogdanović /prekid/ - da Vi vodite politiku koja ne korenspondira sa onim što je situacija sa 41 poslanikom 
u Parlamentu.  
 Uvaženi ministre Spajiću, mi smo danas, samo pravim sliku, dobili poruku najvećeg političkog kluba 
u Parlamentu da i ova Vlada može da ide kući, figurativno pričam, i da treba birati neku novu vladu. To bi 
podrazumijevalo, ministre Spajiću, da vjerovatno i Vi morate da odete sa te pozicije. Dakle, ovo su Vam 
rekli partneri koji su Vas izabrali. Prema tome, bojim se da ulazimo u jednu vrstu institucionalne krize koja 
nas može krupno koštati. Ne mislim finansijski, nego i politički i finansijski.  
            Vi, sa druge strane, imate pravo, kao ministar finansija, apsolutno da birate saradnike. To nije 
sporno, ali nemojte da nas u političkom smislu potcjenjujete pa da kažete - Nijesmo smijenili Aleksandra 
Damjanovića, nego je Aleksandru Damjanoviću istekao mandat. Ne ide to baš tako, ministre finansija, jer 
da ćete smijeniti Aleksandra Damjanovića bilo je jasno onoga trenutka kad nakon urađene sistematizacije 
nijeste Vladi predložili pomoćnike koje Vam je sugerisao direktor Uprave prihoda i carina. Vi govorite o 
meritokratskom sistemu. To bi podrazumijevalo da onaj koji ima rezultate ostaje na poziciji. Dakle, Vi ste 
imali dvije ili tri javne izjave u kojima govorite - uprkos kritikama premašujemo prihode, funksioniše itd. Sve 
je to i Vaš rad naravno, ali nemojmo zaboraviti rad kolege Damjanovića. Kolega Damjanović je vrlo uvažen 
bio u ovom Parlamentu. Ovo nije odnos vlasti i opozicije, ovo je odnos, moj i moga kluba a vjerujem i 
ostalih kolega, prema onome što smo imali priliku da se uvjerimo u zadnjih desetak ili 12 godina. Dakle, u 
nespornu stručnost gospodina Damjanovića i nespornu činjenicu da kada je govorio o struci, izbjegavao je 
maksimalno, da ne kažem, koristio vrlo minimalno da uvezuje politiku u tu ravan.  



 Gospodin Damjanović je rekao da želi od Vas da čuje razloge. Vi kažete da će on biti negdje 
drugdje. Recite Vi nama razloge zašto njemu nije produžen mandat. Recite razloge - gospodin Damjanović 
je radio loše. Nemojte, ministre Spajiću, da ćutite na to, a da onda poslanici moraju nikako drugačije nego 
da se informišu iz medija.  
          Sada ću Vam pročitati što je bila jedna medijska objava. Dakle, to su TV Vijesti, Vi ste tamo često 
prisutni. Jeste, ministre Spajiću. Kaže ovako: Prema nezvaničnim saznanjima TV Vijesti, problemi između 
Damjanovića i Ministarstva finansija i socijalnog staranja su nastali nakon popisa carinskog skladišta 
cigareta u Baru u junu, sa čime navodno nijesu bili upoznati ni premijer Zdravko Krivokapić, ni resorno 
ministarstvo. Vijesti su osjetljiv medij, ne bi objavili da nemaju barem neki osnov za ovo. Kada ovakvu 
nezvaničnu informaciju mi sada spojimo sa onim o čemu je govorio lider jedne grupacije u Demokratskom 
frontu, ja bih, da hoću da budem zlonamjeran a neću, mogao da kažem da očigledno ovdje ima neko 
pitanje koje je vezano za šverc cigara. Prema tome, Vi ste zbog toga u obavezi da bi se ove spekulacije 
prekinule, dakle ne tvrdim da je ovo tačno, da kažete - Gospodin Damjanović je razriješen iz tog razloga 
tog razloga, tog razloga i tog razloga. To je Vaše pravo, Vi ste tu, kao ministar finansija da cijenite rezultate 
njegovog rada. Ali, ako već imamo ovakav institut ministarskog sata, i ako je tema kadrovska  reforma u 
Ministarstvu finansija, onda ste dužni Parlamentu koji Vas je birao da kažete precizno razlog zašto nijeste 
produžili mandat gospodinu Damjanoviću. Zašto ste mu dozvolili sa aspekta kapaciteta da nekoliko mjeseci 
radi bez ijednog jedinog pomoćnika koje Vam je predložio? Ne možemo koristiti eufemizme - nije 
razriješen, nego mu je istekao mandat. Što mu nijeste produžili mandat? Dakle, nijeste mu produžili mandat 
jer očigledno nijeste bili zadovoljni njegovim radom. Onda Parlament ima pravo da Vas pita zašto i u kojim 
segmentima nijeste bili zadovoljni radom direktora Damjanovića. Znate, ministre finansija, vrlo često jedna 
izjava prestigne drugu i u politici ponekad se desi da zaboravimo kako jedna prestigne drugu. Dakle, 
govorili smo ovdje o politici zarada, kritikovali je dobrano i prije i poslije itd. Danas oko tog Montenegro 
airlinesa i oko nove kompanije ToMontenegro znate šta se nije promijenilo samo, ministre? U minusu su 
kompanije i tamo izvršni ljudi imaju dobre plate /prekid/ Nama ovdje pričamo o politici zarada, o tome šta se 
promijenilo godinu dana, dakle, ljudi koji su prešli iz jedne partije u drugu danas imaju po 3.500 eura platu. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:35:58) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Konjeviću.  
 Pravo na odgovor, ministar Spajić.  
 Izvolite, ministre. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 14:36:03) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Šteta što poslanik Konjević nije bio prisutan da čuje jasan odgovor i razlog neprodužavanja v.d. 
statusa gospodinu Damjanoviću. Ne bih se vraćao na to.  
 Rekli ste da je nezvanično neki osjetljiv medij nešto spominjao. Stvarno nikad ne komentarišem 
nezvanične komentare, babe Vange itd. Komentarišem samo činjenice i one stvari koje su tačne.  
 Takođe, spomenuli ste da gospodin Damjanović nije imao pomoćnike par mjeseci. Reći ću Vam isto 
da ni ja nisam imao pomoćnike do prošlog mjeseca, nijednog pomoćnika nijesam imao formalno. Ti ljudi su 
tek imenovani, tj. neki od njih su imenovani. Nismo imenovali još sedam. Sedam direktora Direktorata je 
ostalo još da imenujemo. To je jedan proces koji će da iziskuje dosta vremena. Spomenuo sam da sa 
gospodinom Damjanovićem imam sjajan odnos i da nema potrebe da se širi ta priča. Mjesec dana prije 
ovog poteza rekao sam da sam razgovarao sa njim, da sam mu objasnio, da sam mu ponudio drugu 
funkciju i to je upravo razlog. Možete poslije na YouTube-u pogledati čitav odgovor, ali rekao sam da za 
svakoga postoji optimalna funkcija. Nije svako optimalan na svakoj funkciji. Mislim da za gospodina 
Damjanovića postoji mnogo bolja funkcija nego što je ova bila dosad. To je jedini razlog. Zašto se toliko 
vežemo za ta imena. Mi hoćemo ovdje da pravimo sistem, da sistem ne zavisi da li je ministar Spajić tu, da 
li je predsjednik Skupštine tu, da li je ovaj, da li je onaj, da li ste Vi poslanik. Ne želimo to da bude slučaj 
više ikad. Ne želimo da sistem zavisi od ljudi. Želim da sistem zavisi od pravila, od zakona, od uredbi. Ono 
što sačinjava svaki sistem na Zapadu i u svijetu treba da sačinjava i naš sistem, a ne da zavisimo da li će 
neko biti v.d. direktor ili neće biti v.d. direktor. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:38:14) 



 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću.  
 Pravo komentara, poslanik Konjević.  
 Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (01.11.21 14:38:18) 
 
 ... da smo svi mi koji sjedimo ovdje danas u poslaničkim klupama možda negdje na početku 
političkog mandata kao što ste Vi na početku političkog mandata, možda bismo Vam i povjerovali. Dakle, Vi 
kažete da želite da kreirate sistem koji neće da zavisi od ljudi nego od zakona, pravila itd. Ministre Spajiću, 
za svaki ozbiljan sistem znate ko je ključan? Ljudi. Bez ljudi nema sistema. Prema tome, naše je legitimno 
pravo, Vaše je da odgovorite ili ne odgovorite, ako imate rješenje, pazite vrlo specifično, pričam ovo iz 
pozicije opozicije za gospodina Damjanovića. Znate, to je uspostavljeni nivo povjerenja u njegove stručne 
reference koji nadilazi naše političke razlike. To je dodatna obaveza za Vas da ovdje jasno kažete zašto mu 
nije produžen mandat. Ne pričam, ministre, ni o kakvoj baba Vangi, nego pričam o TV Vijesti, a Vi pitajte 
koleginicu do Vas pošto je radila i mnogi u Vladu su došli iz TV Vijesti. Dakle, oni su vrlo precizno naveli i Vi 
vrlo precizno, ja ne tvrdim ništa, trebate da ovo demantujete ili trebate da ovo potvrdite. Ne može biti, 
uvaženi ministre Spajiću, da je neko ko je u toj vladi u drugom krugu menadžmenta na tako važnoj poziciji, 
spojenoj carina i poreza, ko je bio politički najprominentniji - da je smijenjen iz razloga koje Vi kažete, a to 
je - To nije, zamislite, bila optimalna funkcija za njega. Pa ste Vi našli rješenje koje je optimalno. Nemojte, 
ministre, mi se ovdje dosta znamo, znamo ko koliko može, barem mislimo da znamo ko koliko može. Ne 
može biti da je rješenje koje ste Vi našli optimalnije od rješenja uvaženog kolege Damjanovića. Dakle, 
kolega Damjanović je ovdje bio desetak godina predsjednik Odbora, radio prije u Ministarstvu finansija. 
Nemojte me dovoditi u poziciju, u stvari doveli ste me u poziciju, ja to radim namjerno. Mislim da to treba u 
ovom Parlamentu da se afirmiše da i kolege s kojima politički isto ne mislimo, 80% stvari, kad je u pitanju 
njihova stručna referenca, ovdje se radi isključivo o stručnoj referenci da kolega Damjanović može da 
obavlja poziciju direktora poreske ili carinske ili zajedničke objedinjene uprave. Ali, Vi ste u obavezi da nam 
ne dajete takvu vrstu paušalnih odgovora - optimalnije je neko drugo rešenje itd. Vi ste morali imati razloge. 
Ja Vam ih ne sporim, a Vi morate da kažete koji su, precizno. Jer, ako su rezultati gospodina Damjanovića, 
onda to nije tako - jer ste Vi sami govorili da ste zadovoljni prihodima u prethodnom vremenskom intervalu, 
a te prihode je skupljao organ uprave koji se zove Poreska i Carinska uprava. 
 Prema tome, ako ćemo u mjerljivim rezultatima, pošto govorite o meritokratskom sistemu, onda to 
ne može da bude razlog. Ne može da bude razlog to, nešto drugo mora da bude razlog i Vi ste dužni 
javnosti to da u tom segmentu obrazložite. Nije slučajno, ministre finansija, i neće baš biti da Vi nemate 
tamo ni jednog pomoćnika. Neće baš bit,i ministre finansija, može više biti da čekate da ih imenujete, a da 
ti ljudi tamo rade. Nije ovo London ili Njujork, svi se mi znamo ko đe radi, kako radi, na koji način i bilo bi 
loše da ih Vi nemate. To što ih Vi postepeno imenujete je Vaše pravo. To poštujem i nikad u tom dijelu 
neću prigovoriti, ali nemojte da nalazite razloge da biste opravdali poziciju da ste blokirali gospodinu 
Damjanoviću /prekid/, dva i po ili tri mjeseca otkad je usvojena sistematizacija da mu poziciju vršioca 
dužnosti u jeku turističke sezone, kad je najznačajnije to za Upravu prihoda i carina, ne date saglasnost, 
odnosno Vi formalno Vladi ne predložite, a da ste novoj direktorici neke od istih tih ljudi predložili dan nakon 
toga. Ne može, ministre Spajiću, to funkcionisati tako. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:43:01) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Konjeviću. 
 Ministar Spajić pravo odgovora na komentar. 
 Izvolite. 
 
 
 MILOJKO SPAJIĆ (01.11.21 14:43:08) 
 
 Poslanik Konjević je rekao da se svi znamo i da po rezultatima možemo da sudimo jedni o drugima, 
tako da ja kao trenutno ministar finansija ko zna kad ću da budem i hoću li biti ministar finansija. To je 
nebitno. Čovječe, to je nebitno. Nama je bitno da sistem funkcioniše. Ko će biti ministar finansija, ko će biti 
premijer, ko će biti direktor Poreske, to su sporedne stvari. Nama treba sistem, prvenstveno sistem. Ja sam 
se uvjerio u Vaš rad 2016. godine. Da nema Vaše slike kad uđete u Ministarstvo finansija, ne bih znao da 
ste Vi bili ikad ministar finansija. Zašto? Jer nemam ništa što ste Vi uradili u tom periodu, za tih šest mjeseci 



koliko ste Vi bili tada ne postoji ni jedna stvar. Jednostavno, ne postoji ni jedan specijalni potez, rezultat koji 
Vas vezuje za to Ministarstvo. Zbog čega ste Vi onda u poziciji da sudite ko treba da bude direktor Prihoda 
i carina? Šta Vam daje za pravo da Vi sa neke visine kažete - E ovaj treba da bude, ovaj ne treba da bude? 
Ja hoću neko sa rezultatima da mi kaže - Milojko Spajiću, pogriješio si, a ne neko ko za šest mjeseci ništa 
uradio nije. Vidite za šest mjeseci koliko smo mi uradili. Mi smo: predložili programski budžet; mi smo izdali 
obveznicu; spasili državu bankrota; uradili hedžing aranžman; uradili dva paketa pomoći i time spasili 
turističku privredu da bude spremna za ovu sezonu. Sve smo to mi uradili za šest mjeseci. Šta ste Vi uradili 
za šest mjeseci? Ja nisam vidio ni jedan rezultat Vaših šest mjeseci u mom Ministarstvu. Ja sam se stvarno 
trudio da nađem nešto, da kažem - Evo poslanik Konjević je stvarno bio sjajan ministar finansija, da mogu 
to da kažem. Nažalost, ne mogu to da kažem, tako da ja ne prihvatam kritike ljudi koji nemaju rezultate iza 
sebe. Prvo napravite rezultate, pa dođite da mi date pridike o bilo čemu, a naročito Vaš počasni 
predsjednik. Drugu najveću penziju u državi Crnoj Gori imao je Vaš počasni predsjednik nelegalno, po svim 
navodima koje imamo trenutno. To je rezultat vaše vladavine, a ne da nam pričate o tome kako se vrši 
kadrovska politika u Ministarstvu finansija i socijalnog staranja.  
 Spomenuli ste da sam ja imao neke direktore koji su radili, pa i direktor Damjanović svi mi smo imali 
te ljude. Oni možda nisu bili zamjenici tada, pomoćnici, ali oni su bili službenici. Kao što su i direktori 
Direktorata kod mene to isto bili. Razlog je jasno objašnjen, neću se ponavljati 100 puta. Ne želim da se 
vrtimo u krug i da se bavimo nekim stvarima koje su potpuno nebitne za građane Crne Gore. Najbitnije 
stvari za građane Crne Gore su sljedeće: država raste ove godine minimum 13%, država će da smanji dug 
sa 87%, evo gospodin Šehović je rekao sa 87% na kraju njihove vladavine. Mislim da je čak i 90% bio taj 
dug po BDP-u, neto dug po BDP-u. Mi ćemo smanjiti na 76% do kraja ove godine. Mi ćemo imati najmanji 
fiskalni deficit u Evropi i stvaramo preduslove da izvršimo na održiv način, ne populističan način program 
"Evropa sad". Kao što sam napomenuo, zdravstveno osiguranje koje mi ukidamo bi bio populistički potez 
da nismo istovremeno uveli mjere podizanja akciza na nezdrave proizvode. Zato smo mogli da uradimo 
takav jedan potez. To su dva vrlo bitna poteza. Ne može jedno bez drugog. Morate da napravite prihode 
ako hoćete da imate i rashode. Ovo je vrlo bitna stvar i to su bitne stvari o kojima građani Crne Gore treba 
da čuju, a ne da se prepiremo ko je trebao da bude v.d. i slično. Vi ste iz vaše perspektive samo razmišljali 
o funkcijama: da li ću biti ova funkcija, da li ću biti na čelo odbora, da li ću ja biti direktor ovoga, da li ću 
primiti neku naknadu. To su vaše teme. Ja to razumijem. Iz vašeg perioda vladavine vi ste samo se time 
bavili, 80% vašeg rada vi ste se bavili kako funkciju da pokrivate.  
         Mi se time ne bavimo, mi se bavimo isključivo benefitom građana. Mi želimo da građani osjete taj 
benefit. Poslije 11 mjeseci ove Vlade mi imamo da će se duplirati minimalne zarade, da će sve plate u 
državi porasti u prosjeku 17,5%, a manje zarade će porasti preko 20%. A smanjenje opterećenja na 
privredu će da bude upola za veliku većinu radnika. To niko nije uradio u posljednjih 20 godina i to je jedan 
od poteza na kojem nam i sindikati čestitaju. Tako da se nadam da ćete i vi podržati jednu takvu inicijativu i 
pokazati da ste dosljedni sa svim onim što ste pričali sve ovo vrijeme. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:48:48) 
 
 Zahvaljujemo ministru Spajiću.  
            Završni stav dva minutra poslanik Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (01.11.21 14:48:52) 
 
 Spajiću, držite se finansija - nemojte na politički teren. Vas će Ministarstvo finansija i bez slike 
zapamtiti. Znate li zašto? Zato što recimo ne znate šta Vam se dešava u Ministarstvu. Vi ste rekli - penziju 
našem počasnom predsjedniku koja je nelegalno data i to ste pokušali nešto da nas optužite. Znate li da 
ste Vi potpisali rješenje kojem se ukida prvostepeno rješenje? Znate li Vi to, ministre Spajiću, prije pet 
dana. Pokušali ste politički da poentirate, a pojma nemate šta Vam se radi u Ministarstvu. Nemojte da 
pitate savjetnice. Ja Vam kažem - Ministarstvo finansija, na čijem ste Vi čelu, je kao drugostepeni organ po 
žalbi advokata kao nezakonito ukinulo rješenje Fonda PIO. Morate da se informišete. /Upadica/ Kako 
naravno, ministre Spajiću, kad ste prije pet minuta pokušali meni da docirate ili partiji kojoj ja pripadam 
neko nezakonito ponašanje, a nijeste bili vjerovatno informisani, vjerovatno nijeste znali, ili ste pokušali da 
politički poenirate, ili da ne govorite istinu. I evo Vam jasnog dokaza da ne govorite istinu. Vaše 
ministarstvo kao drugostepeni organ, Vi ste ukinuli to rješenje. /Upadica/ Pa kako - tako je,  kad ste 
maloprije tvrdili potpuno suprotno? Vi sada hoćete da Vam vjerujemo za ove druge stvari. /Upadica/ 
Nemojte, ministre, objašnjavati. Proces ide do kraja, Vi ste ukinuli nezakonito rješenje Fonda PIO. Neka ste 
ako je nezakonito, tako treba da se ponašate, ali nemojte pokušati politički da docirate misleći da je to 



interesantno populistički za neki politički poen. Znate što je razlika, ministre? Tačno je, Vi ste godinu 
ministar finansija, a ja sam bio šest mjeseci u tehničkoj Vladi. Vaš premijer kaže da se Vlada zadužila 
početkom decembra na tajan i organizovan način, a većina koja Vas je glasala za ministra finansija Vas 
optužuje za teški kriminal tim povodom. Dakle, oni koji su Vas glasali da budete ministar finansija, optužuju 
Vas za teški kriminal. Dakle, ne ja, nego većina koja Vas je glasala.  
 Oko hedžing angažmana Vaša prava saradnica, gospođa Kasalica Vas optužuje oko toga a ne ja. 
Ona u svom autorskom tekstu zašto je razriješena iz Ministarstva finansija - "profesionalcima nema mjesta 
u ovom okruženju izvršne vlasti". Dakle, morate polemisati, uvaženi ministre, sami sa sobom. Vi kažete - 
ukidamo, vi ukidate zdravstveno osiguranje. Ne ukidate vi, ministre, ništa, vi morate da naučite elementarni 
sistem podjele vlasti. Neka prava i neke obaveze se stiču i oduzimaju shodno ustavnom uređenju ove 
države samo kroz zakone, a vi mislite da možete supstituisati Skupštinu. Ne možete. Može da se neko 
pravo da ili neko pravo ukine samo u Parlamentu.  
 Vi kažete da ste uveli akcize na slatkiše i tako dalje. Nije tačno, ministre. Taj vam zakon leži pet 
mjeseci u Parlamentu kao što vam leži i zakon, ministre finansija, oko nelegalno stečene imovine. Peti 
mjesec vam leži u Parlamentu. Znate zašto? Zato što nemate parlamentarnu većinu. Vi umjesto da svom 
političkom ocu, predsjedniku Vlade, kažete - aman za aman, podnosi ostavku, vidiš li da je sve blokirano, Vi 
dolazite ovdje da nam pričate zašto se mi brinemo za gospodina Damjanovića. Ne brinemo se, vjerujte mi, 
mi uopšte za gospodina Damjanovića personalno. Mi cijenimo njegov rad koji Vi ne cijenite. Vi hoćete da 
nas ubijedite da nijeste smijenili gospodina Damjanovića, nego da mu je istekao mandat. Ne.  
 Vi ste rekli - Montenegro Airlines treba ukinuti; formiraćemo novu kompaniju sa nula eura troška 
koja će biti u plusu. To ste rekli negdje početkom godine. Rezultat toga što ste rekli izgleda ovako - 44 
miliona je do sada novca građana države dato u avio kompaniju novu; projekcija rezultata te avio 
kompanije u prvoj godini je -1,4 miliona eura; plata direktora te kompanije je gotovo 4.000 eura. Direktno 
pod Vašim patronatom. Vi formirate nekakav holding megalomanski za koji Vam potpredsjednik Vlade i 
resorni ministar za kapitalne investicije kaže da je nezakonit. Vaše kolege u Vladi kažu da je nezakonito. 
 Prema tome, uvaženi ministre finansija... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:54:22) 
 
 Zaključujte, jer bilo je prekoračenje već jednom. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (01.11.21 14:54:22) 
 
 ..... sa jednom pozitivnom porukom - dajte što prije formirajte politički subjekt, jer Vi imate političku 
ambiciju. Tu političku ambiciju Vi pokušavate da transferišete i u regionalnom kontekstu. Lijepo je poznavati 
se i sa ministrom finansija Srbije; lijepo je angažovati PR agenciju u tom segmentu; lijepo je vikendom poći 
do gore i konsultovati se. Sve ja to podržavam, ali nemojte da pokušavate da određene stvari inputirate a 
da elementarno ne znate šta Vam se dešava u Ministarstvu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (01.11.21 14:55:00) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Konjeviću.  
 Ovim smo iscrpili poslanička pitanja koja su bila upućena ministru Spajiću.  
            Zahvaljujem uvaženom ministru Spajiću i njegovoj saradnici na učešću u radu sjednice. 
 Ovim je Druga sjednica jesenjeg zasijedanja u 2021. godini završena. Zaključujem rad i zahvaljujem 
svima. 
 


